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سرمقاله 

آتیه بودجه اشتغال زایی در ایران
::فاطمه عزیزخانی ::

در تبصره »۲« لایحه بودجــه ۱۴۰۳ منابعی برای حمایت از تولید و 
اشــتغال پایدار، حمایت از مشاغل خرد و خانگی و بازسازی و نوسازی 
ظرفیت های تولیدی در نظر گرفته شده است. محتوای تبصره »۲« لایحه 
بودجه ۱۴۰۳ نسبت به احکام اشتغال زایی قوانین بودجه سنوات قبل، 
از چند محور تغییر در رویکرد، متولی، منابع مالی و ساختار اجرایی و 

نظارتی قابل بررسی است.
در این لایحه برخلاف سه ســال قبل که وزارت امور اقتصادی و دارایی 
متولی بود، شــورای عالی اشــتغال به عنوان متولی اصلی برنامه های 
اشتغال زایی معرفی شده اســت که این بعد از سال ۱۳۹۶ اولین اقدام 
در توجه و به رســمیت شناختن شورای عالی اشتغال به عنوان متولی 
ایجاد اشــتغال در کشور است و در جای خود اقدامی موثر و پسندیده 
است؛ زیرا در ماده »۳« قانون تشکیل شورای عالی اشتغال هم یکی از 
وظایف این شورا، ایجاد هماهنگی بین دستگاه ها و سازمان های مختلف 
در زمینه عرضه و تقاضای بازار کار و نظارت بر عملکرد این دستگاه ها در 
زمینه اشتغال است. بنابراین جا دارد قوه مقننه نیز همپای دولت، شورای 
عالی اشــتغال را به رسمیت بشناسد و مانند سال های قبل با تحمیل 
چرخش های سیاستی و تغییر متولی نابهنگام و بی ربط، به عدم انسجام و 

واگرایی در احکام اشتغال زایی دامن نزند.

ادامه در صفحه 2

سخنگوی شورای نگهبان گفت: در قانون جدید انتخابات 
اگر کسی حرف غلط، نادرست و خلاف واقعی را به نهادهای 
اجرایی، نظارتی و دست اندرکار انتخابات از جمله شورای 
نگهبان نسبت داد، آن نهاد می تواند از حق خود دفاع کند 
که این موضوع برای نخستین بار در قانون لحاظ شده است.

به گزارش پیام آشنا، هادی طحان نظیف دیروز در برنامه 
تلویزیونی »ســلام صبح بخیر« شبکه سه سیما، درباره 
موضوعاتی که این روزها شورای نگهبان در دستور کار دارد 
صحبت کرد و گفت: اعضای شورای نگهبان اکنون مشغول 
بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه هستند که تاکنون ۲۹ 

جلسه به صورت غیررسمی برگزار شده است.
طحان نظیف افزود: به دلیل اینکه مهلت قانونی شــورای 
نگهبان برای اعلام نظر درباره یک مصوبه محدود و ۱۰ روز 
است که البته قابل تمدید تا ۲۰ روز نیز می باشد، پا به پای 
مجلس شورای اسلامی به بررسی این لایحه پرداختیم که 

جلسات همچنان ادامه دارد.
این عضو حقوقدان شــورای نگهبان در پاســخ به سوال 
مجری این برنامه مبنی بر اینکه نظر شورای نگهبان درباره 
مصوبات بحث برانگیز برنامه هفتم توسعه همچون افزایش 
سن بازنشستگی چیست؟ عنوان کرد: چون این مصوبات 
جزو مصوبات پایانی مجلس شورای اسلامی در برنامه هفتم 
توسعه است، هنوز در جلسات شورای نگهبان مورد بررسی 
قرار نگرفته است. به محض اینکه این مصوبات در جلسات 
شورا بررســی و اعلام نظر شود، نتیجه آن را اطلاع رسانی 
خواهیم کرد. سخنگوی شورای نگهبان مصوبه دیگری که 
این شــورا در دستور کار دارد را لایحه »عفاف و حجاب« 
اعلام کرد و گفت: این لایحه پس از اینکه از سوی شورای 
نگهبان با ابهامات و ایراداتی روبرو شد به مجلس بازگردانده 
شد و اکنون مجلس در جهت رفع ایرادات و ابهامات شورا 
اصلاحاتی انجام داده و آن را به شورای نگهبان ارسال کرده 

است که در نوبت رسیدگی قرار دارد. بررسی خواهیم کرد 
که آیا ابهامات و ایرادات برطرف شده است یا خیر و سپس 

به اعلام نظر درباره این لایحه خواهیم پرداخت.

2100 نفر انصراف دادند و شکایت نکردند
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی و 
انتخابات ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری که در روز 
۱۱ اسفند ۱۴۰۲ برگزار خواهد شد، موضوع دیگری بود 
که طحان نظیف اشاره کرد که در دستور کار شورای نگهبان 
قرار دارد و ابراز امیدواری کرد که این انتخابات ها با مشارکت 

مردم پرشور برگزار شود.
وی ســپس در پاسخ به سوال مجری برنامه در خصوص 
تعداد ثبت نامی های انتخابات مجلــس در دوره دوازدهم 
بیان کرد: حــدود ۲۵ هزار ثبت نام کردند که تقریباً رقم 
بالایی است. ایران جزو معدود کشورهایی است که تعداد 
ثبت نامی های انتخابات مجلس آن بالاست؛ به میزان هر 
کرســی در مجلس تعداد زیادی ثبت نام می کنند که به 
نظرم این موضوع در محافل علمی و دانشگاهی قابل بررسی 
است. روز گذشته هم که در دانشگاه تهران حضور داشتم 
از دانشجویان خواستم تا در این مورد مقایسه تطبیقی و 

تحقیق انجام بدهند.
این استاد حقوق دانشگاه و عضو هیات علمی تعداد بالای 
ثبت نامی ها را از سوی یک مثبت و خوب ارزیابی کرد، بدین 
معنا که افراد نسبت به مسائل و موضوعات کشور احساس 
مسئولیت می کنند و طرح و برنامه ای برای رفع مشکلات 
دارند اما از آن سو به برخی آمار اشاره و متذکر نکته ای شد.

وی در همیــن رابطه گفت که یک هــزار و ۶۰۰ نفر از 
ثبت نامی ها که در هیات های اجرایی تاییدصلاحیت نشده 
بودند به هیات های نظارت استانی اعلام شکایت نکردند 
و خودشــان از گردونه رقابت خارج شــدند. ضمن اینکه 
طبق اعلام وزارت کشــور ۵۰۰ نفر نیز قبل از اعلام نتایج 

هیات های اجرایی انصراف دادند.
طحان نظیف متذکر شــد: اگر افــرادی به دنبال دریافت 
تاییدیه از شورای نگهبان هستند تا در انتخابات های دیگر یا 
برای دریافت شغل و جایگاه به کار گیرند، باید یادآور شد که 
نخست هر انتخابات قانون خاص خودش را دارد و شرایط 
و صلاحیت های هر فرد در هر دوره مجدد بررسی خواهد 
شد. دوم اینکه دستگاه ها و نهادها برای واگذاری مناصب به 
افراد شرایط و ساز و کارهای خاص خودشان را دارند و در 
این رابطه به تاییدیه های شورای نگهبان مراجعه نمی کنند.

نتایج بررسی های هیات های نظارت پس از 14 دی 
اعلام می شود

سخنگوی شورای نگهبان در ادامه صحبت هایش در این 
برنامه تلویزیونی صبحگاهی به موضوع بررسی صلاحیت ها 
پرداخت و گفت: در ماه گذشــته هیات های اجرایی که 
ترکیب آن متشکل از شخصیت های حقوقی و معتمدین 
محلی است و شــامل ۱۱ نفر می شود در فرمانداری ها و 
حوزه های انتخابیه به بررسی صلاحیت ها پرداختند. این 
هیات ها که ارتباطی به شورای نگهبان ندارند، طی ۱۵ روز 

صلاحیت ها را بررسی کردند.
وی اعلام کرد: مرحله دوم بررســی صلاحیت ها توسط 
هیات های نظارت استانی انجام می گیرد که هم اکنون این 
هیات ها در تعامل با هیات مرکزی نظارت بر انتخابات در 
حال بررسی صلاحیت ها هستند و به مدت ۵۰ روز یعنی 
تا روز ۱۴ دی فرصت دارند صلاحیت ها را بررسی و سپس 

به داوطبان اعلام کنند.
طحان نظیف مرحله سوم بررسی صلاحیت ها را شورای 
نگهبان اعلام کرد و گفت: این شــورا یــک ماه )۳۰ روز( 
مهلت دارد تا به بررسی صلاحیت ها بپردازد. کسانی که به 
نتایج بررسی های هیات های نظارت شکایت داشته باشند، 

می توانند به شورای نگهبان اعلام کنند.

وی تاکید کرد: طبق قانون در این ســه مرحله از ۵ نهاد 
مرجع در مورد صلاحیت های افراد استعلام گرفته می شود 
که در صورت لزوم می توان از سایر نهادها و دستگاه ها نیز 
استعلام گرفت که اگر آن نهادها اطلاعاتی داشته باشند باید 

در اختیار هیات ها یا شورای نگهبان قرار بدهند.
سخنگوی شــورای نگهبان دلیل طراحی ۳ مرحله برای 
بررسی صلاحیت ها توســط قانون گذار را حصول اتقان 
و اطمینان بیشــتر عنوان و تاکید کرد: این ســه مرحله 
پیش بینی شده تا حقوق مردم رعایت و فرآیندهای بررسی 
صلاحیت ها به خوبی طی شود تا حرفی نشنیده و نکته ای 

بدون توجه باقی نماند.
مجری برنامه این ســوال را هم پرسید که آیا این کار در 
سایر کشــورها نیز انجام می گیرد که سخنگوی شورای 
نگهبان پاسخ داد: بررسی شرایط و صلاحیت ها در سایر 
کشورها انجام می گیرد، اما اینکه به این صورت و این فرایند 
و سازوکار مختص ایران است. البته نظام انتخاباتی برخی 
از کشورها حزبی است و برخی از این امور از سوی احزاب 

انجام می گیرد.

در برابر ادعاهای خلاف واقع ردصلاحیت شده ها حق 
دفاع داریم

موضوع بعدی که مورد توجه و ســوال مجری برنامه قرار 
گرفت، چرایی عدم انتشار عمومی دلایل ردصلاحیت ها و 
ادعاهای نادرست و خلاف واقع برخی از افراد ردصلاحیت 
شده بود که سخنگوی شورای نگهبان در این باره گفت: 
انتشار دلایل ردصلاحیت ها نیاز به مجوز قانونی دارد. قانون 
چنین اجازه ای به ما نداده است. ما نیز با این موضوع مواجه 
هستیم که دلایل ردصلاحیت را به افراد اعلام می کنیم، 
اما برخی ادعاهای دیگری را مطرح و نســبت هایی هم به 

دستگاه ها از جمله شورای نگهبان می دهند.
وی افزود: البته در قانون جدید انتخابات اگر کسی حرف 
غلط، نادرست و خلاف واقعی را به نهادهای اجرایی، نظارتی 
و دست اندرکار انتخابات از جمله شورای نگهبان نسبت داد، 
آن نهاد می تواند از حق خود دفاع کند که این موضوع برای 
نخستین بار در قانون لحاظ شده است البته ابتدا به ساکن 
نیست؛ یعنی شورای نگهبان در ابتدا اجازه انتشار دلایل 

ردصلاحیت ها را ندارد.

پاسخ به یک ادعا؛ شــورای نگهبان توصیه پذیر 
نیست

در بخش پایانی برنامه تلویزیونی، گریزی هم به انتخابات 
ششــمین دوره مجلــس خبــرگان رهبری زده شــد و 
طحان نظیف اینگونه توضیــح داد که این انتخابات در چه 
مرحله ای اســت: آزمون کتبی انتخابات مجلس خبرگان 
در هفته های گذشــته برگزار شد و اکنون آزمون شفاهی 
درحال برگزاری اســت. افرادی کــه در آزمون کتبی ادوار 
گذشته پذیرفته شده بودند، به آزمون شفاهی دعوت شدند 
و کسانی که در آزمون کتبی این دوره پذیرفته شده باشند 
در حال دعوت به آزمون شفاهی هستند. وی این نکته را هم 
متذکر شد که طبق قانون انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
اعضای فعلی و سابق مجلس خبرگان رهبری و کسانی که 
در گذشته در آزمون اجتهاد پذیرفته شده اند نیاز نیست در 
آزمون شرکت کنند. سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشان 
کرد: پس از برگزاری آزمون شفاهی و احراز اجتهاد داوطلبان، 
سایر شرایط قانونی داوطلبان توسط فقهای شورای نگهبان 
مورد بررسی قرار خواهد گرفت. این عضو حقوقدان شورای 
نگهبان به برخی ادعاها مبنی بر توصیه کردن برخی افراد به 
شورای نگهبان نیز اینگونه پاسخ داد: شورای نگهبان دارای 
۱۲ عضو فقیه و حقوقدان اســت که هر کــدام از افراد در 
حوزه های فقه و حقوق صاحب نظر هستند. اینگونه نیست 
که یک نفر بگوید من با شورای نگهبان صحبت کردم و به 
توصیه من عمل شد. چرا که تصمیم گیری در شورا جمعی 
است و برای بررسی مصوبات و همچنین بررسی صلاحیت ها 
رای گیری صورت می گیرد و تمامی اعضا طبق شرع و قانون 
نظر می دهند. وی تاکید کرد: شورای نگهبان توصیه پذیر 
نیست و بر مبنای قانون عمل می کند. تمام هم و غم فقها و 
حقوقدانان این است که به قانون و شرع عمل شود. همه اعضا 
پای بند به شرع و قانون هستند و دغدغه آنها عمل به قانون 

است و چنین ادعاهایی به هیچ وجه صحت ندارد. 

سخنگوی شورای نگهبان:

نتایجبررسیهایهیاتهاینظارتپساز۱۴دیاعلاممیشود

آگهی فراخوان واگذاری کار گاه های آموزشی مراکز تابعه 
اداره کل آموزش فنی و حرفه ای البرز )نوبت دوم(

 اداره کل آموزش فنی وحرفه ای استان البرز درنظر دارد بر اساس ظرفیتهای قانونی موجود بخشی از کارگاه ها 
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پیـکرهشتشهیدهمزمان با آغاز دهه فجر؛
گمـنامدرالبرزتشییع

میشود
7

در این شماره می خوانید:

2   رزمایش بزرگ امنیتی سپاه برگزار شد
3   زمینه   سازی برای درخواست اضافه حقوق   

   »اسکار« مهران مدیری مجوز گرفت 

    ذخیره 5000 تن میوه برای شب یلدا
 

    آگزینه نهایی داور داربی مشخص شد
   همه گاف های اسرائیل

6

7

8 5

2

در نشست بسیج اصناف البرز مطرح شد

ارمغان سفر رئیس جمهور 
برای اقتصاد البرز

2۰۰ هزار میلیارد ریال 
دومین جشنواره ملی صنایع دستی 

بسیج در البرز بر گزار می شود
رونمایی از نخستین دستگاه کارنده 

دیسکی کشت مستقیم در البرز

همزمان با مراسم روز جهانی خاک که در دانشکدگان کشاورزی و منابع طبیعی 
دانشگاه تهران برگزار شد، نخستین دستگاه کارنده دیسکی کشت مستقیم 
بومی ســازی شــده )بی خاک ورزی( روز دوشنبه در محل این دانشکدگان 
رونمایی شد. دستگاه کارنده بی خاک ورزی )کشت مستقیم( با هم اندیشی 
پژوهشگران، مجریان و شرکت برزگر همدان به عنوان نخستین نسخه بومی 
سازی شده دیم کار کشت مستقیم برای مناطق نیمه خشک و سرد طراحی 

شده است...

مسئول سازمان بسیج هنرمندان استان البرز با اشاره به فرمایش رهبر معظم 
انقلاب مبنی بر اینکه هیچ تفکری بدون اینکه با هنر آمیخته شــود، ثبت و 
ماندگار نخواهد شد، گفت: دومین جشنواره صنایع دستی بسیج استان البرز 
در راستای تحقق منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی در حوزه های اقتصاد 
مقاومتی، رونق تولید و احیای هنر اصیل صنایع دستی برگزار می شود. ابراهیم 
نوروزی فر در گفت وگویی با اشاره به اهمیت صنایع دستی در توانمندسازی 

اقتصادی اقشار کم برخوردار و رونق تولید در کشور ....
6 5
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کاهش قیمت گوشت مرغ
 تا دو هفته دیگر

3

فیفا اجازه 
استفاده از 

VAR را در 
داربی می دهد؟

تجربیات ایران 
و ژاپن در زمینه 

بازآفرینی شهری 
به اشتراک گذاشته 

می شود
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واردات خودرو به صرفه نیست



2
نخستین روزنامه صبح البرز

3آشنا آشنا شماره 2435نخستین روزنامه صبح البرز
اخبارسه شنبه / 21 آذر/ 1402

آتیه بودجه اشتغال زایی
 در ایران

ادامه از صفحه 1
.... تفکیک منابع اشتغال زایی استانی و ملی در لایحه و تجمیع 
منابع در حساب پیشرفت و عدالت، شفافیت مصارف و هزینه کرد 
منابع را افزایش می دهد. تلفیق رویکرد حمایتی و توســعه ای 
اشــتغال و عدم تمیز بین این دو در برنامه های ملی و استانی و 
تخصیص منابع مانند سال های قبل در لایحه بودجه ۱۴۰۳ نیز 
دیده می شود. این رویه در تعریف برنامه های مصوب دستگاه های 
اجرایی، اشکال ایجاد کرده و انسجام در برنامه های ارائه شده را 
کاهش می دهد. همچنین مکانیزم نظارتی مشخصی برای بررسی 
میزان تحقق احکام اشــتغال زایی در لایحه پیش بینی نشده 
و به آیین نامه اجرایی موکول شــده است که این یکی دیگر از 
اشکالات این تبصره است. نحوه هماهنگی و تعامل بین شورای 
عالی اشتغال به عنوان متولی، وزارت اقتصاد به عنوان ذی حساب 
و ســازمان برنامه و بودجه در مفاد تبصره مشخص نشده است 
و وابستگی تامین منابع این تبصره به بودجه عمومی کشور و 
عدم پایداری منابع پیش بینی شده یکی دیگر از موضوعات مهم 

است.
در کنار اشکالات وارد بر مفاد تبصره، رویه کلی احکام اشتغال زایی 

در لایحه بودجه ۱۴۰۳، دارای چند نقطه ضعف جدی است:
۱. در احکام این تبصره مانند ســایر سیاست های اشتغال زایی، 
اهتماهی در خصوص ایجاد وحدت رویه و رفع چالش های مهم 
سیاست های رونق تولید و اشتغال دیده نمی شود و این گونه به 
نظر می رسد که نظام تصمیم گیری کشور همچنان الگوی فکری 
منسجم و واحدی برای اشتغال زایی و رونق تولید ندارد و به دلیل 
همین موضوع، یکپارچگی و اســتمرار در محتوا و مفاد احکام 

اشتغال زایی در قوانین بودجه سنواتی دیده نمی شود.
• در این احکام، شــرایط اقتصاد کلان کشــور به عنوان شرط 
لازم و پیش فرض نادیده گرفته شــده است و بدیهی است که 
شرایط رکود تورمی حاضر و پیش بینی استمرار آن، تحقق احکام 
اشتغال زایی در لایحه بودجه امسال را با چالش مواجه می کند و 
علاوه بر آن باعث می شود عملکرد این تبصره با اهداف تعیین شده 
در برنامه هفتم توسعه )رشد ۸درصدی اقتصاد و ایجاد یک میلیون 

اشتغال در سال( شکاف جدی داشته باشد.
• نکته بعدی فقدان همگرایی بین سیاست های تامین مالی بودجه 
با سیاست های رونق تولید و اشتغال است. به عبارت دیگر از آنجا 
که سهم عمده افزایش منابع بودجه سال ۱۴۰۳ از درآمد مالیاتی 
پیش بینی شــده است و این به معنای تحمیل هزینه جدید و 
جدی بر بخش تولیدی کشور است، بنابراین با نفس سیاست 

رونق تولید و ایجاد اشتغال پایدار در تضاد است.
• در احکام اشتغال زایی لایحه بودجه ۱۴۰۳، بر ایجاد اشتغال 
و رونق تولید از طریق کســب وکارهای خرد و مشاغل خانگی 
تاکید و پیش بینی شده است که برای این فعالیت ها تسهیلات 
ارزان قیمت تخصیص یابد. این در حالی است که بی توجهی به 
شرایط معیشتی مردم، امکان انحراف در هزینه کرد این دست از 
تسهیلات را افزایش می دهد. به عبارت دیگر از آنجا که متقاضیان 
این دست از تسهیلات غالبا افراد فقیر و در سطح درآمدی پایین 
هستند، بنابراین هم امکان انحراف منابع و هزینه کرد آن برای رفع 
مشکلات معیشتی وجود دارد و هم اینکه اگر در مسیر تولید و 
اشتغال صرف شود، به اشتغال پایدار و رونق تولید منجر نمی شود. 
بنابراین باید دید لایحه بودجه ۱۴۰۳، برای بهبود معیشت مردم 

چه اندیشیده است؟
• همگرایی مفاد اشتغال در لایحه بودجه امسال با سیاست های 
اشتغال زایی برنامه هفتم توسعه، یکی دیگر از محورهای مورد 
توجه است. البته در مصارف اجرایی تبصره »۲« لایحه ۱۴۰۳ بر 
برنامه های موضوع بند »ب« ماده »۶« قانون برنامه هفتم توسعه 
تاکید شده است، اما در خصوص فرآیند اجرایی پیش بینی شده 
در برنامه هفتم توسعه، مبنی بر شبکه سازی، تسهیلگری، تکمیل 
زیرساخت های ایجاد اشتغال، تکمیل نظام آمار و اطلاعات بازار 

کار و ایجاد زنجیره ارزش و...، صحبتی به میان نیامده است.
• فقدان  هدف گذاری و اولویت بندی در مفاد احکام اشتغال زایی 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ و ســال های قبل، یکــی دیگر از 
چالش هاست. به عبارت دیگر مشخص نیست که کدام چالش 

بازار کار باید با این احکام برطرف شود؟
• در برنامه های اشتغال زایی دستگاه های اجرایی نیز همه ساله 
اشــکالات جدی وجود دارد. تاخیر دســتگاه ها در ارائه برنامه 
اشتغال زایی و فقدان  انسجام در برنامه های ارائه شده که از سطح 
پروژه های عمرانی و ملی تا سطح مشاغل خرد و خانگی است، 
نوعی سردرگمی و بی برنامگی دستگاه ها را در این زمینه نشان 
می دهد. علاوه بر این توالی و استمراری در برنامه های ارائه شده 
طی سال های متمادی دیده نمی شود. به عبارت دیگر یک دستگاه  
اجرایی نمی داند که در اشتغال چه نقشی دارد و از کجا به کجا 
می خواهد برسد. در نگاه کلی نیز بین برنامه های اشتغال زایی 
دســتگاه های مختلف انسجامی دیده نمی شــود و در نهایت 
جمع بندی برنامه های مختلف این دستگاه ها، به یک نقطه واحد 
یا هدف واحد در جهت رفع چالش های بازارکار ختم نمی شود. از 
سوی دیگر می بینیم همه ساله بدون توجه به این نواقص، پیشنهاد 
تخصیص منابع به همه دستگاه های اجرایی جهت اشتغال زایی 
ارائه می شود؛ بدون توجه به اینکه آیا لازم است به همه دستگاه ها 
منابع داده شود؟ چرا باید همه دستگاه ها هر سال این منابع را 

بگیرند؟
به نظر می رسد برای تقویت احکام اشتغال زایی در لایحه بودجه 
۱۴۰۳، در وهله نخست باید تفاهم نامه ای بین وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی، وزارت امور اقتصادی و دارایی و سازمان برنامه و 
بودجه تدوین شود مبنی بر اینکه برنامه هایی که توسط شورای 
عالی اشتغال و سازمان برنامه مورد تایید قرار گرفت توسط وزارت 
اقتصاد تامین مالی شود. نکته بعدی تفکیک و تعیین سهم منابع 
بنگاه های خرد و کوچک و مشاغل خانگی از کل منابع )ملی و 
استانی( و سهم نهادهای حمایتی و نهادهای عمومی غیردولتی 

در این خصوص است.
تعریف گروه هدف مشخص )جوانان، زنان و قشر تحصیلکرده 
و...( یا تاکید بر رونق و توسعه رسته یا فعالیت خاص، انسجام در 
ارائه برنامه ها را افزایش می دهد و دستگاه های مشمول تخصیص 
منابع را محدود می کند که این موضوع به افزایش همگرایی و 
پیوستگی سیاست های اشتغال زایی در سال های مختلف منجر 
می شود. بنابراین پیشنهاد می شــود سه محور فوق در فرآیند 
تصویب احکام اشتغال زایی لایحه بودجه ۱۴۰۳ مدنظر قرار گیرد.

فاطمه عزیزخانی
کارشناس بازار کار
Alborz.payam@gmail.com  

پلن احتمالی دموکرات ها برای 
پساانتخابات 202۴؛ گذر از بایدن 

با عبور از ترامپ
دموکرات ها فعلا کسی بهتر از بایدن را برای رقابت با ترامپ نیافته اند، 
اما به عنوان یک سناریو احتمالا پس از پیروزی در انتخابات ۲۰۲۴ 
و با توسل به قانون اساسی رئیس جمهور را کنار زده و معاون وی را 

جایگزین او می کنند.
در حالی که کمتر از یک سال تا انتخابات ۵ نوامبر ۲۰۲۴ )۱۴ آبان( 
ایالات متحده مانده، حال موضوع سن بالای نامزهای اصلی این رقابت 
به سوژه مهم تحلیلی در رسانه ها بدل شده است. هر چند در اردوگاه 
جمهوری خواهان شاهد حضور چهره هایی مانند ران دسانتیس، نیکی 
هیلی، ویوک راماسوامی، مایک پنس و ... هستیم اما به نظر نامزد نهایی 
این جریان را باید دونالد ترامپ ۷۶ ساله دانست. در میان دموکرات 
نیز اگرچه افرادی مانند رابرت کندی جونیور برادرزاده رئیس جمهور 
پیشین، جان اف.کندی برای به چالش کشیدن جوبایدن اعلام حضور 
کرد، اما با انصراف وی و نبود گزینه جدی دیگر رئیس جمهور کنونی را 
باید نامزد نهایی حزب برای دور بعدی ریاست جمهوری بدانیم. بایدن 
همین چند روز پیش )۱ آذر(، با فوت کردن شــمع کیک تولدش، 
ورود خود به ۸۱ ســالگی را جشن گرفت و این در حالی است که او 
در حال حاضر هم مسن ترین رئیس جمهور آمریکا است. جالب اینکه 
در صورت پیروزی در انتخابات سال آینده وی برای چهار سال دیگر 
ساکن کاخ سفید می شود و این یعنی اینکه بایدن در پایان دوره دوم 
ریاست جمهوری خود ۸۶ ساله خواهد بود، سنی که برای یک رئیس 

جمهور عددی غیرمعمول است!
آقای رئیس جمهور برای حضور در انتخابات آتی موافقت خود را اعلام 
و عمده دموکــرات ها هم در میان نبود گزینه بهتر برای به چالش 
کشیدن رقیب جمهوری خواه از تصمیم وی حمایت کرده اند. با این 
حال قطعا نگرانی در محافل سیاسی درونی آمریکا درباره آتیه سیاسی 
ایالات متحده تحت رهبری فردی مســن وجود دارد. بایدن اکنون 
هم با ســوتی هایی که می دهد به سوژه جریان مقابل تبدیل شده 
است پس نگرانی درباره توان او برای بر عهده گرفتن سکان مدیریت 
مهمترین نهاد اجرایی ایالات متحده در دور دوم ریاست جمهوری 

بی دلیل نیست.
اما آیا دموکرات ها طرحی برای مدیریت اوضاع در دست اقدام دارند؟ 
با کمی کنکاش در اظهارات مقامات حزب شاید بتوان از پلن b مد 
نظر آنها برای پساانتخابات پرده برداشت. چندی پیش بود که  کامالا 
هریس معاون رئیس جمهور آمریکا در مصاحبه ای به صراحت اعلام 
کرد آماده  جانشینی بایدن است. این در حالی است که دیروز رئیس 
جمهور آمریکا عنوان کرده که حضور وی در انتخابات صرفا برای به 
چالش کشیدن همتای پیشین اش است چراکه نمی تواند اجازه دهد 
دونالد ترامپ برنده شود. این شاید همان خوابی باشد که دموکرات 
ها برای جانشــینی جو دیده اند. در این معنی در مقطع کنونی به 
نظر آنها کسی بهتر از رئیس جمهور را برای رقابت با ترامپ نیافته 
اند، پس آنهــا جو را راهی رقابت با دونالد می کنند به این امید که 
وی رقابت را ببرد. اما پس از پیروزی در انتخابات ۲۰۲۴ و با توســل 
به قانون اساسی رئیس جمهور را کنار زده و معاون وی را جایگزین 
او می کنند. اصلاحیه بیســت و پنجم قانون اساسی ایالات متحده 
راهنمای آنها در این مسیر است. طبق این قانون در صورت برکناری، 
مرگ یا ناتوانی رئیس جمهوری در انجام امورات، معاون وی به جای 
او خواهد نشست. این احتمالا همان افقی است که دموکرات ها برای 

پسا انتخابات دیده اند.
مهدی خالدی

رزمایش بزرگ امنیتی سپاه 
برگزار شد

رزمایش بزرگ امنیتی نیروی زمینی سپاه با دو ویژگی ترکیبی و تخصصی و 
رویکرد مقابله با تهدیدات ضدامنیتی تیم های تروریستی و تکفیری، در غرب 
کشور با محوریت قرارگاه نجف اشرف با بکار گیری یگان های حوزه سرزمینی 

این قرارگاه در منطقه عمومی قصر شیرین برگزار شد.

به گزارش پیام آشنا، در این رزمایش بخشی از تازه ترین تاکتیک ها، تجربیات، 
طرح های نوترکیب قوا با بهره گیری از استعداد و قابلیت های جدید یگان های 
مختلف نیروی زمینی برای مقابله با تهدیدات امنیتی و اقدامات تروریستی به 
کار گرفته شد. تمرین ویژه در شرایط جنگ الکترونیک، آزمایش سیستم های 
راداری و ارتباطی، اجرای عملیات شناسایی و اشراف اطلاعاتی، انهدام اهداف 
و مقرهای دشــمن فرضی در عمق با بهره گیری از تجهیزات جدید الحاقی، 
اجرای هلی برن، اجرای انواع آتش های انهدامی ، تهاجمی و پشتیبانی توسط 
واحدهای پهپادی، توپخانه ای، ادوات، زرهی از جمله مراحل و بخش های این 

رزمایش بود.

ترکیب اعضای شورای نظارت 
مرکزی آموزش و پروش تغییر 

می کند
بر اساس مصوبه مجلس شورای اســلامی، ترکیب اعضای شورای 
سیاست گذاری، برنامه ریزی و نظارت مرکزی آموزش و پروش تغییر 

می کند.

به گزارش پیام آشــنا، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در 
جلسه علنی دیروز )دوشنبه ۲۰ آذر ماه( و در جریان بررسی گزارش 
کمیســیون آموزش و تحقیقات در خصوص طرح اصلاح موادی از 
قانون تأسیس و اداره مدارس و مراکز آموزشی و پرورشی غیر دولتی، 

ماده ۳ این طرح را تصویب کردند.
ماده -۳ کلمه »سیاســت گذاری« از ابتدای مــداده )۳( این قانون 
حذف می شود و عبارت »شورای سیاستگذاری، برنامه ریزی و نظارت 
مرکزی« در این قانون به عبارت »شــورای راهبردی، برنامه ریزی و 
نظارت مرکزی مدارس و مراکز آموزشی و پرورشی غیردولتی« اصلاح 
می شود و عبارت »و مرجع سیاست گذاری بر مدارس و مراکز موضوع 
این قانون، شورای عالی آموزش و پرورش تعیین می شود« به انتهای 

ماده )۳( قانون الحاق می شود.
در ادامه ماده ۴ این طرح نیز به تصویب رسید که به شرح زیر است:

الف- در بند )۱( این ماده، پنج جز به اجزای )د(، )ذ(، )ر(، )ز( و )ژ( به 
شرح زیر الحاق و عنوان جز )د( به )س( تغییر می کند.

د- رئیس سازمان برنامه و بودجه یا معاون ذی ربط
ذ- وزیر امور اقتصادی و دارایی یا معاون ذی ربط

ر- رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور
ز-رئیس سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک

ژ- دو نفر نماینده انجمن اولیا و مربیان دانش آموزان مدارس غیردولتی 
به انتخاب انجمن )بدون حق رأی(

ب- در بنــد )۲( این ماده، پنج جز به عنوان اجزا )چ(، )ح(، )خ(، )د( 
و )د( به شــرح زیر الحاق و عنوان اجزا )چ( و )ح( به )ر( و )ز( تغییر 

می یابد.
چ- رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان

ح- مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان
خ- مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان

د- رئیــس اداره تعلیم و تربیت کــودک اداره کل آموزش و پرورش 
استان

ذ- دو نفر نماینده انجمن اولیا و مربیان دانش آموزان مدارس غیردولتی 
استان به انتخاب انجمن )بدون حق رأی(

یادداشت 

اخبار سراسری

سرمقاله

 فرمانده انتظامی البرز از دســتگیری مدیر 
عامل دو شرکت وارداتی با هشت هزار میلیارد 
ریال عدم رفع تعهدات ارزی توسط ماموران 

پلیس امنیت اقتصادی البرز خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، سردار حمید هداوند 
در خصوص این خبر اظهــار کرد: به دنبال 
ارجاع یک فقره پرونده اخلال در نظام ارزی به 
پلیس امنیت اقتصادی استان البرز، رسیدگی 

به پرونده در دستور کار مأموران قرار گرفت.
وی افزود: بررسی های اولیه پلیس در خصوص 
این پرونده بیانگر این بود که فردی با سمت 
مدیریت دو شــرکت وارداتــی به دلیل رفع 
تعهدات ارزی به میزان هشــت هزار میلیارد 
ریال تحت تعقیب مرجع قضائی قرار گرفته 

است.
فرمانده انتظامی اســتان البرز با اشــاره به 
شناسایی مخفیگاه متهم در شهر کرج گفت: 

در ادامــه با هماهنگی مقام قضائی اکیپی از 
مأموران پلیس امنیــت اقتصادی مخفیگاه 
نامبرده اعزام و نسبت به دستگیری او اقدام 

کردند.
سردار هداوند از تشکیل پرونده و معرفی متهم 
به مرجع قضائی خبــر داد و گفت: فرمانده 
انتظامی کشــور با تشــکیل پلیس امنیت 
اقتصادی ســعی کرده تا فضا را برای جولان 

اخلالگران اقتصادی ناامن کند.

نماینده مردم کاشــمر در مجلس شورای اسلامی 
گفــت: گفتــه می شــود همسان ســازی حقوق 
بازنشستگان به دلیل نداشتن پول اجرایی نمی شود.

به گزارش پیام آشنا، حجت الاسلام جواد نیک بین 
در جلسه علنی دیروز )دوشنبه ۲۰ آذر ماه( مجلس 
شورای اسلامی در تذکری شفاهی، گفت: کوره داران 

از ابتدای سال آجر تولیدی خود را با قیمت مصوب 
فروخته اند، اما بعد از گذشت ۸ ماه از سال شرکت 
گاز تعرفه گاز کوره داران را طی ماه های فروردین تا 
مرداد تغییر داده و با قیمت جدیدی محاسبه و کوره 

داران را بیچاره کرده است.
وی در ادامه با اشاره به فساد در واردات چای، بیان 
کرد: پول در کشور زیاد است، اما متأسفانه دست کج 

زیاد داریم. در کشور پول داریم اما جایی که نباید، 
هزینه می شود.

نماینده مردم کاشــمر در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: از رئیس مجلس می خواهم از حیثیت 
مجلس دفاع کند، چرا که یادم اســت محمدباقر 
قالیباف روزی می گفت نخواهیم گذاشت یخچال 
بازنشســتگان خالی شــود، امــا الان از یخچال 

بازنشستگان فقط باد سرد می آید.
نیک بین اظهار کرد: بیمه کارگران ســاختمانی، 
تاکســی داران و مشاغل سخت و زیان آور به دلیل 
کمبــود اعتبار در مجلس تصویب نمی شــود و از 
سوی دیگر گفته می شــود همسان سازی حقوق 
بازنشســتگان هم به دلیل نداشــتن پول اجرایی 

نمی شود.

رئیس ستاد مرکزی اربعین گفت: طبق دستور رئیس 
جمهور شورای راهبردی با هدف سیاست گذاری در 
حوزه اربعین تشکیل می شود، گفت: اولین نشست 

این شورا به زودی برگزار خواهد شد.

به گزارش پیام آشــنا، سید مجید میراحمدی 
دیروز پس از برگزاری نشست ستاد مرکزی اربعین 
در جمع خبرنگاران گفت: در این نشست موضوعات 
مورد نظر کمیته های اربعین به منظور همکاری های 

آینده با دولت عراق در اربعین ۱۴۰۳ بررسی شد.
وی با بیان اینکه در ســایه همــکاری و همدلی 
صمیمانه ای که بین دولت عراق و ایران در مدیریت 

اربعین ۱۴۰۲ وجود داشت، امسال اربعین رضایت 
بخشی رقم خورد، ادامه داد: همکاری و تعامل مثبت 
و وسیع تر از اولویت های ستاد مرکزی اربعین است 
که در سفر آینده مسئولان عراقی به تهران بررسی 
شده و مبنای اقدامات در اربعین سال آینده قرار می 

گیرد.
رئیس ستاد مرکزی اربعین اضافه کرد: به روسای 
کمیته ها ابلاغ شده با توجه به اینکه در اربعین آینده 
حضور ۵ میلیون زائر قابل پیش بینی اســت، باید 
برنامه های خود را بر اساس این تعداد زائر طراحی 

کنند.
میراحمدی گفت: طبق دستور رئیس جمهور یک 

شــورای راهبردی تشکیل می شود که وظیفه آن، 
سیاســت گذاری در حوزه اربعین است و به زودی 

اولین نشست آن برگزار می شود.
وی همچنین با اشاره به مدیریت فرهنگی در اربعین، 
گفت: شاهد اقدامات گسترده ای در ایران و عراق در 
این زمینه هستیم و طی ۱۰ سال گذشته بیش از 
هزار کتاب و مقاله در حوزه اربعین منتشر شده و در 
جلسه دیروز نیز ۷ جلد کتاب در این زمینه رونمایی 

شد.
میراحمدی موضوع دیگر جلســه را آماده سازی 
زیرســاخت ها عنوان کرد و افزود: شــخص وزیر 
کشور در این زمینه جلساتی را با استانداران و وزرای 

مربوطه برگزار کرده اســت تا تردد و تسهیل امور 
زائرین به خوبی صورت گیرد.

رئیس ستاد مرکزی اربعین در پاسخ به سوال خبرنگار 
ایرنا درباره ساخت شهرک های اربعینی، گفت: یکی از 
محورهای پیشنهادی ما در تفاهم نامه ای که بناست 
میان دو کشور بررســی شود، احداث شهرک های 
اربعینی در شهرهای نجف و کربلا و سایر شهرهای 

زیارتی است.
وی خاطرنشان کرد: در صورتی که دولت عراق زمین 
رایگان در اختیار ما قرار دهد، این ستاد آمادگی راه 
اندازی شــهرک های اربعینی را با کمک نذورات 

مردمی دارد تا اسکان زائران تسهیل شود.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع و کشاورزی البرز اعلام 
کرد: سفر دوم رئیس جمهور و هیات دولت ، رهاورد 
۲۰۰ هزار میلیارد ریالی برای رونق اقتصادی این 

استان را به همراه داشت.

به گزارش پیام آشنا، پرهام رضایی روز دوشنبه 
در نشست بســیج اصناف استان البرز که در اتاق 
بازرگانی این اســتان برگزار شد، افزود: همزمان با 
سفر رئیس جمهور و هیات دولت ۱۹۰ هزار میلیارد 
ریال طرح تولیدی و اقتصادی در البرز افتتاح شد که 

نوید بخش رونق تولید استان است.
وی ادامه داد: برگزاری دومین نشســت تخصصی 
هیات اندیشــه ورز در اتاق بازرگانی در حال انجام 
اســت و با توجه به اهمیت آن و نگاه تخصصی و 
کارشناشی مسائل موجود جامعه اجتماعی فرهگی 
و سیاسی و تجارب ارزشمند هیات علمی با هدف 

هم افزایی و مشارکت هر چه بیشتر است.
رضایی ادامه داد: راه اندازی دفتر تخصصی بسیج 
تجار و فعالان اقتصادی اسفند سال ماه ۹۹ در البرز 

رویداد خوبی بود که محقق شد.

وی اظهار کرد: بسیج در حوزه تامین مواد اولیه و 
ماشین آلات و زیر ساخت های خدماتی نقش پر 

رنگی دارد.
رئیس اتاق بازرگانی البرزادامه داد : اکنون بیش ازسه 

هزارو ۷۰۰ واحد تولیدی و صنعتی در فعال هستند 
که پنج درصد مراکز اقتصادی کشور در این استان 

متمرکزاست.
وی با اشاره به فعالیت ۶۰ شرکت شاخص ملی و 
بین المللی در حوزه های صنایع غذایی ،دارویی ، 
خودرو و محصولات کشاورزی در این استان گفت :

سال گذشته یکی از مراکز کشاورزی البرز ۲۰ هزار 
کانتیتر صیفی جات و سبزی به کشورهای حوزه 

خلیج فارس صادر کرد.
وی گفت : امســال یکی دیگر از رویدادهای خوب 
البرز هم اندیشی نخبگان و اندیش ورز همزمان با 

هفته بسیج در البرز بود.
وی برگزاری نشســت های گفت وگوی دولت و 
بخش خصوصی را در گشــایش مشکلات صنایع 
البرز مهم ارزیابی کرد که با حضور اســتاندار البرز 

استمرار دارد.

کمیســیون علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام با حضور معــاون امور 
دانشــجویان وزارت علوم و مدیرکل ایرانیان خارج 
از کشور به بررســی ایده اولیه سیاست های کلی 

نخبگان پرداخت.

به گزارش پیام آشــنا، آیت الله محسن اراکی، 
رئیس کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع 
در جلسه این کمیسیون با اشاره به تقسیم بندی 
نخبگان به ســه گروه داخل کشور، خارج از کشور 
و نخبگان غیرایرانی، تاکید کرد: مسائل مربوط به 
نخبگان کشــور باید با اولویت و با ارائه یک طرح 

جامع، در کوتاه ترین زمان حل شود.
وی ادامــه داد: باید زمینــه ورود نخبگان ایرانی 

مقیم خارج فراهم شــود. باید بــا کاهش برخی 
سخت گیری ها و تسهیل امور آنها، مشکل اقامت و 
اشتغال آنها را برطرف کرد. همچنین موضوع مربوط 

به دوتابعیتی ها را باید حل کرد.
رئیس کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع 
با طرح موضوع »مهاجرت عــادی« و »مهاجرت 
نخبگان« افزود: مهاجرت نخبگان باید مدیریت و 
کنترل شود و برای جلوگیری از مهاجرت آنها باید 
حداقل چهار مسئله اصلی نخبگان شامل اشتغال 
شایسته، ادامه تحصیل، اعطای حقوق و امتیازات و 
نیز حل مسئله سربازی آنها را در قالب یک بسته 
تشویقی جامع فراهم ساخت تا مانع گریز نخبگان 

از کشور شود.
در ادامه جلسه حسین مظفر، نایب رئیس کمیسیون 

علمــی، فرهنگی و اجتماعی، با ارائه گزارشــی از 
پیشینه بررسی ها در این زمینه و تدوین ایده اولیه 
»سیاست های کلی نخبگان« در دبیرخانه مجمع، 
گفت: موضوع تدوین سیاست های کلی نخبگان در 
پیوست حکم دوره هشتم مجمع به عنوان تکلیف 
مجمع تشخیص بیان شده است و بر این اساس، 
موضوع در دستور کار مجمع قرار گرفته و مأموریت 
تدوین و بررسی آن به کمیسیون علمی، فرهنگی و 

اجتماعی ابلاغ شده است.
 وی ادامه داد: کمیسیون نیز ایده اولیه را در ۱۲ بند 
سیاستی تدوین کرد، اما با توجه به گذشت زمان 
نیاز اســت که این ایده متناسب با شرایط جدید، 
باز تدوین و ارائه شود. از این رو کمیسیون علمی، 
فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه با مشارکت نهادها 

و دستگاه های مرتبط مثل وزارت علوم، بنیاد ملی 
نخبگان، اداره کل شــورای عالی ایرانیان خارج از 
کشور ایده اولیه را در پنج بند سیاستی، برای ارائه به 
کمیسیون اصلی علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع 

تنظیم کرده است.
در این جلسه مقرر شد آمارهای وضعیت نخبگان 
از ســوی وزارت علــوم، وزارت امور خارجه، بنیاد 
ملی نخبگان و شــورای عالی انقلاب فرهنگی به 
کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه 
مجمع ارائه شود تا با تلفیق و تجمیع آنها خلاء و 
کاستی های گزارش موجود برطرف شود. همچنین 
دستگاه های مربوط با نگاه به چالش ها و مشکلات 
موجود، راه حل های خود را ارائه کنند تا در بندهای 

ایده اولیه گنجانده شود.

فرماندار فردیس اعلام کرد: معابر عمومی شهر فردیس در 
اجرای یک طرح فوری و با هدف سهولت در رفت و آمد 

شهروندان از دستفروشان پاکسازی شد .

به گزارش پیام آشنا، خداداد کاشفی در حاشیه طرح 
پاکسازی معابر عمومی شهر فردیس که با حضور مسئولان 
شــهری اجرا شــد ، افزود: با جمع آوری و ســاماندهی 
دستفروشان اکنون هیچ مشکلی در رفت و آمد شهروندان 

وجود ندارد.

وی با تاکید بر اینکه نیروهای رفع ســد معبر شهرداری 
و نیــروی انتظامی فردیس به هیــچ وجه نباید برخورد 
قهری با دستفروشان داشته باشند، گفت: انتظار می رود 
دستفروشان تا آماده ســازی محل استقرار آنان از پهن 

کردن بساط دستفروشی در معابر خودداری کنند.
کاشفی با بیان ۷۰ درصد دستفروشان فردیس مغازه داران 
هستند ، اظهار کرد: هرگونه سد معبر توسط این افراد مورد 

پیگرد قانونی قرار می گیرد.
فرمانــدار فردیس هشــدار داد: افرادی کــه در مقابل 

ساماندهی دستفروشان مقاومت کنند با دستور و حکم 
دادســتان عمومی و انقلاب شهرســتان فردیس با آنان 

برخورد قانونی خواهند شد.
وی خاطرنشان کرد: مغازه دارانی که پیاده رو و خیابان های 
جلوی مغازه خود را به دستفروشان اجاره دهند نیز مغازه 

آنها پلمب خواهد شد.
فرماندار فردیس با اشاره به اینکه یک مکان مناسب برای 
دستفروشــان در نظر گرفته شده که در دست تکمیل 
است، گفت: مکان استقرار فردیس دارای ۱۳۰ غرفه است 

و این آمادگی وجود دارد تا مکان های دیگری برای استقرار 
و اسکان دستفروشان در فردیس احداث و راه اندازی شود
وی تاکید کرد: بخشی از قشر دستفروش به علت نداشتن 
محل کسب و کار به دستفروشی روی آورده که مدیریت 
شهری و فرمانداری فردیس در حال چاره جویی برای آنها 

هستند اما مغازه داران حق سد معبر ندارند .
شــهر فردیس حدود ۵۰۰ هزار نفــر جمعیت دارد که 
بســیاری از شهروندان این شهر بارها از سد معبر توسط 

دستفروشان گلایه داشتند.

سردار هداوند خبر داد

دستگیری عامل اخلال در نظام اقتصادی 

همسان سازی حقوق بازنشستگان به دلیل نداشتن پول اجرا نخواهد شد

اولین نشست شورای راهبردی اربعین با دستور رئیس جمهور برگزار می شود

در نشست بسیج اصناف البرز مطرح شد

ارمغانسفررئیسجمهوربرایاقتصادالبرز؛۲۰۰هزارمیلیاردریال

بررسی سیاست های کلی نخبگان در مجمع تشخیص؛

مهاجرتنخبگانبایدمدیریتوکنترلشود

معابر فردیس از دستفروشان پاکسازی شد
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طرح اصلاح قانون هوای پاک 
در نوبت رسیدگی صحن علنی 

قرار دارد

نایب رئیس کمیسیون کشــاورزی مجلس شورای اسلامی 
گفت: طرح اصلاح قانون هوای پاک با پیش بینی جرم انگاری 
بــرای متخلفان اجرای این قانون تهیه شــده که در نوبت 

رسیدگی در صحن علنی قرار دارد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، علیرضا عباسی درباره 
اقدامات کمیسیون کشاورزی برای مقابله با معضل آلودگی 
هوا گفت: کمیسیون کشاورزی از بعد نظارتی به بررسی نحوه 

اجرای قانون هوای پاک پرداخته  است.
وی توضیح داد: در قانون هوای پاک ۲۲۰ حکم برای بیش 
از ۳۰ دســتگاه پیش بینی شــده که بررسی های نظارتی 
کمیسیون کشاورزی حکایت از این دارد که حدود ۲۰ حکم 
به صورت کامل اجرا شــده، ۶۰ حکم کمتــر از ۵۰ درصد 
اجرایی شده و اصلا دستگاه ها در اجرای ۱۴۰ حکم ورودی 

نداشته اند.
نایب رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی 
گفت: براین اساس ما درخواســت اعمال ماده ۲۳۴ درباره 
استنکاف از اجرای قانون هوای پاک را تهیه کردیم تا دستگاه 
قضایی درباره ترک فعل های دستگاه هایی که از اجرای قانون 
کوتاهی داشــتند ورود قضایی کنند و برخوردهایی صورت 
گیرد مشخصا پنج - شش دستگاه کوتاهی داشتند که یک 
ماه پیش دســتگاه قضا برای آنها حکم انفصال صادر کرد و 

اخطارهایی داد.
عباسی همچنین تصریح کرد: در حوزه قانون گذاری نیز طرح 
اصلاح قانون هوای پاک مبتنی بر وجود ضمانت های اجرایی 
و جرم انگاری در قانون تهیه شده که در نوبت رسیدگی در 

صحن علنی قرار دارد.
وی توضیح داد: با اصلاح قانون هوای پاک می توان ضمانت 
اجرای آن را پیش بینی کرد چون در آن جرم انگاری شــده 
است ما به دنبال آن هستیم تا با امضای ۱۰۰ نماینده تقاضای 

بررسی با اولویت این طرح را به هیات رئیسه بدهیم.

محیط زیـــست

آرمان خورسنددبیر کمیته اسکان بشر جمهوری 
اســلامی ایران از به اشتراک گذاری تجربیات دو 
کشور ایران و ژاپن در زمینه بازآفرینی شهری در 

بافت های ارزشمند تاریخی کشورمان خبر داد.

به گزارش پیام آشــنا، آرمان خورسند دبیر 
کمیته ملی اســکان بشر از آغاز همکاری ایران و 
ژاپن برای اجرای طرحی مشــترک در بافت های 
فرســوده و تاریخی خبر داد و گفــت: در ادامه 
فعالیت بهتاب ۱ و ۲ که به مطالعه و مقاوم سازی 
اجزای غیرسازه ای برخی بیمارستان ها از جمله 
بیمارستان ســاری اختصاص یافت و این کار با 
موفقیت انجام شــد، در حوزه بازآفرینی شهری 

همکاری جدیدی را با هیات مســتقلی از کشور 
ژاپن برنامه ریزی کرده ایم.

دبیر کمیته اسکان بشر جمهوری اسلامی ایران 
ادامه داد: به زودی هیات مستقلی از کشور ژاپن 

برای انجام پروژه های مشترک بازآفرینی شهری 
به ویژه در بافت های ارزشمند تاریخی و بافت های 

فرسوده به ایران می آیند.
خورســند توضیح داد: مقرر است تا دو کشور در 
زمینه بازآفرینی شــهری به ویــژه در بافت های 
ارزشــمند تاریخی به تبادل اشتراکات بپردازند. 
در این مبادله اطلاعات تلاش داریم تا در هنگام 
بروز بلایای طبیعی، آسیب های کمتری متوجه 

بافت های فرسوده و ارزشمند شود.  
خورسند اشتراک گذاری تجربیات کشور ژاپندر 
زمینه بازآفرینی شهری و سرمایه گذاری در این 
بخش را از جمله موضوعــات مورد پیگیری دو 

کشور برای همکاری برشمرد.

مدیرکل املاک و مســتغلات شهرداری کرج 
گفــت: پروژه تعریــض بولــوار ارم حدفاصل 

خیابان آزادی و بوستان به مساحت هفت هزار 
مترمربع و طول ۲۱۰ متر بازگشایی شد.

به گزارش پیام آشــنا، علی رحیم خانی با 
اعلام این خبر گفت: پس از تملک و آزادسازی 
پنج هزار مترمربع از املاک معارض در بولوار 
ارم که با همکاری و حمایت دادستان عمومی 
و انقلاب مرکز اســتان البــرز صورت گرفت، 

حدفاصل خیابان آزادی و بوستان به مساحت 
بالغ بر هفت هــزار مترمربع و طول ۲۱۰ متر 

بازگشایی شد.
رحیــم خانی گفت: ملک معارض بیش از ۳۰ 
ســال در طرح تعریض بولوار ارم قرار داشته 
و پیگیری های مدیریت شــهری در خصوص 
توافق با مالکین به ســرانجام نرسید و نهایتاً 
این محدوده با حمایت های ویژه مرجع قضایی 

در راستای حفظ حقوق عمومی و خدمت به 
شــهروندان و پیگیری های صورت گرفته به 
صــورت قهری به تملک شــهرداری درآمد و 
به زودی پس از انجام اقدامات عمرانی زیر بار 

ترافیک خواهد رفت.
این مســئول گفت: پروژه تعریض بلوار ارم به 
عنوان شریان اصلی ورود و خروج شهر کرج با 

جدیت پیگیری می شود.

دبیر کمیته اسکان بشر جمهوری اسلامی ایران:

تجربیاتایرانوژاپندرزمینهبازآفرینیشهریبهاشتراکگذاشتهمیشود

مدیرکل املاک و مستغلات شهرداری کرج؛

پروژه تعریض »بولوار ارم« با جدیت پیگیری می شود

کسب و کار

زمینه   سازی برای درخواست 
اضافه حقوق

اولین شغلی که پیدا کردید را یادتان هست؟ فرقی نمی   کند که دو 
سال سابقه کار دارید یا در میانه مسیر شغلی خود هستید. در هر 
حال، احتمالا شغل اولتان را خوب به یاد دارید. شغل اول، همیشه 
چالش   های منحصر به فرد خودش را دارد. این چالش   ها همزمان با 
تحولات جهان، تغییر می   کنند. آدم وقتی تازه  وارد بازار کار می شود، 
معمولا نمی   داند از چه کسی توصیه بگیرد. به همین علت، تیم 
مجله کسب   وکار هاروارد در مجموعه پادکست   های »تازه   وارد« به 
سوالات جوانانی که به تازگی وارد بازار کار شده   اند، پاسخ می   دهد.

 این مجموعه مانند یک راهنما برای کسانی    است که می   خواهند 
مسیر شغلی معناداری را بر اساس شرایط و معیارهای خود بسازند.

مجری این پادکســت   ها، »ایلینی ماتا« از خبرنگاران مجله است 
و طیف وســیعی از مباحــث را با مهمانان بررســی می   کند؛ از 
تکنیک   های مصاحبه تا برخــورد با مدیران بدقلق. حتی به این 
ســوال پاســخ می   دهد که »آیا اصلا برای شغل شرکتی ساخته 
شده   ام یا نه؟« گرچه هدف این مجموعه، راهنمایی تازه   کارهاست 
اما همه کارمندها در هر سن و رده   ای می توانند از درس   های آن 
بهره ببرند. اخیرا »آنه لیز گاتا«، نویسنده و کارشناس امور مالی و 
»گوریک انگ« مشاور حوزه شغلی، مهمان این پادکست بوده و 
درباره موضوعی صحبت کرده   اند که برای بســیاری از ما جالب و 
البته چالش   برانگیز است: »درخواست اضافه حقوق«. آنها توضیح 
می   دهند که چطور زمینه   سازی کنیم، چه زمانی گفت   وگو با مدیر 
را آغاز کنیم و مذاکرات احتمالی بعدی را چطور پیش ببریم. ایلینی 
می   گوید پیش از شروع گفت   وگو از مخاطب   هایمان خواستم که 
تجربیاتشان را از اولین باری که درخواست اضافه حقوق کردند با 
من در میان بگذارند. »هوآن« این پیام را برایمان فرستاد: »اولین 
باری که درخواست اضافه حقوق دادم، خیلی می   ترسیدم. به همین 
خاطر برایم خیلی سخت بود. حالا نزدیک چهار سال هست که 
در این شــرکت کار می   کنم و تازه دارم می   فهمم که چقدر برای 
تیمم ارزش داشته   ام. باید بدانید چقدر ارزش دارید. این بزرگ ترین 
درسی    است که طی آن فرآیند یاد گرفتم.« حق با هوآن است. مهم 
است که ارزشتان را بدانید اما برای درخواست اولین اضافه حقوق 
باید استراتژی داشته باشید و شرایط رئیستان و رئیسِ رئیستان و 
آنچه در شرکت می   گذرد را با دقت زیر نظر داشته باشید. بعضی   ها 
می   گویند »کافی است با رئیست چانه بزنی تا حقوقت را بیشتر 

کند.« اما این کافی نیست.
 یکی از نکات مهمی که باید بدانید این است که درخواست اضافه 
حقوق، فراتر از یک گفت   وگو با رئیس است. این درخواست، یک 
فرآیند است که از روز اول شروع کارتان، آغاز می شود. اگر اولین بار 
است که قصد درخواست افزایش حقوق دارید و نمی   دانید از کجا 

شروع کنید با من و مهمانانم،
»آنه لیز گاتا« و »گوریک انگ« همراه شوید. این دو در امور مالی و 
شغلی یک دنیا تجربه دارند و اینجا هستند تا به تازه   واردها یاد دهند 
که چطور این پروسه را پیش ببرند؛ از زمینه   سازی گرفته تا صحبت 

با مدیر و گفت   وگوهای بعدی.
 ایلینی: خوش آمدید. قبل از اینکه تجربه خودم را تعریف کنم، 
دوست دارم از شما بپرسم که آیا اولین باری که چنین درخواستی 

کردید را به یاد دارید؟
گوریک: خب، راســتش اولین بار، زمانی بــود که اصلا حقوقی 
نمی   گرفتم چون داوطلبانه برای یک شــرکت کار می   کردم اما از 
یک جایی به بعد دیــدم که درآمد خوبی دارند و من هم در این 
درآمدزایی به آنها کمک می کنم. دیدم کارهایی که من برایشان 

انجام می   دادم از حجم کار کارمندها بیشتر بود.
به همین علت گفتم »ببینید! دوست دارم برای بلندمدت و حتی 
تا پایان ترم برایتان کار کنم. اما در حال بررسی آپشن   های دیگرم 
هستم و راستش، آنها حقوق می   دهند. آیا امکانش هست درباره 
حاصل این دسترنج صحبت کنیم؟« منظورم حقوق بود و تا جایی 

که خاطرم هست، یک کارت هدیه به من دادند.
 جدی؟ وای چه خنده   دار!

گوریک: بله. اگر درخواست نمی   کردم هیچ چیز عایدم نمی   شد.
 چه جالب. آنه، کنجکاوم داستان تو را بشنوم.

آنه: حتما. من در اولین سال   های اشتغالم در شرکتی کار می   کردم 
که حقوق پرداختی   شان چندان جذاب نبود اما در عوض، هر سال 
یک اضافه حقوق خیلی خوب می   دادند. پس مجبور نبودم برای 
اولین و حتی دومین و سومین و چهارمین اضافه حقوقم بجنگم. 
اما وقتی از آنجا به یک شرکت دیگر رفتم، برای اولین بار مجبور 

شدم برای افزایش حقوق مذاکره کنم. که چند ماه طول کشید.
من وقتی برای اولین بار می   خواســتم درخواست افزایش حقوق 
دهم، یادم هست که به مادرم زنگ زدم و گفتم »چطور جمله   بندی 
کنم؟« چون از نظر من، ارتباط گرفتن، سخت   ترین کار است. چطور 
منظورم را برسانم که هم حرفه   ای به نظر بیایم و هم خودم باشم؟ 
یک سری چیزها را نوشتم و تمرین کردم. حتی بداهه   گویی را هم 
تمرین کردم. از قبل از مدیرم خواستم که یک روز را برای صحبت 
تعیین کنیم. در روز جلسه به او گفتم »حقوق من این قدر است 
و حقوقی که دوست دارم این قدر.« او گفت »بسیار خب، خبرت 
می   کنم.« فکر کنم سه هفته یا بیشتر طول کشید و سپس آمد و 
گفت »تبریک! حقوقت را افزایش دادیم.« اما از مبلغ درخواستی 
من، خیلی کمتر بود. فورا گفتم »راه دارد بیشترش کنید؟« و او 
گفت »تلاشم را می   کنم.« سپس برگشت و گفت »متاسفم. این 
مبلغی ا   ست که سر آن توافق کرده   اند. فکر نمی   کنم بیشتر از این 
را قبول کنند.« همان طور که گفتم یکی از چالش   های من ارتباط 
گرفتن اســت. قبل از اینکه ادامه داستان را بشنویم، سوالی دارم. 
تازه   واردها که در سال های اول مسیر حرفه   ای خود هستند هنگام 
درخواست اضافه حقوق معمولا با چه چالش   هایی مواجه می   شوند؟

آنه: چند چالش وجود دارد. یکی از شــایع   ترین   ها این است که با 
خودت می   گویی »آیا اصلا اســتحقاق افزایش حقوق را دارم؟ آیا 
کیفیت کارم آن قدری بوده که لیاقتش را داشته باشم؟« و اگر کسی 
برای مقایسه وجود نداشته باشد، مثل یک همکار هم   رده، یا کسی 

نباشد که از او توصیه بگیریم
 )مثل صحبت تو با مادرت(، ممکن اســت حس کنی که هنوز 
لیاقت آن را نداری. دومین چالش این اســت که دوست نداری از 
نگاه کارفرما یک آدم پول   دوست به نظر برسی؛ کسی که به خاطر 

پول کار می   کند. پس دچار تردید می   شوی.
 مگر همه ما به خاطر پول کار نمی   کنیم؟ پس چه اشکالی دارد 

که درخواستش کنیم؟
آنه: دقیقا.

 یافتن ارزش خود، خیلی سخت است. نمی   دانم دلیلش سندروم 
ایمپاستر است یا اینکه کلا در دفاع از خود ناتوانیم؟

گوریک: مهم، یافتن زمان مناسب و لحن مناسب است. نه فقط 
در مورد مقوله اضافه حقوق بلکه همه زمینه   ها. زمان مناســب و 

لحن مناسب.
 گاهــی دیده   ام که بعضی کارمندها خیلی زودتر یا دیرتر از زمان 
مناسب درخواست می   کنند یا با لحنی خیلی آرام یا خیلی محکم. 
مدیرهــا، خیلی از آنهایی که با من صحبت می   کنند، می   گویند 

»امان از بچه   های امروزی.
ایــن نســل Y و Z خیلی حق بــه جانبند. هنــوز دو هفته از 
استخدامشان نگذشته می   خواهند مدیرعامل شوند.« این یک نمونه 

از درخواست خیلی زود است.
برعکس آن، کارمندهایی هستند که دچار سندروم ایمپاسترند و 

همیشه به دستاوردهایشان شک دارند.
فرض کن یک کارمند تازه   کاری و دچار این سندرومی. ممکن است 

کسی نباشد که به تو بگوید »در اینجا روال به این شکل است.«
 در این شــرایط چه کار می   کنی؟ احتمالا تا ابد صبر می   کنی و 
شاید وقتی درخواست کنی که خیلی دیر شده. بعضی   ها هم خیلی 
محکم و حق به جانب صحبت می   کنند، طوری که انگار مستحق 

اضافه حقوقند.
مثلا می   گویند »من ایــن رقم را می   خواهم.« همه چیز به لحن 
بســتگی دارد. برعکس، بعضی   ها آن قدر نــرم و ملایم صحبت 
می   کنند که به خودشان می   آیند و می   بینند دارند علیه خودشان 

مذاکره می   کنند.
مترجم: مریم مرادخانی
HBR :منبع

معماری بدون نور وجود ندارد، دقیقاً 
همانطور که موسیقی بدون هوا وجود 

ندارد
آلبرتو کامپو بائسا

من از واژه ی مینیمالیســت متنفــرم. هدف من این 
است که مینیمالیست یا پیوریست و بی نقص نباشم. 
نه، نه، نه، من یک گناهکارم و از آن شرمنده نیستم! 
]می خندد[ آنچه برای من مهم اســت این است که 
پاکیزه، ساده و گاهی حتی واضح باشم. هیچ اشکالی در 
واضح بودن نیست. چه چیزی می تواند واضح تر از کار 

کردن با نور خورشید باشد؟
معمــاری بدون نور وجود نــدارد، دقیقاً همانطور که 
موسیقی بدون هوا وجود ندارد. به نظرم ساز موسیقایی 
اســتعارهٔ خوبی برای یک بناست، چرا که ما در مقام 
معمار بناهایمــان را کوک می کنیم، درســت مثل 
نویسندگان که می نویســند و بازنویسی می کنند تا 
نوشته هایشان واضح تر، مشخص تر و دقیق تر، درست 
مثل تیغ جراح. ما همگی در حال کوک کردن و تیز 
کردن ایده ها هستیم، در حال تعالی ابعاد، تناسبات، 
فواصل بین ســتون ها، انتخاب بین فرم های مربع یا 
مســتطیل، }یافتن{ چگونگی پنهان کردن اتصال 

گوشه ها و مواردی از این دست هستیم.
شــما کوک می کنید و کوک می کنیــد تا وقتی که 
موقعش می شود و ساختمان شما باید به کار گرفته 
شــود. معماری چیست؟ به نظر من به نظم درآوردن 
و وضوح بخشیدن به چیزهاســت، به نظم دراوردن 
یک اتاق، یک خانه، یک شــهر است. )در گفت وگو با 
Vladimir Belogolovsky، منتشر شده در 

وب سایت archdaily، سال ۲۰۲۰(
منبع: گفتار

دیدگاه

به گزارش پیام آشــنا به نقل از دنیای اقتصاد، بمب 
ســاعتی در اراضی »مســکن دولتی« چین فعال شد؛ 
پیش   خریداران خانه      هایی که بهار ۲۰۲۰ قرارداد با سازنده 
برای دریافت کلید واحد مســکونی در حومه شانگهای 
امضا کرده بودند، به ســه دلیل »تبدیل ســاختمان   ها 
به اسکلت   های زنگ   زده«، »ورشکســتگی سازنده« و از 
همه بدتر، »مطالبه بانک    پرداخت   کننده وام ســاخت از 
پیش   خریداران برای شــروع پرداخت قسط«، دست به 
اعتراض زدند. بازار مســکن چین طی دو سال گذشته، 
با ســبدی از بحران های »دولتی   ســاز« روبه رو شد که 
منشأ آنها »پول      پاشی گسترده به بازار برج   سازی با فرمان 
نانوشته دولت« در این کشور بود. طی این مدت،     سالی 
۱۵ میلیون واحد مسکونی در شهرهای اصلی و حومه   ای 
چین ساخته شد که ۹ درصد بیشتر از »تقاضای مصرفی« 
بود. این جنون خانه   سازی، بدون توجه به ظرفیت واقعی 
بازار مسکن )نیاز( که پیش تر »اکونومیست« درباره عواقب 
آن تحلیل ارائه کرده بود، امروز باعث شده »معادل ۷ سال 
تامین تقاضای مصرفی«، در این کشور خانه   خالی وجود 
داشته باشد. چینی   ها در حداقل یک سال اخیر، »محتاط« 
شدند و مثل قبل،     »سرمایه گذاری ملکی« انجام ندادند، 
از طرفی، شرکت های ساختمانی به| خاطر »محدودیت 
بانک ها در ارائه وام بیشتر«، دچار بدهی گسترده و متوقف 
کردن روند ســاخت پروژه   ها شــدند در نتیجه، مناطق 
گسترده   ای در چین، امروز تبدیل به »شهرهای اسکلت« 
شده است. پیش تر، »شهرهای ارواح« در بازار مسکن چین 
به خاطر برج   های خالی از ســکنه رواج پیدا کرده بود. اما 
امروز، مناطقی مملو از ساخت وسازهای ناتمام هم اضافه 
شده است. میلیون   ها چینی، امروز قربانیان واقعی این »نوع 
مدیریت بازار مسکن« در چین هستند. »اکونومیست« 
گزارش داده است، این پیش   خریداران ممکن است هیچ 

وقت نتوانند به خانه   هایشان برسند.
گــو لیــن آپارتمانــی را در One Riviera به خاطر 
موقعیت مکانی آن انتخاب کرد؛ یک محله ساکت مسکونی 
در چند کیلومتری منطقه مالی جنوب شــانگهای که با 
دوچرخه سواری کوتاه می توان به رودخانه هوانگ پو که 
شهر را به شرقی و غربی تقسیم می    کند، رسید. گرچه لین 
باید برای چنین منطقه    ای مبلغ اضافی را پرداخت می    کرد 
ولی گمان می    کرد درصورتی که بازار مســکن افت کند 

احتمال اینکه ملک ارزش خود را حفظ افزایش می    یابد.
گفت    وگوی لین با نشریه اکونومیست نشان می    دهد که او 
۷۰ درصد پیش پرداخت مبلغ ۲۰ میلیون یوآن را در مارس 
۲۰۲۰ پرداخت کرده بود و قرار بود به همراه همسر، پسر 
و پــدر و مادرش در بهــار ۲۰۲۲ به این خانه نقل مکان 
کنند. ولی بعد از نزدیک به ۴ سال که خانواده باید کلید را 
می    گرفتند، One Riviera  همچنان تنها یک محوطه 

عمرانی است.
لین تنها یکی از میلیون    ها نفر از مردم چین اســت که 
پس انداز خود را در املاکی ریختند که ممکن است هرگز 
ساخته نشــوند. بحران بی    سابقه در بخش مسکن که از 
ترکیبی از سازندگان طمع کار، تعطیلی    های کرونایی و 
سیاست    های نادرست دولت ناشی شده است، شرکت ها را 
ورشکسته و سرمایه گذاران را زیان زده باقی گذاشته است.

این آشفتگی سبب شده بسیاری از چینی    هایی که پس 
از باز شــدن اقتصاد چین در دهه ۱۹۸۰ عملکرد خوبی 
داشته اند و به ثروت رسیده    اند تحت تاثیر قرار گیرند. برخی 

بازپرداخت    های وام مسکن را متوقف کرده    اند، که اغلب در 
چین بسیار پیش     تر از اینکه ساخت    وسازهای جدید تکمیل 
شوند آغاز می شود. برخی به تظاهرات دست زده    اند. تاکنون 
اعتراضات محدود و پراکنده بوده است، ولی سیاستمداران 
نگران گسترش ناآرامی و وقوع یک بحران بانکداری ناشی 

از وام    های پرداخت نشده هستند.
چندماه پس از اینکه لین آپارتمانش را خریداری کرد دولت 
چین مجموعه    ای از سیاســت    ها را برای آرام کردن رونق 
شــدید در بازار مسکن معرفی کرد. سیاستگذاران نگران 
بدهی عظیمی بودند که سازندگان بزرگ انباشته بودند. 
آنها همچنین قصد داشتند شرکت هایی را مهار کنند که 

قدرت بازار آنها از سلیقه حزب کمونیست بالاتر رفته بود.
دولت نســبت بدهی به دارایی که شــرکت های سازنده 
می توانستند داشته باشند را محدود کرد، به    طوری که به 
شرکت ها اجازه نمی    داد بدهی کوتاه مدت بیشتری نسبت 
به پول نقد داشته باشند. سیاستگذاران امیدوار بودند این 
سیاست بتواند از وقوع یک بحران مالی جلوگیری کرده، 
جلوی افزایش سریع قیمت مسکن را گرفته و سفته بازی 
را تضعیف کند که به ایجاد شــهرهای ارواح با انبوهی از 

آپارتمان    های فروخته نشده منجر شده بود.
این سیاست    ها بسیار موثر ظاهر شدند. در اواسط ۲۰۲۱ 
اورگراند، بدهکارترین شرکت سازنده جهان، برای پرداخت 
بدهی    هایش به دشواری افتاد و در اواخر همان سال نکول 
کرد. در سال ۲۰۲۲، قرنطینه    های کرونایی به اقتصاد چین 
آسیب زد و خریداران بالقوه در مواجهه با آینده نااطمینان 
پس انداز پول را به خرید خانه ترجیح دادند. بســیاری از 
سازندگان نیز ساخت    وســاز را متوقف کردند و موجی از 

نکول بازار را فرا گرفت.
قربانیان شامل طلبکاران توسعه دهندگان-مدیران دارایی 
و صندوق های ســرمایه گذاری پوشش ریسک- هستند 
که نتوانسته    اند سرمایه گذاری    شــان را جبران کنند. اما 
خانوارهای عادی بیشــترین فشار این بحران را متحمل 
شــده    اند. براساس تخمینی از شرکت مشــاوره گاوکل، 
سازندگان بزرگ به تنهایی ۷ تریلیون یوآن به خریداران 
بدهکار هستند. شرکت ساخت    وساز کانتری گاردن که در 
پرداخت بدهی    های خود نکول کرده است، یک میلیون 

واحد در دست ساز دارد.
اما اکثریت سازندگان شرکت های کوچکی چون دونجینگ 
هستند که ساخت آپارتمان لین نیز با همین شرکت است. 
با توجه به اینکه سهام آنها در هیچ بازاری عرضه نمی شود، 
دریافتن مقیاس مشکل دشوار است. برخی اقتصاددانان 
تخمین می    زنند که دوسوم خانه    های ساخته نشده هرگز 
تکمیل نخواهد شــد، گرچه برخــی دیگر خوش بین    تر 
هستند. در برخی شــهرها پول مردم تمام شده است و 
مجبور شده    اند خانواده    هایشان را به خانه های نیمه تمام 

منتقل کنند.
در One Riviera به    نظر می رسد که ساختمان    ها)شامل 
برج    ها وخانه    های ویلایی( فاصله زیادی با تکمیل شــدن 
دارند. بیشتر قاب    های پنجره    ها در جای خود قرار دارند، 
اما بخش    های بزرگی از بتن هنوز نمایان هســتند. محل 
ساختمان با دیوارهای سیمانی بلند و درحال فرو ریختن 
محصور شده است. پشت سر آنها زمینی بایر از علف های 

هرز و انبوهی از مصالح ساختمانی زنگ زده است.
اگر یک سایت ساخت وساز برای مدت طولانی بیکار باشد، 
مقامات محلی می توانند آن را یک پروژه متروکه قلمداد 

کنند. پروژه    هایی که هنوز فعال هستند، حتی به صورت 
اسمی، مانند One Riviera، از منابع قانونی بیشتری 
برخوردار هستند. بنابراین شرکت های ساختمانی سعی 
می    کنند این ظاهر را حفظ کنند که پیشــرفت درحال 

انجام است.
One Riviera  در منطقــه    ای بــا شــرایط قانونی 
نامشخص واقع شده اســت. در سال ۲۰۲۰، دونجینگ 
بدهی خود را به یک هلدینگ دولتی به نام مدیریت دارایی 
سیندا که متخصص در گرفتن بدهی    های بد شرکت های 
فاقد نقدینگی است فروخت. سوابق در دسترس عموم قرار 
دارد سیندا را به عنوان مالک واقعی پروژه نشان می    دهد 
ولی به    نظر می رسد علاقه چندانی به تکمیل پروژه نشان 
نداده است و حتی ممکن است در صورت شکست سود 
کند؛ اگر شــرکتی بدهی خود را نپردازد سیندا می تواند 

دارایی آن را تصاحب کند.
یکی از نمایندگان دونجینگ اوایل سال جاری به صاحبان 
خانه گفت که سیندا سهام شرکت را در ازای بدهی های 
خود به    دســت آورده اســت، اما این شــرکت صرفا یک 
سرمایه گذار مالی است و هیچ تعهدی برای تکمیل خانه    ها 
ندارد. مشخص نیست چه کســی سپرده    های صاحبان 
خانه    هــا را کنترل می    کند، یا این پول کجا رفته اســت؛ 
 One Riviera حساب امانی که برای نگهداری وجوه

در نظر گرفته شده بود تخلیه شده است.
صاحبان خانه چند بار از دونجینگ شکایت کرده    اند. اما 
این شکایات تنها جریمه    های ناچیزی را برای این شرکت 
به همراه داشته است. به لین توصیه شده است که اقدام 
قانونی علیه ســیندا بی    معنی اســت؛ این شرکت آنقدر 
قدرتمند است که دادگاه    های محلی این پرونده را قبول 

نمی    کنند.
تنها کانال گفت وگو در پایین    ترین سطح دولت بوده است 
 one Riviera که یک دفتر دادخواســت در نزدیکی
اســت که ساکنان محلی می توانند به آن شکایت کنند. 
هر هفته گروهی از صاحبــان خانه    ها با مدیران منطقه 
جلسه    ای برگزار می    کنند. اما به گفته لین این مذاکرات 
شبیه یک بازی فوتبال بدون گل است؛ مسائل مربوط به 
مسئولیت بدون هیچ نتیجه    ای به این سو و آن سو می    رود. 
اما بحث    های اخیر تحولی نگران کننده را در این پرونده 
آشکار کرده است؛ دفتر دادخواست گفته است کسانی که 
هزینه خانه    ها را به طور کامل پرداخت نکرده    اند، باید اکنون 
این کار را انجام دهند. در غیراین صورت، شرایط اولیه نقض 
می شود و ممکن است هرگونه ادعایی که درباره خانه    ها 

دارند از بین برود.
دونجینگ از صاحبان خانه    ها به عنوان »مالکین کوچک« 
یاد می    کند. لین شــکایت کرد که این اصطلاح اغلب در 
منازعات بر ســر دارایی    های بســیار کوچک تر استفاده 

می شــود، در حالی که پس انداز زندگی صدها خانوار در 
خطر است.

 One احساس بی    عدالتی درحال تبدیل ساکنان احتمالی
Riviera  به معترضانی خشمگین است. پس از پایان 
مهلت تحویل آپارتمان    ها آنها شروع به تظاهرات کردند 
که برای جلب نظر دولت    های محلی طراحی شــده بود. 
دونجینگ هم که ظاهرا نگران جلب توجه مقامات بود، از 
برگزاری مراسمی به مناسبت نزدیک شدن به اتمام پروژه 
خبــر داد و آن را »نبرد ۱۰۰ روزه« نامید؛ اشــاره به این 
قول که خریداران کلیدها را ظرف ۱۰۰ روز آینده دریافت 

می    کنند.
این کار ممکن بود به آرام شدن مقامات محلی کمک کند 
اما کاری برای آرام کردن صاحبان خانه    ها انجام نداد. بعد 
از گذشــت ۱۰۰ روز، چند تن از صاحبان خانه    ها از چند 
طبقه ساختمان بالا رفتند و فریاد زدند: »آپارتمان    های ما را 
تحویل دهید«. اما پلیس از راه رسید و با آنها برخورد کرد.

در حرکت اعتراضی دیگری که صاحبان خانه    ها جلوی دفتر 
دادخواست انجام دادند پلیس ویژه در صحنه ظاهر شد. آنها 
بسیاری از تظاهرات کنندگان را به داخلی خودروهای خود 
کشــیدند و آنها را ده    ها کیلومتر آن طرف    تر رها کردند، 
به    طوری که یافتن تاکسی برای بازگشت برایشان دشوار 
بود. ماموران پلیس با بسیاری از صاحبان خانه دیدار کرده    اند 

و به آنها درباره اعتراضات هشدار داده    اند.
شکل دیگری از مقاومت نیز مالی بوده است. یک واقعیت 
درباره عقب افتادن ســاخت خانه    ها     این بوده اســت که 
بســیاری از خریداران از باز پرداخــت وام    های خانه    های 
خود دست نگه داشته    اند. لین نیز گفته است که دیگر باز 

پرداخت های وام مسکن را انجام نمی    دهد.
گروهی از فعــالان اینترنتی در ژوئن ۲۰۲۲ شــروع به 
جمع آوری داده    هایی درباره تحریم    ها در سراســر چین 
کردند و نشــان دادند که ده    ها هزار نفر به عنوان اعتراض 
پرداخت    های خود را متوقف کرده    اند. این مساله بر بانک    ها 

و دولت    های محلی فشار می    آورد تا مشکل را حل کنند.
لین صحبت با رسانه    ها را هم خطرناک می    دانست، اما پس 
از تلاش از راه    های دیگر و به نتیجه نرسیدن، تصمیم گرفت 
این کار را انجام دهد. او مشکلات خود را بازتابی از مشکلات 
بزرگ تر کشور در رابطه با حاکمیت قانون می    داند: مردم 
نسل    ها ثروت خانواده     را به این خانه    ها ریخته    اند و اکنون 

این چیزی است که به دست آورده    اند.
قرارداد اجتماعی نانوشــته با حزب کمونیســت تصریح 
می    کند که این حزب بر رفاه مادی مردم نظارت دارد، اما 
شهروندان باید بدون چون و چرا از حاکمان اطاعت کنند. 
با این حال، با زمین خوردن اقتصاد، از آنها خواسته می شود 
مطیع بمانند و این تجربه    ای گیج کننده برای مردمی است 

که چند دهه رشد اقتصادی را تجربه کرده    اند.

اسکلت »مسکن دولتی« در چین

خبر

مطالعات اولیه بازنگری طرح 
جامع تهران آغاز شد 

دبیر شورای عالی شهرسازی و معماری ایران از آغاز مطالعات 
اولیه برای بازنگری طرح جامع تهران خبر داد.

مینایی؛ پیام آشنا، خسرو دانشجو دبیر شورای عالی شهرسازی 
و معماری ایران با اعلام اینکه مطالعات اولیه برای تدوین طرح 
جامع تهران در معاونت معماری و شهرســازی در حال انجام 
است، گفت: مطالعات اولیه برای بازنگری طرح جامع آغاز شده 
و در این باره شهرداری تهران نیز کارهایی را شروع کرده است. 
شورای عالی شهرسازی و معماری ایران نیز کمک می کند تا در 
سالی که باید طرح جامع ارایه شود پیشنهادات، جمع بندی و 

تمامی موارد کارشناسی لحاظ شود.
دبیر شورای عالی شهرسازی و معماری ایران با یادآوری اینکه 
طرح جامع تهران در ســال ۱۳۸۶ با افقی ۲۰ ساله مصوب و 
ابلاغ شد، افزود: طرح تفصیلی مناطق ۲۲ گانه شهر تهران بر 
اساس طرح جامع تدوین و در حال اجراست و انتظار می رود تا 
تمامی دست اندرکاران و ذی نفعان در اجرای طرح جامع تهران 

مشارکت فعال داشته باشند.
دانشــجو تصریح کرد: تلاش می کنیم تا هیچگونه تخطی از 
طرح های تفصیلی تهیه شده که ذیل طرح جامع تهیه و تصویب 

شده است، انجام نشود.

شهردار کرج گفت: تقاطع غیرهمسطح میدان جمهوری از 
پروژه های اولویت دار مجموعه شورا و شهرداری است.

به گزارش پیام آشنا، مهرداد کیانی شهردار کرج به همراه 
محمدرضا ناصرخاکی معاون فنی و عمرانی از پروژه تقاطع 

غیرهمسطح میدان جمهوری بازدید کرد.

شــهردار کرج با اشاره به اینکه پروژه غیرهمسطح میدان 
جمهوری از طرح های اولویت دار مجموعه شورا و شهرداری 

است گفت: این پروژه باید زودتر از موعد تکمیل شود.
 او گفت: ما این موضوع را از پیمانکار پروژه خواســته ایم و 
قول داده اند تا پایان سال ۱۴۰۳ این پروژه را تکمیل و آماده 

بهره برداری کنند.

 وی در ادامــه با بیان اینکه در اجرای پروژه های شــهری 
آسایش شهروندان باید لحاظ شود، گفت: مردم برای ما مهم 
هستند و نباید در هیچ پروژه ای اسباب زحمتِ این عزیزان 

را فراهم کنیم.
در حضور شــهردار کرج تابلو روزشــمار پــروژه تقاطع 

غیرهمسطح میدان جمهوری آغاز به کار کرد.

شهردار کرج عنوان کرد:

تلاش برای بهره برداری از تقاطع 
غیرهمسطح میدان جمهوری تا پایان 

سال 1۴03
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زنان و خانواده

داستان پزشکی کردن آرایشگرها، اتفاق جدیدی نیست 
اما ادامه دار بودن دخالت های آنها در این امور نشــان 
می دهد که اقدامات قانونی در این باره چندان جوابگو 

نبوده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از همشهری، پیش ترها 
مراکز آرایشــگاهی فعالیت های شــان تنها آرایش و 

پیرایش بود اما حالا چند ســالی است رنگ و لعاب 
فعالیت شان تغییر کرده و پا در امور پزشکی کرده اند.

آنها با تبلیغات گسترده در فضای مجازی انواع و اقسام 
خدمات زیبایی را که باید تنها از ســوی پزشک یا با 
نظارت پزشــک متخصص انجام شود، ارائه می کنند. 
دیروز )یکشنبه(محمدعلی اسفنانی، سخنگوی سازمان 
تعزیرات در نشستی خبری اعلام کرد:»گزارش هایی 
در برخی آرایشــگاه های زنانه داشتیم که به دخالت 
پزشکی می پردازند که تخلف است و وصف مجرمانه 
پیدا می کند و در برخی مواقع نیاز است قوه قضاییه 

ورود و حکم صادر کند«.
به گفته اسفنانی، مراکز غیرمجاز، تخلفاتی در تزریق 
ژل و بوتاکــس دارند و این در حالی اســت که این 
افــراد تحصیــلات نزدیک به مباحث پزشــکی هم 

ندارند. داســتان دخالت آرایشگرها نه تنها دخالت در 
امور درمانی مثل تزریق هاســت که برای رفع چین و 
چروک صورت مشتریان شان انجام می دهند که انواع 
و اقسام تجویز قرص های لاغری، داروهای شیمیایی و 
طب سنتی را هم دربر می گیرد و گاهی پا را فراتر هم 
می گذارند و غده های چربی، لک و خال را هم به وسیله 

دستگاه هایی که در اختیار دارند لیزر می کنند.

عوارض خدمات زیبایی در آرایشگاه ها
 صدمات شدید و غیرقابل جبران ازجمله فلج اعضای 

نواحی مختلف بدن
 دوبینی، افتادگی پلک و واکنش های حاد آلرژیک در 
پوست در تزریق ژل و بوتاکس، سوختگی پوست، ایجاد 
عفونت، صدمه به چشم هنگام انجام خدمات مرتبط 

با ابرو

قانون چه می گوید؟
هرگونــه تبلیغات در حوزه فعالیت های پزشــکی و 
پیراپزشکی، چه در فضای مجازی و یا به صورت پوستر 
و نصب در تابلوهای تبلیغاتی شــهری، باید با اجازه 
سازمان نظام پزشکی انجام گیرد. براساس قانون هم 
تزریق بوتاکس و ژل و امثال آن در آرایشگاه ها، مداخله 

غیرمجاز در امور پزشکی و قابل پیگرد قانونی است.
خدماتی ازجمله لیزر پوســت، سولاریوم، تزریق ژل، 
عمل زیبایی و... هم مجوز پزشکی می خواهد و باید از 
سوی پزشک متخصص و یا با نظارت پزشک متخصص 
صورت بگیــرد. مداخله اصناف آرایشــگری در امور 
پزشکی علاوه  بر مجازات حبس و جزای نقدی، پلمب 

و تعطیلی محل کسب، توقیف و ضبط ابزار جرم را نیز 
به دنبال دارد.

انواع خدمات غیرقانونی در آرایشگاه ها
 میکرونیدلینگ )جوانسازی پوست با تزریق(

 لیزر برداشتن خال تزریق ژل و بوتاکس
 فروش انواع داروهای لاغری و شیمیایی

ویژگی آرایشگرهای پزشک نما
 نداشتن سواد کافی و تحصیلات مرتبط

 استفاده از مواد نامرغوب و بی کیفیت
 استفاده از ابزارها و وسایل نامرغوب

 رعایت نکردن شرایط بهداشتی

وقتی سرنگ جای قیچی و سشوار را می گیرد!
۷0 درصد قربانیان حملات 

صهیونیست ها به غزه کودکان و زنان 
هستند

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه با اندوه 
عمیق شــاهد وقوع یک فاجعه انسانی در فلسطین هستیم، 
گفت: تعداد قربانیان حملات وحشیانه رژیم صهیونیستی به 
غزه به طرز غم انگیزی به بیش از ۱۷ هزار نفر رسیده که ۷۰ 

درصد قربانیان را کودکان و زنان تشکیل می دهند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از وزارت بهداشــت، بهرام 
عین اللهی روز یکشنبه در هفتمین نشست اضطراری سازمان 
جهانی بهداشت با موضوع غزه که به صورت وبیناری برگزار شد 
با اشاره به مجروح شدن بیش از ۴۶ هزار نفر از آغاز حملات 
رژیم صهیونیســتی تا کنون، اظهار کرد: نظام مراقبت های 
بهداشــتی در فلسطین نیز به طور کامل از بین رفته است و 
دهها بیمارستان و مرکز بهداشتی به دلیل حملات مداوم این 
رژیم جعلی، قادر به ارائه خدمات )بهداشتی- درمانی( نیستند. 
این شرایط سخت، تاریخ این رژیم را که مملو از ترورها، قتل عام 

و شکنجه کودکان و زنان بی گناه است، نشان می دهد.
وی خواســتار مداخله فوری و قاطع بین المللی برای توقف 
جنایات جنگی و اقدامات نسل کشی رژیم صهیونیستی شد و 
تاکید کرد: از دبیر کل سازمان ملل متحد، به دلیل استناد به 
ماده ۹۹ منشور سازمان ملل، هشدار رسمی به شورای امنیت 
در مورد تهدید جهانی ناشی از جنگ رژیم صهیونیستی علیه 

غزه و درخواست آتش بس، سپاسگزاریم.
وزیر بهداشت ضمن محکوم کردن کشورهایی که قطعنامه های 
آتش بس علیه مردم مظلوم غزه را وتو می کنند، یادآور شــد: 
براساس قوانین بین المللی، همه کشورها به ویژه کشورهایی که 
خود را به اصطلاح مدافع حقوق بشر می دانند و به مسئولیت 
خود عمل نکرده اند، باید نسبت به نقش خود در این وضعیت 

فاجعه بار پاسخگو باشند.

آمادگی وزارت بهداشت برای کمک به نظام سلامت غزه
عین اللهی از آمادگی وزارت بهداشــت کشورمان برای کمک 
به نظام ســلامت غزه و حفاظت از سلامت مردم آن منطقه 
خبر داد و گفت: وزارت بهداشــت جمهوری اسلامی ایران با 
تجسم ماموریت ذاتی خود، آماده اعزام فوری پرسنل بهداشتی 
و پزشکی برای رسیدگی به نیازهای فوری و ارائه مراقبت های 

بهداشتی و درمانی در غزه است.
وی با ارائه پیشنهادی مبنی بر بسیج منابع و امکانات کشورهای 
عضو سازمان جهانی بهداشت برای از بین بردن این وضعیت 
ناراحت کننده در غزه، تاکید کرد: نظارت دقیق بر کمبود منابع 
ضروری مانند تجهیزات پزشــکی، سوخت، آب آشامیدنی و 
سایر نیازهای اساسی و نیز رسیدگی به آوارگان و کنترل شیوع 

بیماری ها با اتخاذ تدابیر لازم، ضروری است.
وزیر بهداشت تصریح کرد: با توجه به عدم دسترسی کامل به 
منطقه غزه، لازم است سازمان جهانی بهداشت وضعیت فعلی 
غزه را به طور جامــع تجزیه و تحلیل کرده و با کمک همه 
کشورهای عضو، یک برنامه عملیاتی برای پاسخ به فوریت ها و 

نیازمندی های مردم غزه تهیه کند.
عین اللهی با اشاره به ضرورت هماهنگی همه وزارتخانه های 
بهداشت کشورهای عضو سازمان جهانی بهداشت و سایر شرکا 
در ارائه پاســخ به فوریت های ســلامت در غزه، گفت: وزارت 
بهداشت جمهوری اسلامی ایران یک طرح عملیات اضطراری 
برای رسیدگی فوری به مردم مظلوم غزه تهیه کرده است که 

می تواند با سازمان جهانی بهداشت به اشتراک گذارد.

شیفت شب موجب بروز اختلالات 
خواب در افراد می شود

یک مطالعه جدید نشــان می دهد کــه بیش از نیمی از 
کارگران شیفت شب حداقل یک اختلال خواب دارند، زیرا 

کار شبانه موجب اختلال در ریتم بدن می شود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مدیسن نت، دکتر »ماریک 
لانسل«، نویسنده ارشد این مطالعه و استاد علوم رفتاری و 
 GGZ Drenthe اجتماعی در مؤسسه بهداشت روان
در هلند، گفت: »حدود ۵۱ درصد از افرادی که شب ها کار 

می کنند حداقل دچار یک اختلال خواب هستند«.
لانسل گفت: »ما نشان دادیم که در مقایسه با شیفت های 
منظم در طول روز، کار کردن در شیفت های دیگر با بروز 
بیشتر خواب های بی نظم همراه است، به ویژه در شیفت های 

شبانه چرخشی و منظم«.
وی افزود: »شــواهد زیادی وجود دارد که نشان می دهد 
شیفت کاری کیفیت خواب را کاهش می دهد، اما اطلاعات 
کمی در مورد تأثیر شیفت های مختلف بر برخی اختلالات 

خواب خاص وجود دارد«.
برای این مطالعه، محققان از بیش از ۳۷۰۰۰ نفر در مورد 

الگوهای نوبت کاری و عادات خوابشان سوال پرسیدند.
تیم تحقیق شــرکت کنندگان را از نظر شش گروه رایج 
اختلالات خواب غربالگری کردند: بی خوابی، خواب زیاد 
)هیپرخوابی(، راه رفتن در خواب )پاراسومنیا(، اختلالات 
تنفسی مرتبط با خواب، اختلالات حرکتی مرتبط با خواب 

و اختلالات خواب و بیداری مرتبط با ریتم شبانه روزی.
در تمام افراد مورد ســوال، حدود یک ســوم حداقل یک 
اختلال خواب داشتند و نزدیک به ۱۳ درصد دچار دو مورد 

یا بیشتر اختلال خواب بودند.
نتایج نشان داد که به نظر می رسد کار در شیفت های شب 

ناتوان کننده ترین شرایط برای خواب باشد.
نیمی از کارگران شیفت شب کمتر از شش ساعت در روز 
می خوابند، ۵۱ درصد گزارش کردند که یک اختلال خواب 
دارنــد و ۲۶ درصد گزارش کرده اند که دو یا چند اختلال 

خواب دارند.
نتایج نشــان می دهد مردان نســبت به زنان ساعت های 
کمتری می خوابند، اما اختلالات خواب در زنان شــایع تر 

است.
ســن نیز بر خواب فرد تأثیر می گذارد. افراد مسن معمولاً 
ساعات کمتری می خوابند، اما بیشتر اختلالات خواب در 

افراد ۳۰ ساله یا کمتر رخ می دهد.

کدام تنقلات را نباید با معده خالی 
مصرف کرد

معده خالی معمولاً دلیلی برای احساس ناراحتی، مه مغزی و مشکل 
در تمرکز است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از هلث، شما ممکن است در اواخر 
صبح یا اوایل بعدازظهر، صدای غرغر شکم خود را احساس کنید که 
نشان دهنده نیاز به مصرف غذاست و پس از آن ممکن است نتوانید 
به چیزهای دیگری فکر کنید. برخلاف تصور برخی افراد، مصرف 
میان وعده آنقدرها هم که فکر می کنید بد نیست. آنها یک مورد 
عالی برای کاهش انرژی هستند و حتی ممکن است از پرخوری 

شما در وعده غذایی معمول بعدی جلوگیری کنند.
انتخاب محبوب برای میان وعده، آن دسته از وعده های غذایی رژیمی 
بسته بندی شده ای هستند که می توانیم به وفور در پمپ بنزین ها، 
خواربارفروشی ها یا فروشگاه ها پیدا کنیم. ما در مورد کیک، چیپس 
و غیره صحبت می کنیم، با این حال، به گفته کارشناسان تغذیه، 

اینها انتخاب های ضعیفی برای معده خالی هستند.
هدف از میان وعده ها این است که از یک وعده خوراکی کوچک برای 
گذراندن بقیه روزتان استفاده کنید اما میان وعده های رژیمی واقعاً 

مشکل گرسنگی را کاهش نمی دهند.
همانطور که جولی والش، متخصص تغذیه توضیح داد: مشکل برخی 
از چیپس ها این اســت که مواد مغذی زیاد و  فیبر زیادی در آنها 
وجود ندارد؛ بنابراین شما چیزی دریافت نمی کنید که سیر شوید با 
این حال، این تنها دلیلی نیست که چرا میان وعده های رژیمی ایده 

بدی برای معده خالی هستند.
فریب بسته بندی هایی که این تصور را به شما می دهند که چیزی 
سالم مصرف می کنید را نخورید. بسته های میان وعده های رژیمی 

همچنان مواد غذایی فرآوری شده هستند.
وی خاطرنشــان کرد: به علاوه، کوکی ها و سایر مواد غذایی از این 
قبیل با آرد تصفیه شده تهیه می شوند که با افزایش وزن، مقاومت به 

انسولین و التهاب روده مرتبط هستند.
هر چیزی که فرآوری شــده است با افزودن مواد نگهدارنده مانند 
نمک، شکر و سایر مواد برای افزایش ماندگاری و افزایش طعم همراه 
است. اینها می توانند به سرعت کالری اضافه کنند، به خصوص اگر 

تصمیم دارید معده خود را با بسته های میان وعده پر کنید.
از آنجایی که اکثر این بســته های رژیمی به عنوان خوراکی های 
کوچک به بازار عرضه می شوند، غریزه شما ممکن است خرید بیش 
از یک بســته این مواد از فروشــگاه باشد به هر حال، دلیل اصلی 
مصرف تنقلات این است که شکم غرغرو خود را سیر کنید، با این 
حال، حتی بدون اینکه متوجه شوید، کالری دریافتی روزانه خود را 

افزایش می دهید.
به زبان ساده، پرهیز از مصرف هر خوراکی که پردازش شده باشد 
بهترین راه خواهد بود و این مورد ممکن است شامل بسته بندی 
میان وعده برای خود قبل از ترک خانه برای آن روز باشد. هنگام 
تهیه وعده های غذایی در صبح، مقداری میوه و سبزیجات تازه را 

برش بزنید و با خود به محل کار ببرید.
به گفته الیزابت شاو، متخصص تغذیه، ممکن است در مورد اینکه آیا 
می توانید میوه ها را با معده خالی میل کنید یا نه در اینترنت اختلاف 
نظر وجود داشته باشد اما مورد نگران کننده ای نیست، اگر به طور 

کلی فرد سالمی هستید.
سایر میان وعده های سالم و در عین حال مغذی که می توانید در 
رژیــم غذایی خود بگنجانید، برش های خیار یا هویج با هوموس، 
آجیل مخلوط، کره بادام زمینی روی نان تســت سبوس دار، تخم 
مرغ آب پز، آووکادو روی نان تست قهوه ای، بلغور جو دوسر یا پنیر 

با کراکر است.
قبل از نوشــیدن قهوه با معده خالی در مورد آن فکر کنید. برای 
انتخاب نوشیدنی از چیزی سبک و مغذی مانند آب نارگیل یا حتی 

آب سبزیجات استفاده کنید. آب ساده نیز موثر است.
اگر هر یک از این تنقلات را از فروشگاه خریداری کردید، نکته مهم 
این است که برچسب را مرور کنید، به دنبال مواد افزودنی مانند مواد 
نگهدارنده، نمک و قند باشید و انتخاب های آگاهانه داشته باشید. 
ممکن است کمی کارآگاهی لازم باشد تا تنقلات واقعا سالم را از 

سایر خوراکی های فرآوری شده نه چندان سالم حذف کنید.

تازه های سلامت

گوناگون

پلیس راهور فراجا در پی انتشار اتهام غیر واقعی مبنی 
بر شــماره گذاری خودروهای توقیفی شرکت چای 
دبش، در اطلاعیه ای این خبر را تکذیب و اعلام کرد: 
هر نقل و انتقالی برای خودروهای مربوط به اشخاص 
حقیقی  و حقوقی در یک فرآیند کاملاً روشن و شفاف 

صورت می پذیرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از پایگاه خبری پلیس، 
در این اطلاعیه که روز یکشنبه منتشر شد، آمده است: 
در پی انتشار مطلبی کذب و مغرضانه و سراسر اتهام 
زنی ضد انقلاب خارج نشین در فضای مجازی مبنی بر 
اینکه پلیس راهور خودروهای شرکت چای دبش را که 
مورد توقیف قرار گرفته اند، به نام اشخاص و یا شرکت 

های دیگری نقل و انتقال می کند.
پلیس راهور فراجا تاکید کرد: این خبر از اساس کذب 
محض بوده و هر نقل و انتقالی برای خودروهای مربوط 
به اشــخاص حقیقی و حقوقی در یک فرآیند کاملًا 
روشن و شفاف صورت می پذیرد به نحوی که امکان 
نقل و انتقال خودروهای توقیفی و دستوردار در سامانه 

های این پلیس، اصلاً امکان پذیر نیست.
این اطلاعیه می افزاید: براساس قانون، نقل و انتقال 
تمامی وسایل نقلیه اشخاص حقیقی یا حقوقی که فاقد 

دستور مراجع قضایی و یا سایر دستگاه های ذیصلاح 
باشند، بلامانع بوده و اگر نقل و انتقالی برای خودروهای 
شرکت مذکور صورت پذیرفته مربوط به گذشته و فاقد 
دستور قضایی مبنی بر توقیف و یا عدم ارائه خدمات 

بوده است.
پلیس راهور خاطر نشان کرد: تعداد خودروهای ادعا 
شده تحت مالکیت شرکت موصوف نیز مورد تایید این 
پلیس نبوده و در صورت لزوم مستندات آن به مراجع 

قضایی ارائه خواهد شد.
پلیس راهور فراجا تاکید کرد: حق اقامه دعوی علیه 
انتشاردهندگان چنین اتهامات بی اساسی را در مراجع 

قضائی برای خود محفوظ می داند.
بر اســاس این گزارش، پرونده تخلــف ارزی یکی از 

شرکت های فعال در حوزه چای، از مهمترین موضوعات 
رسانه های داخلی و خارجی در هفته اخیر بوده است. 
داســتان کمبود چای و به تبع، افزایش قیمت آن در 
سال گذشته بر می گردد. در جریان این پرونده، یک 
شرکت برای یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار از ارزهای 

دریافتی خود، هیچ کالایی وارد کشور نکرده است.
بر اســاس اعلام دســتیار معاون اول رئیس جمهور، 
نخســتین اقدام درخصوص پرونده  چای دبش، ورود 
معاون اول رئیس جمهور به این موضوع به دنبال ارسال 
نامه مدیران شاغل در صنایع تولیدی و بازرگانی چای 
کشــور بود که بلافاصله در اسفند ۱۴۰۱ با تاکید بر 
»رسیدگی جدی« به رئیس دبیرخانه ستاد هماهنگی 
مبارزه با مفاسد اقتصادی ابلاغ شد و بخش عمده ای 

از اقدامات در برخورد با این پرونده در همان زمان به 
انجام رسید و حتی اخبارش در رسانه ها و صدا و سیما 
نیز پخش شد که از آن جمله می توان به گزارش های 
رســانه ملی در تاریخ های ۱۸ فروردین و ۳ مهر ماه 

اشاره کرد.
ماجرای این پرونده از این قرار اســت که یک شرکت 
خــاص ۳ میلیارد و ۳۷۰ میلیــون دلار برای واردات 
چای گرفته اما بخشی از ارزها را در بازار آزاد به مبالغ 
بالاتر فروخته و برای یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار 
آن هم اصلاً هیچ کالایی وارد نشــده است؛ بر اساس 
اسناد موجود، شرکت مذکور از سال ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۱ 
مجموعــاً معادل ۳ میلیــارد و ۳۷۰ میلیون دلار ارز 
نیمایی دریافت کرده که از این مبلغ حدود یک میلیارد 
و ۴۷۲ میلیون دلار تأمین شده برای ماشین آلات و 
مابقی برای واردات چای بوده اما این ارز را در بازار آزاد 

به  مبالغ بالاتری فروخته است.
دولت فروردین ماه امســال برای نخســتین بار خبر 
جلوگیری از این فساد ارزی را رسانه ای کرد به طوری 
که ورود به موقع بازرســی ویژه ریاست جمهوری به 
پرونده، موجب جلوگیری از تداوم پرداخت ارز نیمایی 
به شرکت مذکور و ارجاع آن به مرجع قضایی شده و 

در حال رسیدگی است.

معاون پرستاری وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی با بیان اینکه مهاجرت صرفاً مختص به 
حرفه پرستاری نیست، گفت: سایر حرَف نیز با این 
پدیده مواجه هستند اما آمار مربوط به مهاجرت 

پرستاران در فضای مجازی صحت ندارد. 

به گزارش پیام آشنا به نقل از وزارت بهداشت، 
عباس عبادی در نشست مطالبه  گری به مناسبت 
روز دانشجو برای تبیین مســائل روز پرستاری، 
مشــکلات و چالش های مطالبات این حرفه در 
دانشکده پرستاری و مامایی دانشگاه علوم پزشکی 
تهران، با اشاره به جایگاه و نقش ارزشمند پرستاران 
در جامعه افــزود: دفاع از حقوق مردم، وظیفه هر 
انسان آزاده ای است و نقش پرستار نیز در این زمینه 
به عنوان وکیل مدافع سلامت مردم است که برای 
داشتن این خصیصه باید شهامت و جسارت اخلاقی 
داشت و این از ویژگی های یک پرستار متعهد است.

معاون وزیر بهداشت اظهار کرد: اگر چه پرستاری 
با مشقت و ســختی های حرفه ای آمیخته شده 
است اما فراموش نکنیم که ما به مردم جامعه خود 
بدهکاریم و نباید کاستی های موجود را به پای مردم 
بگذاریم بلکه باید با جان و دل در راه خدمت رسانی 

به مردم از هیچ تلاشی دریغ نکنیم.

وی به فرمایشــات و تاکیدات مقام معظم رهبری 
درباره ضرورت فعالیت سیاسی دانشجویان و شرکت 
فعال و مثبت آنان اشاره کرد و گفت: مهم ترین و 
اصلی ترین رســالت دانشجویان در کنار آموختن 
علم، مطالبه گری و نقش آفرینی، دانش سیاسی و 
آگاهی نسبت به مسائل روز دنیاست، دانشجو باید 
در قبال سرنوشت خود، جامعه و مسائل سیاسی 
حساس باشد، یک دانشجوی متعهد نباید تنها در 
محور مسائل فردی و شخصی خود متمرکز باشد و 

از رویدادهای جامعه و جهان غافل شود.

قانون تعرفه گذاری پرســتاری در آینده به 
تکامل خواهد رسید

عبادی در پاســخ به ســؤالی مبنی بر مشکلات 
و چالش های قانــون تعرفه گذاری پرســتاری و 
رضایتمنــدی، نحوه توزیع و موضــوع عدالت در 
اجرایی شدن آن، گفت: این قانون پس از ۱۵ سال 
مسکوت ماندن و در دوره طرح تحول سلامت که 
زمان طلایی اجرای ایــن طرح بود و اتفاقاً برخی 
افراد که امروز منتقد اجرای این طرح هستند در 
آن دوران مسئولیت داشتند، می توانست اجرایی 

شود اما نشد.
وی افزود: سال ۱۴۰۰ که رهبر معظم انقلاب در 

دیدار با جامعه پرستاری بر اجرای این قانون تأکید 
کردند، وزیر بهداشت این موضوع را حجت دانست و 
بر اجرای آن اهتمام ورزید. پس از آن دیدار جلسات 
متعددی برای اجرای این قانون و دستورالعمل  های 
اجرایی آن با حضور نهادها و صاحب نظران پرستاری 
و از جمله سازمان نظام پرستاری که از صفر تا صد 
در نگارش دســتورالعمل بازتوزیع نقش داشتند، 

برگزار شد.
عبادی افزود: نقص ها و مشکلات بازتوزیع اجرای 
قانون تعرفه گذاری را قبول داریم و با بازخوردهایی 
که از دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی پس 
از مراحل اول و دوم پرداخت ها گرفتیم، برای رفع 
نواقص در تلاش هســتیم. بنابراین اصلاح نسخه 
دوم نسبت به نسخه اول دستورالعمل بازتوزیع و 
اصلاح و بهبود نســخه سوم نسبت به نسخه دوم 
دستورالعمل بازتوزیع موید این موضوع است البته 
باید بپذیریم که در ابتدای راه هستیم و حتماً در 

آینده قانون تعرفه گذاری به تکامل خواهد رسید.

در دولت سیزدهم بسیاری از نیروهای طرحی 
با قانون ایثارگری جذب شدند

وی در پاسخ به سؤال دیگری درباره برنامه هفتم 
توسعه و احیای بهیاری دوساله، گفت: ما به عنوان 

ذینفعان این حرفه و نقش شما به عنوان دانشجو 
حداقل کاری که باید انجام دهیم این اســت که 
این برنامه را دســتکم در بندهای مرتبط با حوزه 
پرستاری دقیق خوانده باشیم. بنابراین اگر برنامه 
را مطالعه کرده باشیم درمی یابیم آنچه در برخی 
رسانه ها و فضای مجازی تحت عنوان احیای بهیاری 
دوســاله ازآن در برنامه هفتم یاد می شود، درست 
نیست و برخی کم لطفی ها دستاوردهای پرستاری 
در برنامه هفتم توســعه از جمله پوشش بیمه ای 
خدمات پرستاری در منزل که باعث ارائه خدمات 
پرستاری با کیفیت و جامع به مردم می شود و قانون 

جامع پرستاری را نادیده می گیرند.
معاون پرستاری وزارت بهداشت در پاسخ به سؤال 
دیگری درباره جذب نیروهای طرحی دوران کرونا، 
گفت: در این باره آمارهای متعددی عمداً یا سهوا 
در رسانه ها توسط برخی افراد مطرح شد، ابتدا از 
۱۷ هزار نفر و ســپس از ۱۲ هزار نفر و امروز از ۶ 
هزار نفر سخن می گویند که البته این آمار هم صرفاً 
مربوط به گروه پرستاری نیست. از طرفی در دولت 
سیزدهم بسیاری از نیروهای طرحی از طریق قانون 
ایثارگری جذب شدند و تعدادی هم صرفاً تمایل به 
اشتغال در شهر محل زندگی خود را دارند که امکان 

جذب، میسر نیست.

راهور: شماره گذاری خودروهای توقیفی »دبش« کذب است

آمار مهاجرت پرستاران در فضای مجازی صحت ندارد!

آیــا من واقعــاً به آنتی 
بیوتیک نیاز دارم؟

به آنتی بیوتیک ها بله بگویید: 
زمانــی کــه بــرای درمان 
عفونتهای خاص باکتریایی به 

آنها نیاز است.
به آنتی بیوتیک ها نه بگویید: 
برای ویروسهایی مانند عامل 
سرما خوردگی یا آنفلوانزا، یا آبریزش بینی حتی در 

صورتی که ترشحات شما غلیظ، زرد و یا سبز باشد.
همچنین آنتی بیوتیک ها در برخی از عفونت های شایع 
باکتریایی از قبیل بسیاری از انواع برونشیت ها، بسیاری 
از انواع سینوزیت و برخی عفونت های گوش میانی هم 

کمک کننده نیستند.
آنتی بیوتیک ها تنها برای درمان انواع مشــخصی از 

عفونت های باکتریایی کاربرد دارند.
آنتی بیوتیک ها برای درمان عفونت های ویروسی از 
جمله ســرما خوردگی، انواع پنومونی)سینه پهلوی 

ویروسی(، آنفلوانزا و کووید۱۹- تاثیری ندارند. از ارائه 
کنندگان خدمات سلامت خود، درباره روش هایی که 
به شما برای گذراندن راحت تر دوران مبارزه با بیماری 

ویروسی کمک میکنند، سوال کنید.

باکتریهای مقــاوم در برابــر آنتی بیوتیک 
چیستند؟

آنتی بیوتیک ها میتوانند نجات بخش باشند، اما هر 
زمان از آنتی بیوتیک استفاده میکنیم این کار منجر 
به تولید باکتریهای مقاوم نیز می شود. مقاومت آنتی 
بیوتیکی)میکروبی(زمانی رخ میدهد که میکروبی نظیر 
باکتری یــا قارچ این توانایی را پیدا کند که داروهای 
ساخته شــده برای نابودی آنها را شکست دهد. اگر 
آنتی بیوتیک ها تاثیر خود را از دســت دهند ما نیز 
توانایی درمان عفونتها، از قبیل عفونت هایی که منجر 
به عفونت خون می گردند را از دســت خواهیم داد. 
این باکتری ها هستند که توانایی شکست دادن آنتی 
بیوتیک هایی که برای کشتن آنان طراحی شده را به 

دست می آورند.
هنگامی که باکتریها مقاوم می شوند آنتی بیوتیک ها 
قادر به مبارزه نخواهند بود و باکتری ها زیاد می شوند. 
درمــان برخی باکتری های مقاوم، ســخت تر بوده و 

می توانند به بقیه مردم انتقال یابند.
سالانه بیش از۸/۲ میلیون مورد جدید از عفونت توسط 
میکروبهای مقاوم به باکتری در ایالات متحده آمریکا رخ 

میدهد و در نتیجه آن بیش از ۳۵۰۰۰ نفر می میرند.

آیا آنتی بیوتیک ها عارضه (ناخواسته) جانبی 
ندارند؟

هرچند آنتی بیوتیک ها میتوانند نجات دهنده زندگی 
باشند ولی هر زمان که ما از آنتی بیوتیک استفاده می 
کنیم میتوانیم عارضه جانبی و ناخواسته ایجاد نماییم. 
هنگامی که فواید مصــرف آنتی بیوتیک بر عوارض 
ناخواســته جانبی آن غلبه داشته باشد شما به آنتی 
بیوتیک نیاز دارید. بر این اساس هنگامی که شما نیاز 
به آنتی بیوتیک ندارید نباید از آن استفاده نمایید زیرا 

این کار می تواند به شما صدمه بزند. ولی در صورت نیاز 
، آنتی بیوتیک ها را دقیقا به همان نحوه تجویز شده 

مصرف نمایید. 
عوارض رایج استفاده از آنتی بیوتیک عبارتند از: ایجاد 
دانه های قرمز بر روی پوســت –گیجی – تهوع-- 

عفونت قارچی - اسهال
در صورتیکه پس از مصرف آنتی بیوتیک به اسهال 
شدید دچار شده اید فورا به پزشک مراجعه نمایید. این 
حالت میتواند ناشی از عفونت با میکروب کلستریدیوم 
دیفیسیل باشد که میتواند منجر به تخریب گسترده 
بافــت روده بزرگ و مرگ گردد. علاوه بر آن احتمال 
بروز عوارض حساسیتی بسیار شدید نیز در افراد وجود 
دارد.اگــر هر کدام از عوارض مصرف آنتی بیوتیک را 
تجربه نمودید به کارکنان ارائه کننده خدمات سلامت 

مراجعه نمایید.

 کارشناس ارشد واحد پیشگیری و مباره با 
بیماری ها – مرکز بهداشت غرب کرج

مراقب آنتی بیوتیک ها باشیم

استفاده هوشمندانه، بهترین مراقبت

برش

علی بهادری 
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کافه کتاب

برند ماندگار

نویسنده: جرمی میلر
مترجم: سعید یاراحمدی

انتشارات آموخته

پیام آشنا: کتاب برند ماندگار نوشتهٔ جرمی میلر و ترجمهٔ سعید 
یاراحمدی است و انتشارات آموخته آن را منتشر کرده است. این 
کتاب ۱۲/۵ اصل برای ســاخت برندی فراموش نشدنی به شما 

ارائه می دهد.

درباره کتاب برند ماندگار
برند ماندگار چیست؟ برندهای ماندگار فقط ظاهری زیبا ندارند، 
بلکه به رفع نیازهای مشتریان نیز اهمیت می دهند. جادوی این 
برندها زمانی اتفاق می افتد که مشتریان محصولات یا خدماتی 
فراتر از انتظارشــان می بینند و اینجاســت که برندها در ذهن 
مشتریان حک شده و ماندگار می شوند. شاید بیشتر ما مفهوم 
برند را فقط در نام شــرکت و لوگوی آن خلاصه کنیم؛ اما برند 
فقط نام تجاری نیست. برند لباسی است که بر تن کسب وکارتان 
نشســته؛ تجربه و حسی است که به مشتریان می دهد؛ روحی 
اســت که در جان کسب وکار شما دمیده شده است. اگر فرض 
کنیم برندتان انسان است، ویژگی های آن انسان چیست؟ جسور 
است یا ترسو؟ محافظه کار است یا خطرپذیر؟ خلاق است یا اهل 
تقلید؟ تاکنون کتاب های زیادی در زمینهٔ برندســازی منتشر 
شده که هرکدام به سهم خود این مقوله را بررسی کرده اند؛ ولی 
بیشتر آن ها دربارهٔ برندهای بزرگ و مطرحی چون اپل، گوگل 
و مایکروسافت هستند که استراتژی های برندسازی شان برای 
کسب وکارهای کوچک و متوسط کاربرد چندانی ندارد. بودجه، 
قدرت بازاریابی و تبلیغات این شرکت ها از توان کسب وکارهای 

کوچک و متوسط خارج است.
وجه تمایز کتاب برند ماندگار این اســت که مقولهٔ برندسازی 
را به صورت کاربردی و عملی بررســی کرده است. جرمی میلر 
تلاش کرده است با برشــمردن ۱۲/۵ اصل و مثال های فراوان 
از شرکت هایی که با رعایت این اصول به برندی ماندگار تبدیل 
شده اند، به شما یاد بدهد چگونه با داشتن شرکتی متوسط، به 
برند محبوب مشتریان تبدیل شوید تا نقش سفیر برندتان را بازی 
کنند. اصول این کتاب ساده و کاربردی است و اجرای آن برای 

هر کسب وکاری با هزینه ای اندک ممکن است.
سؤالی که هر سازمان و شرکتی باید از خودش بپرسد، این است 
که آیا انتخاب اول مشتریان آن حوزه است یا خیر؟ چرا مشتریان 
برای دریافت محصولات و خدمات آن ســازمان یا شرکت، باید 
هزینهٔ بیشتری بپردازند؟ جواب این سؤال ها در هویت برندتان 
نزد مشتریان نهفته است. با ظهور فناوری و همه گیرشدن آن، 
هر کســب وکاری در هر زمینه ای با رعایت اصول اشاره شده در 
این کتاب برندی ماندگار می سازد. در دنیای پرتلاطم کسب وکار 
امروز، ساخت برند ماندگار انتخاب نیست، بلکه ضرورت است. 
هدف اصلی کتاب پیش رو این اســت که با تمام وجود به این 
واقعیت ایمان بیاورید. برندسازی مستلزم کار، تلاش و مشقت 
فراوان است و هیچ برندی یک شبه ماندگار نمی شود. این کتاب 
در چهار بخش، راهنمایی جامع در اختیارتان می گذارد تا برندی 
خلق کنید که در ذهن افراد بماند و حس خوشایندی به آن ها 
منتقل کند. در نهایت، با رعایت این اصول خاطره ای منحصربه فرد 
برای مشتریان خود رقم می زنید که هنگام خرید، همیشه گزینهٔ 
نخست آن ها باشید و به نوعی، مصونیت رقابتی به دست آورید. 
کتاب برند ماندگار در چهار بخش، دوازده اصل برند ماندگار را 
بیان می کند و در نیم اصل به نتیجه گیری می رســد. هر اصل 
راهنمایی تان می کند کسب وکارتان را بشناسانید، مشتری جذب 

کنید و بازار فروش بسازید.
بخش اول روی جایگاه کسب وکارتان تمرکز می کند؛ اینکه در 
کدام حوزه نقش آفرینی کنید، چگونه برنده شوید و چگونه کارتان 
را توصیف کنید. بخش دوم روی متمایزشدن تمرکز دارد؛ یعنی 
چطور مانند درخت پرتقال در جنگلی همیشه سبز خودنمایی 
کنید. بخش سوم دربارهٔ اصول فروش، ایجاد تقاضا برای محصول 
و خدماتتان بحث می کند؛ به گونه ای که اولین انتخاب مشتریان 
باشید. در بخش چهارم، به درون کسب وکارتان نگاهی می اندازیم 

و به شما یاد می دهیم چگونه برند همه جانبه بسازید.
این کتاب راهنمایی تان می کند برندتان را بسازید و رشد دهید. 
همچنین مفاهیم، فرایندها و سؤالاتی که باید به کمک آن ها 
کسب وکارتان را تحلیل کنید و اقداماتی را که برای پرورش برندی 

ماندگار لازم است، در اختیارتان می گذارد.

خواندن کتاب برند ماندگار را به چه کســانی پیشنهاد 
می کنیم

این کتاب را به تمام صاحبان کســب وکارها پیشنهاد 
می کنیم.

بخشی از کتاب برند ماندگار
»مشتریان تشنهٔ شفافیت اند.

در دنیایی بسیار پرازدحام زندگی می کنیم. آن قدر انتخاب های 
فراوان در اختیارمان اســت که سروسامان دادن به آن ها سخت 
اســت. زندگی مان را با چیزها و کارهای گوناگون پر کرده ایم: 
تلفن های هوشــمند، تبلت ها، ایمیل، توییتر، فیس بوک، کار، 
خانه، بچه ها، تمرین فوتبال، پروژه ها، تعطیلات و... . این فهرست 
همین طور ادامه دارد. در نتیجه، هرکسی احساس شتاب زده بودن 

و کمبود وقت می کند.
مشــتریان برای درک اینکــه چه خدماتی ارائــه می دهید یا 
چه چیزی شما را متمایز می کند، وقت ندارند. آن ها از پهنای باند 
لازم یا علاقه به تحقیق دربارهٔ کسب وکارتان و برقراری روابط با 
کارکنانتان بی بهره اند و فقط به دنبال حقایق و کارکردن با شرکتی 

هستند که زندگی شان را کمی ساده تر کند.
با وجود این، جای تعجب دارد که برخی شرکت های انگشت شمار 
کاری می کنند که برندشــان به آســانی درک شود. آن ها برای 
توضیح کسب وکارشــان به زبانی شــفاف و گویا مشکل دارند. 
از وب ســایت های آن ها دیدن می کنید و با سردرگمی از آن ها 
خارج می شوید. بروشورهایشان را می خوانید، ویدئوهای آن ها را 
می بینید، پژوهش هایشان را بررسی می کنید و بعد از همهٔ این ها 
شاید هنوز نفهمید کارشان چیست. حرف زدن دربارهٔ اینکه به 
زبانی شفاف و گویا بگویید چه کسی هستید و چه کاری می کنید، 
ساده اســت؛ ولی در عمل کار هرکسی نیست، به خصوص اگر 
شرکتتان نوآوری می کند و به دنبال تغییر وضعیت موجود است.

نوآوری بزرگ ترین دشــمن شــفافیت به زبان ســاده است. 
می خواهید ماهیت کســب وکارتان را شسته رفته ارائه دهید و 
در عین حال، عامل منحصربه فردی و هیجان انگیزی آن را هم 
منتقل کنید؛ ولی چگونه همهٔ این ها را بدون اینکه بالای منبر 

بروید یا انشا بنویسید، توضیح می دهید؟
توانایی توضیح کار شرکت به زبان ساده، شرکت های متوسط را از 
برندهای ماندگار متمایز می کند و برندتان را در جایگاه برنده قرار 
می دهد. شرکت هایی که برای ترکیب نوآوری با شفافیت به زبان 
ساده تلاش می کنند، خود را از بقیه متمایز می کنند. شفافیت 
به زبان ساده نشان می دهد شرکت از ماهیت خود و کاری که 

می کند اطمینان دارد و مشتریان به روشنی آن را می فهمند.
فقط با شفاف کردن داستانتان، برندتان را راحت تر پیدا می کنند، 
بیشتر به شما مراجعه می کنند و به یادماندنی تر و خواستنی تر 

می شوید.
توضیح به زبان ســاده به همه نشان می دهد کسب وکارتان 
چه کاره است و اطمینان را در برندتان نهادینه می کند. مشتریان 
برای خرید از شما سرودست می شکنند؛ زیرا درکتان می کنند. 
با خوش حالی برایتان مشتری می فرستند و برای توضیح اینکه 
چه چیزی شرکتتان را منحصربه فرد می کند، زبان لازم را دارند.

برند وقتی به شفافیت به زبان ساده دست پیدا کند، همه گیر 
می شود؛ ولی یافتن کلماتی که در ذهن بمانند، برای خودش 

داستانی دارد«.

مدیرکل تبلیغات اســلامی البرز از تشییع پیکر هشت 
شهید گمنام در البرز خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، حجت الاسلام والمسلمین مهدی 
ولایی برحق اظهار کرد: مراســم یوم الزهرا)س( که ذیل 
عملیات فاطمیه اســتان البرز است، هر سال در سالروز 
شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( در نقاط مختلف استان 

به ویژه شهر کرج، برگزار می شود. وی با بیان اینکه امسال 
نیز همانند سنوات گذشته، این مراسم همراه با تشییع 
پیکر هشت شهید گمنام دوران دفاع مقدس برگزار و با 
استقبال باشکوه مردم همراه می شود، مطرح کرد: مراسم 
تشییع پیکر این شــهدا از ساعت ۹ صبح ۲۶ آذرماه از 
کانون شــهید سبحانی سپاه کرج تا امامزاده حسن)ع( 
برگزار می شود. مدیرکل تبلیغات اسلامی استان البرز با 

اشــاره به آغاز مراسم یوم الزهرا)س( از ساعت ۱۱ صبح، 
مابین میدان توحید و امامزاده حسن)ع( بیان کرد: این 

مراسم با اجرای برنامه هایی همچون برپایی مواکب، تجمع 
عزاداران و عزاداری، سخنرانی و مداحی همراه است.

فراخوان بخش مسابقه تبلیغات سینمای ایران چهل و 
دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر منتشر شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط عمومی چهل 
و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر، این بخش که 
مهلت ثبت نام آن از ۲۱ لغایت ۳۰ آذرماه خواهد بود 
با هدف شناسایی، معرفی و تشویق آثار و شیوه های 
خلاقانه و موثر در عرصه بازاریابی و پخش آثار سینمایی 
و به منظور ارتقاء سطح کیفی تبلیغات و اطلاع رسانی 
در عرصه صنعت سینما، در بخش های عکس، پوستر، 
آنونس و تیزر فیلم های سینمایی ایرانی برگزار می شود.

کلیه متقاضیان شرکت در بخش مسابقه تبلیغات 
سینمای ایران باید از طریق مراجعه به وب سایت رسمی 
جشنواره به نشانی fajrfilmfestival.com نسبت 
به عضویت، ثبت نام، تکمیل فرم شرکت در جشنواره و 
بارگذاری نمونه آثار خود، مطابق بند شرایط اختصاصی 

مقررات اقدام نمایند.
تمام مواد تبلیغاتی سینمایی )داستانی، پویانمایی و 
مستند( که از ۱۵ دی ۱۴۰۱ لغایت ۱۵ دی ۱۴۰۲ 
در داخل کشور اکران عمومی شده باشند و یا می شوند 

می توانند در مسابقه شرکت نمایند.

آثار ارزیابی شده در دوره های گذشته پذیرفته نمی شود.
دبیرخانه مجاز به استفاده از آثار ارسالی در بخش های 
مختلف رسانه ای جشنواره )کتاب، نشریه روزانه، تیزر، 

فضای مجازی و سایر رسانه ها( خواهد بود.
تفسیر و رفع ابهام از مفاد و مقررات این آیین نامه و 
موضوعات پیشبینی نشده برعهده دبیر جشنواره است.

ارائه نامه رسمی تهیه کننده و یا موسسه پخش کننده، 
مبنی بر تایید استفاده از نسخه ارائه شده در تبلیغات 

فیلم برای هر عنوان الزامی است.

شرایط اختصاصی بخش عکس:
فایل عکس ها باید با فرمت jpg و حداکثر حجم ۴ 

مگاپیکسل در وب سایت جشنواره بارگذاری شود.
در صورت تعدد آثار، عکس های هر فیلم باید به صورت 

جداگانه در وب سایت جشنواره بارگذاری شود.
تعداد آثار ارسالی برای هر عنوان، پنج عکس صحنه و 

سه عکس پشت صحنه است.
هر گونه دخل و تصرف در عکس به گونه ای که اصالت 
آن  را مخدوش کند، موجب کنار گذاشتن عکس از 

چرخه داوری خواهد شد.

شرایط اختصاصی بخش پوستر:
فایل پوستر باید با فرمت jpg و کیفیت dpi ۱۵۰ و در 
قطع ۱۰۰ * ۷۰ در وب سایت جشنواره بارگذاری شود.

پوسترهای ارائه شده باید از میان آثار استفاده شده 
در تبلیغات فیلم دارای مجوز سازمان امور سینمایی و 

سمعی بصری باشد.
در این بخش، فقط پوستر فارسی فیلم ها مورد داوری 

قرار می گیرد.

شرایط اختصاصی بخش آنونس و تیزر:
فایل هر یک از موارد در یک آدرس ابری بارگذاری، 
و در  ثبت  اثر در وب سایت جشنواره  لینک  سپس 
صورت داشتن نام کاربری یا رمز عبور در فرم درج شود.
در بخش تبلیغات سینمای ایران سیمرغ بلورین بهترین 
عکس، سیمرغ بلورین بهترین پوستر و سیمرغ بلورین 

بهترین آنونس و تیزر اهدا می شود.
چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر ۱۲ تا ۲۲ 
بهمن ماه سال جاری به دبیری مجتبی امینی برگزار 

می شود. 

و  صداوسیما  دوگانه  سیاست  از  رسانه ها  برخی 
وزارت ارشاد در قبال مهران مدیری می گفتند و قهر 
انتشار ساترا؛  و  تولید  نمایندگان حاضر در شورای 
ازاین رو، شواهدی وجود دارد که بیانگر این است که 
اسکار از ساترا مجوز گرفته و به زودی پخش خود را 

نیز آغاز خواهد کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از تسنیم، یکی از نکاتی 

که در چند صباح اخیر موردنظر برخی کانال های 
قرار گرفته  مجازی و کاربران شبکه های اجتماعی 

موضوع برنامه جدید مهران مدیری است.
اما در جریان این اتفاق برخی از کانال های مجازی و 
رسانه ها از سیاست دوگانه صداوسیما و وزارت ارشاد 
در قبال مهران مدیری خبر دادند در حالی که همان 
روزها ساترا رسماً اعلام می کرد صدور مجوز برنامه 
مهران مدیری در شورای صدور مجوز ساترا در حال 

بررسی است و همزمان مراحل استعلام عوامل برنامه 
نیز در حال طی روند قانونی است.

نشان می دهد  این حواشی  از  بعد  پیگیری ها  حالا 
برنامه مهران مدیری مجوز گرفته است و مشکلی برای 
پخش ندارد و صرفاً باید منتظر ماند و دید بالاخره این 

برنامه از کدام سکو )پلتفرم( پخش خواهد شد.
مجوز  صدور  با  ساترا  مخالفت  ماجرای  بنابراین 
برنامه اسکار و قهر نمایندگان وزارت ارشاد به نشانه 

اعتراض همه سناریویی بوده است تا فضای ماجرا را 
برای کاربران اجتماعی و مخاطبان غبارآلود کنند و 
مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی در خصوص شبکه 
نمایش خانگی و ابلاغ آن توسط رییس جمهور را زیر 

سؤال ببرند.
در حالی که پیمان جبلی درباره مهران مدیری و 
بازگشت بسیاری از چهره های دیگر به تلویزیون بارها 

درِ باز رسانه ملّی را نشان داده است.

پیـکرهشتشهیدگمـنام
درالبرزتشییعمیشود

انتشار فراخوان مسابقه تبلیغات سینمای ایران جشنواره چهل و دوم فیلم فجر

»اسکار« مهران مدیری مجوز گرفت 

قاصدک

جشنواره چه خبر

سینمای جهان

»و تو«
 جغرافیای آغوشت

تاریخی ترین تمدن من است
ای بی نهایت ترین احساس!

ای عینی ترین موجود!
مؤمنم به ذرّه ذرّه ی تو

برگزاری بخش ویژه غزه 
در چهل ودومین جشنواره 

بین المللی تئاتر فجر
بخش ویژه غزه در چهل ودومین جشنواره بین المللی تئاتر 
فجر برگزار و آثار تولید شــده با محوریت مقاومت ملت 
فلسطین حاضر در بخش های مختلف این رویداد، در این 

بخش هم اجرا خواهند شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از 
روابط عمومی معاونت امور هنری 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی، 
مهدی حامدسقایان دبیر جشنواره 
بین المللــی تئاتــر فجــر درباره 
در جشنواره  اقدامات  جدیدترین 

تئاتر فجر توضیحاتی را ارائه داد.
وی گفت: با توجه به اهمیت موضوع مقاومت فلسطین و 
رویدادهای اخیر در غزه، نسبت به آثار متنوعی که با این 
مضمون به بخش های مختلف جشنواره رسیده اند، توجه 

ویژه خواهد شد.
حامدســقایان افزود: در بخش های مختلف جشــنواره 
امسال اعم از بخش های صحنه ای، خیابانی، دانشجویی، 
نمایشنامه نویسی و رادیوتئاتر، آثاری با موضوع فلسطین و 
غزه معرفی  شــده اند که پس از گذراندن مراحل انتخاب 

جشنواره، در بخش ویژه غزه نیز حضور خواهند داشت.
علاقه مندان برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند با شماره 
۶۶۷۰۰۸۲۰ دبیرخانه جشنواره تئاتر فجر تماس بگیرند. 

مطابق فراخــوان، آثار راه یافته بــه بخش های مختلف 
جشنواره، دی ماه امسال معرفی می شوند.

چهل ودومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر از ۲۳ دی تا 
۱۲ بهمن ماه امسال برگزار می شود.

تاریخ  سازی انیمه ژاپنی
 در سینمای آمریکا

انیمه »پسر و مرغ ماهیخوار« ساخته »هایائو میازاکی« 
انیماتور بزرگ ژاپنی با فــروش افتتاحیه ۱۲.۸ میلیون 

دلاری در صدر گیشه سینمای آمریکا قرار گرفت.

به گزارش پیام آشنا به نقل 
از هالیوود ریپورتــر، در حالی 
هالیوودی  بزرگ  استودیوهای 
خود را آمــاده اکران فیلم های 
مهم خود در پایان سال میلادی 
می کنند که انیمه »پسر و مرغ 

ماهیخوار« در آمریکا اکران شد و توانست با فروش 
۱۲.۸ میلیون دلاری در صدر گیشه فروش قرار بگیرد 
تا نخستین انیمه اورجینال تاریخ سینما نام گیرد که 

در رتبه نخست فروش سینمای آمریکا باشد.
بازیگران سرشناس شامل »کریستین بیل«، »ویلم 
دفو«، »رابرت پتینسون« و همچنین »جما چان« و 
»فلورنس پو« صداپیشگی نسخه دوبله انگلیسی این 

انیمه را بر عهده داشته اند.
این انیمه برگرفته از رمانی از »جنزابورو یوشــینو« 
در سال ۱۹۳۷ با عنوان »چگونه زندگی می کنی« 
است که میازاکی آن را در کودکی خوانده و روایتگر 
داستان سفر ماهیتو ماکی ۱۱ ساله است که مادرش 
را در طول جنگ جهانی دوم از دست می دهد و وارد 
یک دنیای جادویی می شود. این فیلم همچنین از 
احســاس خود میازاکی پس از جنگ و مقابله با از 

دست دادن مادرش، الهام گرفته شده است.
ســاخته میازاکی در اســتودیو جیبلی حدود ۸۵ 
میلیــون دلار در ژاپن فروخته و حضور پررنگی در 
جشنواره های ســینمایی پاییز داشته است و اولین 
انیمیشنی بود که جشنواره فیلم تورنتو را افتتاح کرد.
»هایائو میازاکی« در طول بیش از ۵۰ سال فعالیت 
هنری خود به موفقیت های فراوانی دست یافته است 
و از مشهورترین و تاثیرگذارترین انیماتورهای تاریخ 

سینما محسوب می شود.
»میازاکی« در ســال ۱۹۹۷، پس از ســاخت فیلم 
»شــاهزاده مونونوکه« که در آن دوره از موفق ترین 
انیمیشــن ها بود، عقب نشــینی خــود را از مقام 
کارگردانی اعلام کرد تا جایی برای اســتعدادهای 
جوان تر باز کند، اما در سال ۲۰۰۱ دوباره به عرصه 
کارگردانی بازگشت و فیلم »شهر اشباح« را ساخت 
که رکورد پرفروش ترین انیمیشن در سطح جهانی را 
به خود اختصاص داد و جوایز خرس طلایی برلین 

در سال ۲۰۰۲ و اسکار ۲۰۰۳ را از آن خود کرد.
او در سال ۲۰۱۳ با انیمیشن جنجالی »باد می وزد« 
به سینماها بازگشت که این فیلم اعتراضات زیادی 
را بــرای او به دنبال داشــت، تا جایی که به او اتهام 
حمایت از ســازنده  هواپیماهــای جنگی که باعث 
جنگ افروزی می شوند در نهایت موفق شد به جمع 
نامزدهــای نهایی جوایز اســکار راه یابد و در جوایز 
گلدن گلوب نیز موفق به کسب جایزه بهترین فیلم 

خارجی سال شود.

مینا یارعلیزاده

مسئول سازمان بسیج هنرمندان استان البرز با 
اشاره به فرمایش رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه 
هیچ تفکری بدون اینکه با هنر آمیخته شود، ثبت و 
ماندگار نخواهد شد، گفت: دومین جشنواره صنایع 
دستی بسیج استان البرز در راستای تحقق منویات 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در حوزه های اقتصاد 
مقاومتی، رونق تولید و احیای هنر اصیل صنایع 

دستی برگزار می شود.

در  نوروزی فر  ابراهیم  آشنا،  پیام  گزارش  به 
گفت وگویی با اشاره به اهمیت صنایع دستی در 
توانمندسازی اقتصادی اقشار کم برخوردار و رونق 
تولید در کشور بیان کرد: دومین جشنواره ملی 
صنایع دستی بسیج البرز با ابتکار سازمان بسیج 
مقاومت  مرکز  با همکاری  و  استان  هنرمندان 
سازمان بسیج اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی البرز و سازمان فرهنگی، اجتماعی 

و ورزشی شهرداری کرج برگزار می شود.
مسئول سازمان بسیج هنرمندان استان البرز هدف 
از برگزاری این جشنواره را هم افزایی هنرمندان 
و صنعتگران، احیای هنر اصیل صنایع دستی به 
عنوان هنر تمدن ساز، اتصال شبکه تولید و توزیع 
صنایع دستی و ترغیب افراد مختلف به فراگیری 
رشته های مختلف صنایع دستی و اشتغالزایی 
در این حوزه عنوان و مطرح کرد: صنایع دستی 
بخشی از میراث تمدنی کشور است اما برخی از 

رشته های هنری زیر شاخه آن در حال منسوخ 
شدن هستند، در حالی که صنایع دستی می 
تواند در اشتغال آفرینی و توانمندسازی اقتصادی 
اقشار کم برخوردار و ایجاد و رونق صنایع کوچک 

خانگی بسیار موثر باشد.
نوروزی فر با بیان اینکه این جشنواره در ۲۲ رشته 
هنری برگزار  می شود، اظهار کرد: این رشته ها 
عبارتند از: میناکاری، معرق، خاتم کاری، حکاکی 
فلز، حکاکی سنگ، حکاکی چرم، حصیر بافی، 
صنایع دستی، دوخت سنتی، نمدبافی، نساجی 
صنایع  آبگینه،  خراطی،  کاری،  منبت  سنتی، 
، گبه، لباس محلی و  غذایی، گلیم ، جاجیم 
سنتی، ملیله کاری، سفال، کاشی، سرامیک، چاپ 

های سنتی و فرآوردهای چرمی.
وی اعلام کرد: علاقه مندان تا دوم دی ماه فرصت 
بسیج  سازمان  به  خود  آثار  تحویل  با  دارند 
میدان  نشانی کرج،  به  البرز  استان  هنرمندان 

والفجر، مقابل خانه ملت، ساختمان فرهنگی 
رسانه ای ماه البرز، طبقه اول یا مراجعه به نشانی 
https//honarmandegari. اینترنتی 
com در این جشنواره شرکت کنند. آثار هنری 
این جشنواره در قالب یک نمایشگاه عرضه و 
فروش صنایع دستی در معرض دید عموم قرار 

داده خواهد شد.
رئیس سازمان بسیج هنرمندان استان البرز با بیان 
اینکه آثار ارسالی دهم دی ماه داوری می شوند و 
به افراد برگزیده جوایزی شامل لوح تقدیر و هدیه 
نقدی تعلق خواهد گرفت، خاطرنشان کرد: به 
تمامی افراد شرکت کننده در این جشنواره گواهی 
حضور اهدا می شود. امیدواریم با حضور حداکثری 
هنرمندان در این جشنواره، اهداف مدنظر از جمله 
رونق تولید، احیای صنایع دستی و ایجاد تحول در 
زندگی اقشار کم برخوردار از طریق صنایع دستی 

محقق شود.

در حالی که اخبار کشتار صهیونیست ها در غزه به صورت 
مطلوبی به جهان مخابره نمی شود، هنرمندان طراح هنوز 
دست از کار علیه این رژیم جعلی نکشیده اند و طرح های 

جدیدی خلق می کنند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، بر اساس اعلام 
سخنگوی یونیسف در پی حملات رژیم اشغالگر، ۷۸۰۰ 
کودک در غزه جان باخته اند که وی آن را لکه ننگی بر 
پیشانی بشریت برشمرد و گفت: در خیابان های غزه ترس 
و وحشت را دیدم و مردم در تلاش برای یافتن مکانی امن 
بودند. این در حالی است که وزارت بهداشت غزه از تیم های 
پزشکی در سرتاسر جهان خواسته است برای امدادرسانی 

به مجروحان و نجات جان آن ها خود را به غزه برسانند.
در حالی که اخبار کشتار صهیونیست ها در غزه به صورت 
مطلوبی به جهان مخابره نمی شود تا جهانیان نیز از این 
اوضاع مطلع شوند، هنرمندان طراح هنوز دست از کار 

علیه این رژیم جعی نکشیده اند و طرح های جدیدی خلق 
می کنند تا شاید در فضای مجازی و پس از ویرال شدن، 

چشم جهانیان به مظلومیت این گوشه از جهان بیفتد.
کارلوس لتوف هنرمند کاریکاتوریست برزیلی که این 
کارتون  تازگی ۲  به  است،  فعال  زمینه  این  در  روزها 
جدید را در صفحه شخصی خود منتشر کرده است که 
اشاره به مبارزات و مقاومت مردم مظوم غزه و همچنین 

سیاست های پنهانی آمریکا و صهیونیست ها دارد.
هنرمندان کاریکاتوریست، تصویرساز و گرافیست ایرانی نیز 
در این موضوع آثار بسیاری خلق کرده و می کنند که از 
جمه آن ها می توان به سیدمسعود شجاعی طباطبایی و 

محمدحسین نیرومند اشاره کرد.
سید مسعود شجاعی طباطبایی در یکی از کارتون هایش 
که ابتدای ماه دسامبر خلق شده، به بمب های آمریکایی 
که بر سر مردم غزه آوار شده است، اشاره کرده و در 
این باره نوشته است: »امروز با رفتن وزیر امور خارجه 

آمریکا، مجددا رژیم جعلی اقدام به بمباران و موشک باران 
غزه کرد، انگار چراغ سبزی از سوی آمریکا برای ادامه 
جنایات نشان داده شده است. بمب های یک تنی آمریکا 
هدایایی برای رژیم جعلی محسوب می شود که تاکنون 
معادل حجم چند بمب اتمی منفجر شده است. وارد ماه 
دسامبر و جشن های سال نو می شویم، بدون شک ارمغان 
این جشن ها از طرف آمریکا جز تباهی نیست، از این رو 
این دولت کریسمس خونینی را برای مردم غزه به ارمغان 

آورده است!«
شجاعی طباطبایی در توضیح طرح کارتونی دیگرش که 
تصویری از نتانیاهو مشاهده می شود، نوشته است: »بی 
بی لقب نتانیاهو است و در این طرح تلاش داشتم خوش 
رقصی او را در حالی که همچون فیلم های مافیایی، پاهایش 
در قالب بتن قرار گرفته و راهی قعر دریا شده نشان دهم. 
روزنامه ان بی سی او را بزرگترین شکست خورده این رژیم 

قلمداد کرده است.«

در دیگر آثار شجاعی طباطبایی که در تصویر کنار خبر 
این گزارش قابل مشاهد است، او به ظهور نسل جدیدی 
از نازی ها اشاره دارد و آفتاب پرستی را که نمادی از رژیم 
جعلی است، تصویر کرده و آن را نسل جدید نازیسم 

خوانده است.
محمدحسین نیرومند هنرمند طراح و کاریکاتوریست 
و مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در امور هنری 
رژیم  و  غزه  مورد  در  جدیدی  آثار  نیز  سینمایی  و 
صهیونیستی خلق کرده است. وی که پوسترهای بسیاری 
با موضوع مقاومت مردم فلسطین و همچنین جنایات 
رژیم جعلی طراحی کرده است، در پوستر جدیدش به 
بروز نسل جدید نازی ها اشاره کرده است که این طرح نیز 

در عکس کنار خبر قابل مشاهده است.
وی همچنین سه پوستر با موضوع »محور مقاومت« را 
یک جا منتشر کرده که در توضیح آن نوشته است: »ایده 

این سه پوستر در ورک شاپ نجف شکل گرفت«.

مسئول سازمان بسیج هنرمندان استان البرز:

دومین جشنواره ملی صنایع دستی بسیج
در البرز بر گزار می شود 

آثار جدیدی که هنوز به عشق غزه خلق می شوند
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رئیس سازمان خصوصی سازی خبر داد
شناسایی 130 هزار میلیارد تومان 

املاک مازاد دولتی
رئیس سازمان خصوصی سازی با بیان این که مجموع فروش اموال 
غیردولتی از سال ۱۳۹۸ تا پایان سال گذشته ۴.۹ هزار میلیارد تومان و 
امسال حدود ۴۰۰۰ میلیارد تومان در راستای سیاست مولدسازی بوده 
است، گفت: ارزش املاک مازاد شناسایی شده دولتی حدود ۱۳۰ هزار 

میلیارد تومان برآورد می شود.

شورای  جلسه  نهمین  در  رحمتی  مالک  آشنا،  پیام  گزارش  به 
اطلاع رسانی وزارت امور اقتصادی و دارایی با اشاره به اولویت سازمان 
خصوصی سازی اظهار کرد: اولیت اول ما واگذاری اموال و بنگاه های 

دولتی در بازار سرمایه است.
 رئیس کل سازمان خصوصی سازی با تاکید به این که مردمی سازی 
اقتصاد به معنای گره زدن معیشت مردم به تولید و سودآوری بنگاه ها 
است، گفت: اگر شرایطی ایجاد شود که سهامداری جایگزین خرید طلا، 
مسکن و... شود، به اقتصاد کشور، کنترل تورم و بهبود تامین مالی و 

سودآوری بنگاه ها کمک کرده ایم.
 وی در رابطه با فروش اموال غیردولتی گفت: مجموع فروش اموال 
غیردولتی از سال ۱۳۹۸ تا پایان سال ۱۴۰۱ برابر با ۴.۹ هزار میلیارد 
تومان و در سال ۱۴۰۲ حدود ۴۰۰۰ میلیارد تومان همت در راستای 

سیاست مولدسازی بوده است.
 رحمتی با بیان این که منابع حاصل از مولدسازی صرف امور جاری 
کشور نمی شود، تصریح کرد: بورس کالا نیاز به تقویت بیشتر دارد و 

عرضه اموال دولت در بورس مسیر درستی است.

آخرین فرصت برای جاماندگان 
دریافت سود سهام عدالت 

شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه از آخرین 
فرصت به جاماندگان دریافت سود سهام عدالت خبر داد. 

به گزارش پیام آشنا، شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار با 
انتشار اطلاعیه ای اعلام کرد: بیش از یک میلیون سهامدار سهام عدالت 
همچنان با مشکل شبای بانکی معتبر روبرو هستند که این افراد 
می توانند با ثبت نام در سامانه جامع اطلاعات مشتریان )Sejam.ir( یا 
Sahamed� )درج شماره شبای معتبر خود در سایت سهام عدالت 

alat.ir( در فرآیند دریافت سود سهام خود قرار گیرند.
بر اساس این اطلاعیه، »شماره شبای نامعتبر، حساب بانکی مسدود، 
راکد، مشترک )دو امضا(، ارزی و بلندمدت« مهم ترین دلایلی است که 
تاکنون سود به حساب این گروه از سهامداران سهام عدالت واریز نشده 

است.
هم اکنون شرکت سپرده گذاری مرکزی درحال دریافت سود سهام 
عدالت سال مالی منتهی به ۲۹ اسفندماه ۱۴۰۱ از شرکت های سرمایه 

پذیر و آماده سازی واریز سود تا پایان آذرماه جاری به مشمولان است.

صادرات 60 هزار تن نخود 
رسمی از ایران به کشورهای 

همسایه
رئیس هیأت مدیره انجمن حبوبات ایران ضمن تأکید بر برتری سهم 
صادرات نخود رسمی نسبت به واردات آن گفت: طی هشت ماه 
ابتدایی امسال، حدود ۶۰ هزار تن نخود رسمی صادر و ۲۰ هزار تن 

وارد کشور شده است.

به گزارش پیام آشنا، داود لپه چی به قدمت ۱۵۰ ساله فرآوری 
نخود سیاه و تبدیل آن به لپه در ایران اشاره کرد و افزود: تبدیل نخود 
سیاه به لپه از کارگاه های خانگی آغاز شده و درحال حاضر حدود 
۹۵ درصد فرآوری آن در آذربایجان شرقی و شهرستان آذرشهر 

انجام می شود.
وی با بیان اینکه لپه از نخود سیاه تولید می شود، عنوان کرد: نخود 
سیاه، نخودی به رنگ قهوه ای تیره است که طی فرآوری به لپه 
تبدیل می شود. حدود ۶۰ درصد نخود سیاه از طریق واردات و 
۴۰ درصد از طریق کشت داخل به دست می آید. نخود سیاه از 
کشورهایی نظیر هند، اتیوپی و استرالیا وارد می شود و در کارخانجات 

آذرشهر تبدیل به لپه می شود.
بر ۱۵۰ کارخانه در  بالغ  ایران  انجمن حبوبات  به گفته رئیس 

شهرستان آذرشهر وجود دارد که فرآوری لپه را انجام می دهند.
لپه چی درباره اعتراض نمایندگان مجلس مبنی بر واردات  ۶۰ 
درصدی نخود سیاه و همچنین گفته نمایندگان مبنی بر توان 
صد درصدی کشت نخود رسمی و نخود سیاه در کشور، بیان کرد: 
اشتباهی که متأسفانه به وجود می آید بین نخود سیاه و نخود رسمی 
)نخود آبگوشتی( است. ایران تولید کننده نخود سفید یا رسمی است 
و همیشه تولید نخود رسمی مضاعف بر صادرات صورت می گیرد. 
از ابتدای امسال تاکنون، حدود  ۶۰ هزار تن نخود رسمی از ایران به 

کشورهای همسایه صادر شده است.
وی در ادامه اضافه کرد: موضوعی هم که نمایندگان غرب کشور در 
مجلس نسبت به آن اعتراض داشته اند، واردات نخود رسمی است. 
کارخانجات آذرشهر و واردکنندگان تنها نخودی را وارد می کنند که 
تبدیل به لپه می شود. با توجه به کمبود آب، کشور با کمبود نخود 

سیاه یا همان لپه مواجه است.
رئیس هیأت مدیره انجمن حبوبات ایران با بیان اینکه در بهترین 
شرایط آبی کشور، ما توان تولید ۴۰ درصد از سهم نخود سیاه بازار 
را در کشور داریم، گفت: کشت این نخود دیمی است و بیشتر از ۴۰ 
درصد هم امکان کشت آن نیست. ضمن اینکه در حال حاضر کمبود 

نخود سیاه را هم در بازار داریم.

ذخیره 5000 تن میوه برای 
شب یلدا

رئیس اتحادیه بارفروشان استان تهران گفت: مقادیری میوه برای شب 
یلدا ذخیره شده که از ۲۷ آذر به منظور تنظیم قیمت ها وارد بازار خواهد 

شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، مصطفی دارایی نژاد در پاسخ به 
این سوال که چه تدابیری برای تامین میوه شب یلدا اتخاذ شده است؟ 
گفت: ۵۰۰۰ تن انار، کیوی، نارنگی، پرتقال، سیب و هندوانه برای شب 

یلدا در انبارها ذخیره  کرده ایم.
وی ادامه داد: این اقلام ذخیره شده در روزهای پایانی ماه یعنی از ۲۷ آذر 

در بازار عرضه خواهد شد و هیچ کمبودی وجود ندارد.
رئیس اتحادیه بارفروشان تهران اضافه کرد: عرضه میوه مخصوص شب 

یلدا در روزهای پایانی ماه افزایش خواهد یافت تا قیمت ها بالا نرود.
دارایی نژاد در ادامه گفت: در حال حاضر نیز روزانه ۲ تا ۳۰۰۰ تن سیب، 

انار، هندوانه و... ورودی میدان مرکزی میوه و تره بار داریم.

اخبار کوتاه

در سوگ بودجه، حقوق 
مردم و مصلحت دولت

لایحه بودجه ۱۴۰۳ با کمترین داده ها و اطلاعات ممکن به مجلس 
شورای اسلامی تقدیم شده است. تا آنجا که نگارنده اطلاع دارد، تقدیم 
چنین بودجه مبهمی با کمترین جزئیات از دخل و خرج کشور به 
مجلس پس از انقلاب مشروطه )البته به جز سال های اشغال ایران( 
بی سابقه است. ریشه این پدیده، در قانونی است که مجلس یازدهم 
تحت عنوان قانون اصلاح مواد »۱۸۰« و »۱۸۲« آیین نامه داخلی 
مجلس شورای اسلامی، در تاریخ ۱۴ دی ماه ۱۴۰۱ به تصویب رساند 
و طبق آن مصوب کرد که بودجه از آن پس در دو بخش مجزا تقدیم 
مجلس شود. بخش اول شامل اطلاعات کلی درباره منابع بودجه و 
تراز های کلان و احکام بودجه ای و مفروضات بودجه است و بخش 
دوم، شامل جداول تفصیلی بودجه خواهد بود. اکنون مجلس طبق 
قانون جدید قرار است ظرف پنج روز درباره کلیات بودجه ۱۴۰۳ 
تصمیم بگیرد. اما بر مبنای هفت جدول کلی که در قسمت اول لایحه 

بودجه درج شده است پاسخی برای پرسش های زیر وجود ندارد:
الف. مالیات اشخاص حقوقی بیش از ۵۳ درصد رشد کرده است، اما 
معلوم نیست چقدر از این افزایش، سهم شرکت های بخش خصوصی 
)اشخاص حقوقی غیردولتی( و چقدر سهم اشخاص حقوقی دولتی 

است.
ب. مالیات بر درآمدها بیش از ۳۳ درصد رشد کرده است، اما معلوم 

نیست که کدام پایه های مالیاتی رشد کرده است.
ج. دولت قرار است مالیات بیشتری بگیرد و استقراض بیشتری هم 
نسبت به سال ۱۴۰۲ انجام دهد. اما بعدا و در بخش دوم -که بعد از 
تصویب بخش اول تقدیم می شود- خواهد گفت که آن را صرف چه 

کارهایی خواهد کرد. الان مشخص نیست!
د. تراز عملیاتی بودجه ۳۰۰ هزار میلیارد تومان کسری دارد، اما اجزای 

آن معلوم نیست.
ه. سهم بخش های مهم هزینه ای یعنی سلامت، آموزش، دفاع و 

امنیت، فرهنگ و... معلوم نیست.
و. منابع موسوم به هدفمند سازی درآمدها، حدود ۷۶۰ هزار میلیارد 
تومان است که حاصل فروش داخلی فرآورده های نفتی و قیمت 
نهاده هایی مانند خوراک پالایشگاه ها و پتروشیمی ها و بخشی هم 
صادرات فرآورده های نفتی است؛ اما جزئیات هیچ یک معلوم نیست. 
بنابراین سیاست دولت درباره قیمت گذاری نهاده های انرژی که بر 

زنجیره تولید در کشور اثرگذار است، معلوم نیست.
سوال مهم دیگری هم می توان طرح کرد. اصولا مشخص نیست 
معناست؟  چه  به  اول  مرحله  در  شرایط،  این  در  کلیات  بررسی 
عجیب تر آنکه قسمت دوم بودجه طبق قانون مذکور فاقد کلیات است 
و نمایندگان باید درباره ردیف ها، پیشنهاد بدهند؛ همان پدیده ای که 
دولت ها به شدت با آن مخالفند! ممکن است گفته شود که در طول 
بررسی بودجه در کمیسیون تلفیق، اطلاعات لازم در اختیار نمایندگان 
قرار خواهد گرفت. پرسش آن است که حق عموم مردم و کسانی که 
کسب وکارشان تحت تاثیر این تصمیمات است، چه می شود و آیا مهلت 
برای بررسی آثار این تصمیم ها حتی پس از ارائه اطلاعات و انتقال 

نظرات توسط ذی نفعان به نمایندگان مجلس کافی است؟
در کشورهای پیشرفته، دولت ها موظفند حجم انبوهی از اطلاعات 
درباره دخل و خرج کشور و سیاست های مالی دولت را هنگام تهیه و 
تدوین و تصویب بودجه به شکل عمومی و در قالب های مشخصی به 
صورت علنی منتشر کنند تا مردم، هم از تکالیف خود درباره پرداخت 
مالیات آگاه باشند و هم حق خود را درباره انواع وظایفی که قانون 
بر عهده دولت گذاشته است بدانند. این اطلاعات زمینه ارزیابی آثار 
سیاست های مالی دولت بر کسب وکارها را برای عموم مردم و فعالان 
اقتصادی فراهم می آورد و کارشناسان مستقل نیز می توانند ادعاهای 
دولت درباره اثر سیاست هایی را که اتخاذ خواهد شد بسنجند و به 

اطلاع رأی دهندگان -که همان مالیات دهندگان هستند- برسانند.
این موضوع به عنوان حق مردم و به ویژه نمایندگان پارلمان در قانون 
اساسی کشورها و قوانین عادی به رسمیت شناخته شده است. البته 
این حق، به سادگی به دست نیامده و حاصل مبارزات تاریخی پرهزینه 
مردم در کشورهای مختلف بوده است. در کشورهای پیشرفته، تهیه و 
تصویب بودجه زمینه عالی ترین سطح گفت وگوها بین دولت و پارلمان 
و مردم، درباره مسائل اقتصادی، اجتماعی و سیاسی را فراهم می کند.

از  یکی  پارلمان  توسط  کشور  بودجه  تصویب  و  تهیه  ایران  در 
دستاوردهای سترگ انقلاب مشروطه بود. اگرچه به دلیل تداوم 
حاکمیت استبدادی و سپس ورود منابع حاصل از نفت به بودجه، 
پیوند بین مردم و دولت در بودجه تضعیف و بودجه ریزی برای مدت 
طولانی به مساله ای دولتی و نه ملی تبدیل شد. پس از انقلاب اسلامی 
و به دلایل گوناگون، کشور نتوانست نظام بودجه ریزی نفت محور را 
تغییر دهد. در این بین حسب سنت اداری، مجموعه ای از داده ها درباره 
منابع و مصارف و سیاست های دولت در قالب جداول گوناگون منتشر 
می شد که اگرچه قادر نبود به ساده ترین پرسش ها از قبیل اینکه جمع 
مخارج یا منابع دولت در سال مالی چیست یا سهم واقعی هر یک از 
منابع یا هر یک از مخارج چقدر است، پاسخ دقیقی دهد، تحلیل های 

حداقلی درباره سیاست های دولت را ممکن می ساخت.
پس از انقلاب اسلامی، تامین حقوقی که در قانون اساسی برای 
پاسخگویی ارکان قوه مجریه در برابر مجلس شورای اسلامی تصریح 
شد و صلاحیت های بی سابقه این نهاد در بررسی و تصویب بودجه 
و لزوم سازگاری تصمیم ها و سیاست ها در سطح کلان در مراحل 
مختلف، مستلزم تغییر تعاریف و روش های بودجه ریزی بود که 
انجام نشد. مجالس همواره از  در اختیار نداشتن اطلاعات کافی برای 
تصمیم گیری درباره بودجه سالانه گلایه مند و دولت ها هم از دخالت 
نمایندگان مجلس در لایحه بودجه و به ویژه تغییر ردیف های اعتباری 
دستگاه ها و طرح های عمرانی و تعریف طرح های عمرانی جدید ناراضی 
بودند. طرح های مطالعاتی مختلفی برای یافتن راهکارهای علمی و 
مبتنی بر تجربیات بین المللی و سازگار با قانون اساسی و متناسب با 
نظام اداری و مالی ایران انجام شد که نتایج آن در عمل به کار گرفته 
نشد. در برخی از این طرح ها، بحث دو مرحله ای شدن تهیه و تصویب 
بودجه مطرح شد. به نظر می رسد نگارندگان قانون فوق، با فرض آنکه 
بودجه همان است که تاکنون تهیه و تصویب می شد، صرفا قالب های 
اطلاعاتی سنتی را به دو قسمت تقسیم کرده اند. این در حالی است که 
حداقل در مطالعات مفصلی که در مرکز پژوهش های مجلس در بین 
سال های ۱۳۷۹ تا ۱۳۹۰ انجام شد و نتایج آن به صورت عمومی در 
دسترس است، پیشنهاد شده بود در صورت دومرحله ای شدن تهیه 
و تصویب بودجه، اطلاعات مفصلی در مرحله اول به صورت رسمی 
و علنی درباره سیاست های بودجه ای دولت به تفکیک سمت منابع و 

سمت مصارف در اختیار مجلس و عموم مردم قرار گیرد.
همچنین علاوه بر ارائه گزارش رسمی درباره آثار بودجه بر متغیرهای 
اقتصاد کلان مانند رشد، تورم، نرخ سود و...، دولت موظف شده بود 
آثار هر یک از سیاست ها را بر حسب شاخص های معین ارائه و مقام 
پاسخگوی هر سیاست را تعیین کند. مقرر شده بود این اطلاعات در 
قالب سندی رسمی به مجلس تقدیم شود تا نمایندگان مردم بتوانند 
ارزیابی دقیقی از جهت گیری های دولت و کلیات بودجه بر مبنای آثار 
آن داشته باشند. نکته پایانی اینکه در چند سال اخیر سهم درآمدهای 
مالیاتی در منابع دولت افزایش یافته که عمدتا بر اثر محدودیت های 
تحریمی و کاهش منابع حاصل از صادرات نفت بوده است. در چنین 
شرایطی، دولت و مجلس باید سعی می کردند شفافیت بودجه را با 
انتشار اطلاعات فزاینده درباره جزئیات منابع و مصارف افزایش دهند تا 
باورهای تاریخی مردم درباره ضرورت پرداخت مالیات را تغییر دهند. 

اینکه عکس این مصلحت حرکت شود خود هنری است!
محمد قاسمی 
 عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی
Alborz.payam@gmail.com 

یادداشت

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: وقتی در داخل کشور 
ظرفیت تولید ۱.۵ میلیون خودرو وجود دارد اختصاص ۲ 
تا ۳ میلیارد دلار از منابع ارزی کشور برای واردات خودرو 

به صلاح کشور نیست.

به گزارش پیام آشنا، داود منظور رئیس سازمان برنامه 
و بودجه کشور در همایش اقتصاد ایران اظهار کرد: فرض 
کنیم سال آینده ۲ تا ۳ میلیارد دلار واردات خودرو انجام 
شود و بر اساس آن درآمدها و حقوق گمرکی را محاسبه 
می کنیم. در حالی که میدانیم به صلاح کشور نیست منابع 
ارزی کشور را به وارداتی خودرویی اختصاص دهیم که در 

داخل کشور ظرفیت تولید ۱.۵ میلیون خودرو را داریم.
افزود: همه ما  افزایش دستمزدها اشاره کرد و  وی به 

بالایی داشتیم  دوست داریم در سالی که تورم نسبتاً 
افزایش حقوق ها را بین ۲۵ تا ۳۰ درصد افزایش دهیم 
اما وقتی منابع را حساب و کتاب می کنیم می بینیم واقعاً 

ظرفیت افزایش ۳۰ درصد حقوق وجود ندارد.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: اگر در شرایط تورمی 
درآمد کارکنان بهبود یابد باعث خرسندی همه است اما 
اگر نتوانیم چه می شود؟ این هزینه )پرداخت دستمزد( 
قطعی است و وقتی درآمد اتفاق نیفتد و دولت ناترازتر 
می شود. در این صورت متوسل به بانک ها و بانک مرکزی 
شده و منجر به ناترازی نظام بانکی ناتراز می شود. در این 
شرایط نظام بانکی مجبور به اضافه برداشت است که در 
نهایت پایه پولی بالا می رود و تورم تشدید می شود و همین 

مردم دچار عسر و حرج می شوند.
معاون رئیس جمهور برآورد غیرواقعی درآمدها و هزینه ها 
در بودجه را موجب کسری و ناترازی بودجه برشمرد و 
تاکید کرد: در بودجه سال ۱۴۰۳ بیشترین سخت گیری 
برای جلوگیری از بیش برآوردی و رفع ناترازی لحاظ شده 

است.

منظور افزود: آنچه به عنوان ناترازی می شناسیم به انباشت 
و تراکم تعهدات بلامحلی برمی گردد که پدیده ای شایع در 
اکثر کشورهاست و فقط محدود به ایران نیست و نظام 
تصمیم گیری و حکمرانی مسئولیت کاهش این ناترازی ها 
و حرکت به سمت ترازمندی را در تمام اقتصادهای دنیا 

بر عهده دارد.
معاون رئیس جمهور با اشاره به انبوه ناترازی ها و کسری 
تجاری آمریکا بعد از سال ۱۹۸۰ که همچنان نیز وجود 
بنابراین وقتی  تاکید کرد:  افزایش است،  به  دارد و رو 
صحبت از ناترازی می کنیم به این معنی نیست که منحصر 
به کشور ماست و ما نسبت به سایر کشورهای دنیا وضع 
نابسامانی نداریم، بلکه برای بهبود ناکارآمدی ها و ناترازی ها 
و رسیدن به یک اقتصاد پایدار همراه با پیشرفت و عدالت 

در سیاست ها و برنامه ها توجه می کنیم.
منظور با تاکید بر اینکه ناترازی ها یک منظومه به هم 
پیوسته است و بر یکدیگر اثرات متقابل دارد، یادآور شد: 
وقتی در بخشی دچار ناترازی می شویم آسیب فزاینده ای 
به دیگر مجموعه ها وارد می شود و به ناترازی مارپیچی 

تبدیل می شود که حل آن از ناترازی اولیه دشوارتر است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه به ناترازی بودجه ای اشاره 
کرد و گفت: ناترازی کسری آشکار و پنهان در بودجه ناشی 
می شود که آشکار آن در بودجه مشخص است و ما به ازای 
آن اوراق منتشر می شود و کسری بودجه پنهان، بیش 

برآوردی در بودجه است.
وی در ادامه به پیش بینی درآمد ۱۲۰ هزار میلیارد تومانی 
واگذاری دارایی های دولت در بودجه سال جاری اشاره 
کرد و گفت: این در حالی است که واگذاری اموال دولتی 
کار پیچیده ای است و این پیچیدگی علاوه بر شناسایی و 

قیمت گذاری در موضوع خریدار نیز ادامه دارد.
در  هزینه ها  و  درآمدها  واقعی  برآورد  ادامه  در  منظور 
بودجه های سنواتی را یکی از راه های رفع ناترازی بودجه 
برشمرد و تاکید کرد: برای تصمیم گیری برای افزایش 
حقوق ها و همسان سازی حقوق بازنشستگان و شاغلین، 
سیاستگذار ناچار است به تمام لایه ها توجه کند، چرا که 
ناترازی در بودجه به ناترازی در بخش های دیگر از جمله 

صندوق ها تصری می یابد.

معاون بازرسی و نظارت اتاق اصناف ایران با اشاره به 
تلاش دست اندرکاران برای کنترل قیمت مرغ در 
بازار عنوان کرد که قیمت نهاده های تامین شده از بازار 
آزاد تاثیرات خود را بر روی محصول نهایی گذاشته و 

تا ۲ هفته نمی توان قیمت ها را کاهش داد.

به گزارش پیام آشنا، قیمت مرغ گرم کامل این 
روزها در مغازه ها افزایش یافته است. افزایش قیمتی 
که کارشناسان و دست اندرکاران صنعت طیور علت 
آن را افزایش هزینه های تولید و عدم تامین به موقع 
نهاده های مورد نیاز مرغداری ها عنوان می کنند. در 
این راستا بهنام نیک منش - معاون بازرسی و نظارت 
اتاق اصناف ایران - نیز علت افزایش قیمت مرغ را 

عدم توزیع به موقع نهاده های دامی با قیمت مصوب 
توسط وزارت صمت عنوان کرد و افزود که مرغداران 
برای تامین نهاده های دامی به بازار آزاد روی آوردند 

که این امر منجر به تاثیر زیادی در افزایش قیمت ها 
از زنجیره تولید تا توزیع شد. معاون بازرسی و نظارت 
اتاق اصناف ایران که در یک برنامه رادیویی صحبت 

می کرد با اشاره به تلاش دست اندرکاران برای کنترل 
قیمت مرغ در بازار عنوان کرد که قیمت نهاده های 
روی  بر  را  خود  تاثیرات  آزاد  بازار  از  شده  تامین 
محصول نهایی گذاشته است و تا دو هفته نمی توان 
قیمت ها را کاهش داد. وی همچنین اعلام کرد که 
همه دست اندرکاران در تلاش هستند با تامین و 
توزیع به هنگام نهاده های دامی با قیمت مصوب و 
تعیین شده برای مصرف کننده، افزایش قیمت ها 
را مهار کرده و روند کاهشی را نیز اعمال کنند. بنا 
بر گفته نیک منش  نظارت در سطح بازار و خرده 
فروشی توسط اتاق اصناف انجام می شود، اما با توجه 
به روند افزایشی قیمت نهاده ها و همه زنجیره این 

محصول نمی توان قیمت ها را کاهش داد.

معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی با اشاره 
به معضل کوچک شدن اراضی کشاورزی، گفت: 
در حال حاضر ۷۰ درصد اراضی کشاورزی ما زیر 
پنج هکتار است و در ۱۰ سال آینده ۹۰ درصد این 

اراضی کمتر از سه هکتار خواهد شد.

به گزارش پیام آشنا، علیرضا مهاجر در مراسم 
 ۲۰ دوشنبه  که  خاک  جهانی  روز  گرامیداشت 
طبیعی  منابع  و  کشاورزی  پردیس  در  آذرماه 
قبول  برگزار شد؛ گفت:  تهران در کرج  دانشگاه 
داریم که یکی از بزرگترین تخریب کنندگان خاک 
ما هستیم. از مجموع ۱۸ میلیون هکتار اراضی قابل 

کشت کشور، ۱۲ میلیون هکتار در حوزه زراعت 
است و اغلب محصولاتی که کشت می شود یکساله 

است و با هر شخم تخریب خاک را به دنبال دارد.
غذای  تأمین  بحث  دیگر  طرف  از  افزود:  مهاجر 
کشور هم وجود دارد و این ما را در یک پاردوکس 
قرار داده است بنابراین تنها راه این است که میزان 

تخریب خاک را به حداقل برسانیم.
کرد:  خاطرنشان  کشاورزی  وزیر  زراعت  معاون 
داشتن  نگه  حاصلخیز  برای  کشاورزی  علم  در 
خاک باید مواردی مثل حفظ ازت خاک، آیش، 
شیب بندی و ... را رعایت کنیم که همه اینها بر 

عهده ماست.

مناسب  سیاستگذاری  با  باید  ما  داد:  ادامه  وی 
حاصلخیزی خاک را حفظ کنیم اما وقتی بیش 
از ۷۰ درصد اراضی ما زیر پنج هکتار است چه 

سیاستی می توان برای آن در نظر گرفت؟
وی از کوچک شدن اراضی به عنوان یک معضل یاد 
کرد و گفت: در ۱۰ سال آینده ۹۰ درصد اراضی ما 
زیر سه هکتار خواهد شد. برای سه هکتار زمین چه 

سیاستگذاری می توان کرد؟
مهاجر تصریح کرد: در حال حاضر سرانه زمین در 
شمال کشور ۰.۷ هکتار است که چنین وضعیتی 
این اراضی را در معرض تغییر کاربری و ویلاسازی 

قرار داده است.

وزیر صمت با بیان اینکه دولت باید آیین نامه 
واردات خودروهای کارکرده را ابلاغ کند، گفت: 
برای واردات خودرو برنامه ریزی انجام شده و نگرانی 
از اینکه هیچ بخشی از اقتصاد دچار آسیب شود، 

وجود ندارد.

به گزارش پیام آشنا، عباس علی آبادی در حاشیه 
مراسم پنجاهمین سالگرد تأسیس صندوق ضمانت 
صادرات ایران در جمع خبرنگاران، درباره اختلال 
در سامانه جامع تجارت، اظهار کرد: این جنس 

مشکلات فنی مرتب پیش می آید و حل می شود.
وزیر صمت در مورد واردات خودروهای دست دوم 
گفت: آئین نامه واردات خودروهای دست دوم در 
دولت مصوب شده و هیأت دولت هم باید آن را 

ابلاغ کند و ابلاغ کننده وزارت صمت نیست.
علی آبادی درباره چالش های تأمین ارز واردات 
فعالیت  و  تجارت  در  ارز  کرد:  تصریح  خودرو 
اقتصادی ابزاری است که بین ساختارهای اقتصادی 
مختلف کارکرد دارد و روی همه چیز هم اثر دارد. 
در موضوع تأمین ارز نگرانی دولت این است که 

با یک اقدام نسنجیده، اقتصاد کشور دچار تأثیر و 
معیشت مردم با تغییر نرخ ارز دچار خطر شود. 

بنابراین دولت با احتیاط عمل می کند.
وی تاکید کرد: در حوزه واردات خودرو برنامه ریزی 
انجام شده و نگرانی از اینکه هیچ بخشی از اقتصاد 
دچار آسیب شود، وجود ندارد. همچنین ارز همه 
مواردی که در مورد خودرو برقی اعلام شده، تأمین 

شده است.
وزیر صمت با بیان اینکه واردات در حوزه خودرو 
برای رفع ناترازی انجام می شود، تصریح کرد: ابعاد 

ناترازی در حوزه خودرو با سایر کالاها متفاوت 
است. در برخی کالاها مانند گندم، داشتن یک 
کیفیت قابل قبول کافی است. اما در مورد خودرو 
تنوع رنگ، مدل، تکنولوژی و غیره وجود دارد که 

همه می توانند ناترزی ایجاد کنند.
وی تاکید کرد: تا زمانی که ناترازی در این حوزه ها 
وجود داشته باشد، واردات را مناسب می دانیم و 
برای رفع ناترازی ها برنامه ریزی می کنیم. همچنین 
سعی می کنیم با وضع تعرفه، رقابت سودمند و 
مناسبی که به نفع ظرفیت ملی باشد، ایجاد کنیم.

همزمان با مراسم روز جهانی خاک که در دانشکدگان 
کشاورزی و منابع طبیعی دانشگاه تهران برگزار شد، 
نخستین دستگاه کارنده دیسکی کشت مستقیم بومی 
سازی شده )بی خاک ورزی( روز دوشنبه در محل این 

دانشکدگان رونمایی شد.

به گزارش پیام آشنا، ، دستگاه کارنده بی خاک 
ورزی )کشت مستقیم( با هم اندیشی پژوهشگران، 
مجریان و شرکت برزگر همدان به عنوان نخستین 
نسخه بومی سازی شده دیم کار کشت مستقیم برای 

مناطق نیمه خشک و سرد طراحی شده است .
مدیرعامل شرکت برزگر همدان و سازنده دستگاه 
کارنده دیسکی کشت مستقیم در آیین رونمایی از 
این دستگاه گفت: توسعه کشاورزی حفاظتی موجب 
تقویت و حفاظت خاک، افزایش بهره وری آب، صرفه 
جویی در انرژی، کاهش هزینه های تولید، افزایش 
تولید محصول سالم، افزایش درآمد خالص کشاورزان، 
مهار تنش های زیستی و غیرزیستی، دفن کربن، 
کاش گازهای گلخانه ای، تقویت زیست بوم، پیاده 

سازی الگوی کشت بهینه و تولید پایدار می شود.
افزود: حفظ منابع پایه و ذخایر  »محمد خاوری« 
زیستی تولید از طریق حفاظت خاک و آب و مهار 
فرسایش، افزایش بهره وری آب باراان در اراضی دیم از 
طریق افزایش ظرفیت نگهداری رطوبت خاک، کاهش 
تبخیر، مدیریت بقایای گیاهی و به سازی ساختمان 

خاک و کاهش تردد ادوات کشاورزی و بهبود چینش 
عملیات زرعی و همچنین اصلاح الگوی کشت در دیم 
زارها از طریق تناوب زراعی مناسب و حذف آیش از 

جمله اهداف ساخت این دستگاه است.
وی تصریح کرد: کاهش هزینه های تولید محصولات، 
افزایش درآمد خالص محصول و افزایش بهره وری 

در اراضی دیم، اصلاح کیفیت خاک و ماشینی کردن 
برداشت بعضی محصولات از طریق کشت مسطح و 
بی خاک ورزی از دیگر اهداف ساخت این دستگاه 

بومی کشور است.
خاوری اضافه کرد: از جمله مزایای این دستگاه نسبت 
به دستگاه های مشابه خارجی می توان به برتری 
نسبت به سایر دستگاه های مشابه از نظر سرعت 
پیشروی، مانور کشت، حداقل دستخوردگی خاک، 
برش مطلوب بقایای گیاهی ایستاده و خوابیده و نفوذ 

کارنده در عمق کافی و تنظیم کود و بذر اشاره کرد.
وی در این آیین یکی از بیشترین صدمات به اراضی 
کشاورزی را از طریق گاوآهن هایی دانست که هنوز 
موفق به گرفتن آن از کشاورزان نشده اند دانست و 
گفت: کشاورزی حفاظتی تنها راه نجات خاک کشور 

است.
نخستین دستگاه کارنده کشت مستقیم بومی ایران با 
هزینه ای بالغ بر ۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال ساخته 
شده در حالیکه قیمت نمونه خارجی آن که تاکنون 

وارد کشور می شده، ۲۰ میلیارد ریال است.

وزیر صمت: 

مشکلی در تامین ارز واردات خودرو نداریم

همزمان با مراسم روز جهانی خاک انجام شد

رونمایی از نخستین دستگاه کارنده دیسکی کشت مستقیم در البرز 

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

واردات خودرو به صرفه نیست

معاون بازرسی و نظارت اتاق اصناف خبر داد

کاهش قیمت گوشت مرغ تا دو هفته دیگر 

معاون امور زراعت وزارت جهاد در کرج:

90 درصد اراضی کشاورزی تا ده سال دیگر کمتر از 3 هکتار می شود
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محمود مشحون رئیس پیشین فدراسیون بسکتبال دار 
فانی را وداع گفت.

طی  که  مشحون  محمود  آشنا،  پیام  گزارش  به 
سال های ۸۱ تا ۹۶ ریاست فدراسیون بسکتبال را بر 
عهده داشت در سن ۸۲ سالگی و به دلیل ایست قلبی 

درگذشت.

بسکتبال  فدراسیون  رئیس  پرافتخارترین  مشحون 
بود، تیم ملی بسکتبال ایران در زمان ریاست او برای 
بازی های  بار قهرمان آسیا شد و سهمیه  نخستین 

المپیک پکن را گرفت.
نسل طلایی بسکتبال در دوره ریاست مرحوم محمود 
مشحون با حضور بازیکنان بزرگی مانند حامد حدادی، 
صمد نیکخواه بهرامی، مهدی کامرانی و حامد آفاق 

شکل گرفت.
آخرین حضور محمود مشحون در جمع ورزشی ها 
مربوط به دیدار اول آذر جامعه ورزش با مقام معظم 

رهبری می شود. او جزو افراد حاضر در آن دیدار بود.
فدراسیون بسکتبال دیدارهای هفته پنجم فصل جاری 

لیگ برتر را با عنوان نکوداشت استاد محمود مشحون 
برگزار کرد.

مرحوم مشحون پیش از ورود به عرصه مدیریت ورزش، 
سال ها عضو تیم ملی بسکتبال بود، او ریاست فدراسیون 
هندبال را هم در کارنامه دارد اما بخش پررنگ این 

کارنامه مربوط به بسکتبال می شود.
مرحوم مشحون سال ۱۳۵۶ دبیر فدراسیون بسکتبال 
شد. در سال ۱۳۵۷ رئیس موقت شورای فدراسیون 
ایران و عضو شورای عالی ورزش آموزشگاه های ایران 

شد.
سال ۱۳۵۸ رئیس انتخابی فدراسیون بسکتبال ایران 
شد. سپس به هندبال رفت اما سال ۱۳۶۸ مجدد رئیس 

فدراسیون بسکتبال ایران شد و در همان سال عضو 
کمیته طرح و برنامه سازمان تربیت بدنی و عضو کمیته 
شورای برون مرزی و عضو کمیته اجرایی کمیته ملی 

المپیک شد.
در سال ۱۳۷۲ نایب رئیس کنفدراسیون بسکتبال آسیا 
و قائم مقام حوزه معاونت فنی و امور اداری فدراسیون ها 

با حفظ سمت فدراسیون بسکتبال شد.
در سال ۱۳۸۱ رئیس منتخب فدراسیون بسکتبال 
ایران شد و در سال ۱۳۹۶ به دلیل قانون منع فعالیت 

بازنشستگان از ریاست فدراسیون استعفا داد.
روزنامه پیام آشنا درگذشت این مدیر ورزشی را به 
جامعه بزرگ ورزش و به ویژه بسکتبال تسلیت می گوید.

رئیس فدراسیون جودو کشورمان در خصوص 
میزبانی ایران از جام باشگاه های آسیا، گفت: اگر 
اتفاق خاصی رخ ندهد این مسابقات به ما سپرده 
را به عنوان محل  خواهد شد و جزیره کیش 

برگزاری معرفی کرده ایم.

به گزارش پیام آشنا، آرش میراسماعیلی  در 
خصوص برنامه های پیش روی فدراسیون جودو، 
گفت: مسابقات قهرمانی بزرگسالان کشور را اول 
و دوم دی ماه در استان بوشهر برگزار می کنیم که 
حکم انتخابی تیم ملی را دارد، گرچه اردیبهشت 
ماه سال آتی پیکارهای بزرگسالان آسیا را در 
هنگ کنگ داریم و باید کار تیم ملی را آغاز کنیم.
با  شده  انجام  هماهنگی  طبق  افزود:  وی 
و  پاکسازی  راستای  در  و  پزشکی  فدراسیون 

مبارزه با دوپینگ، در خلال مسابقات قهرمانی 
کشور از جودوکاران تست دوپینگ گرفته خواهد 

شد.
رئیس فدراسیون جودو بیان کرد: مسابقات در 
هفت وزن خواهد بود اما هر استان ۹ سهمیه 
خواهد داشت تا با تمام توان و همچون قانون 
جهانی و آسیایی در پیکارهای کشوری حضور 

یابند.
برنامه ریزی  ادامه داد: به سرعت  میراسماعیلی 
لیگ را هم انجام خواهیم داد تا بعد از قهرمانی 

کشور، برگزار شود.
وی در خصوص احتمال بالای میزبانی ایران از 
رقابت های جودو جام باشگاه های آسیا، تصریح 
کرد: منتظر تصمیم نهایی هیئت رئیسه آسیا 
هستیم و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد میزبان این 

رویداد مهم خواهیم بود. به همین دلیل لیگ را 
برگزار می کنیم تا باشگاه های ما که می خواهند 
در آسیا روی تاتامی بروند، شرایط شان مشخص 

شود.
میزبان  چون  گفت:  جودو،  فدراسیون  رئیس 
هستیم، حداقل دو تیم در این رویداد خواهیم 
داشت. جزیره کیش را به عنوان محل برگزاری 
برای سایر  معرفی کردیم چون حضور در آن 
کشورها راحت تر است و در پایان سال، آب و 

هوای مناسبی دارد.
وی گفت: تقویم جهانی سال ۲۰۲۴ میلادی 
اعلام شده و منتظر تقویم آسیا هستیم تا زمان 

دقیق برگزاری این رویداد مشخص شود.
میراسماعیلی در خصوص اینکه رقابت های جام 
باشگاه های آسیا در رشته های انفرادی چندان 

جدی گرفته نمی شود و آیا در جودو نیز اینگونه 
دور،  سال های  در  می کنم  فکر  گفت:  است، 
یک یا دو مرتبه این رقابت های برگزار شد اما 
خیلی سال تعطیل بود و اکنون آسیا می خواهد 
دوباره آن را برگزار کند. با توجه به تجربه ای که 
دارم، فکر می کنم کشورهای آسیای میانه مثل 
ازبکستان، قزاقستان، قرقیزستان و تاجیکستان 
و  هستند  قدرتمندی  باشگاه های  دارای  که 
از  استقبال خوبی  همچنین کشورهای عربی 
جام باشگاه ها داشته باشند. هرچند می دانم شاید 

ژاپن و کره جنوبی در این رویداد حاضر نشوند.
رئیس فدراسیون جودو ادامه داد: هر وقت میزبانی 
تایید نهایی شود، جلساتی را با مسئولان وزارت 
ورزش خواهیم داشت تا میزبانی در خور شان 

کشورمان داشته باشیم.

رئیس پیشین فدراسیون بسکتبال درگذشت

رئیس فدراسیون جودو: 
کیش را برای میزبانی معرفی کرده ایم

سرمربی خیرونا: 
از لحظه لذت می برم

سرمربی خیرونا می گوید آنها توان شکست دادن هر تیمی را دارند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ساکرنت، میشل، سرمربی خیرونا پس 
از شکست دادن بارسلونا به تمجید از تیمش پرداخت و عنوان کرد که 
شاگردانش توان شکست دادن هر تیمی را دارند. آرتم داوبیک، میگل 
گوتیرز، والری و کریستین استوانی همگی هدف قرار گرفتند تا خیرونا 
روز یکشنبه اولین پیروزی تاریخ خود را مقابل بارسا در ورزشگاه المپیک 
ثبت کند. میشل  پس از پیروزی در داربی کاتالونیا گفت: اولین چیزی که 
باید بگوییم این است که اکنون با ۴۱ امتیاز از سقوط در امان هستیم. ما 
تاریخ سازی کردیم. بازی با بارسلونا را باید همیشه به یاد بیاوریم. خیلی خوب 
بازی کردیم و شایسته کسب برد بودیم. نمی دانم آیا می توانیم لیگ را ببریم 
یا نه اما هدف  ما این نیست. ما فشاری را که روی ژاوی هرناندز قرار دارد 
روی خود نداریم و این کارمان را راحت می کند. من از لحظه لذت می برم. 
نمی دانم در موقعیتی هستیم که بتوانیم لالیگا را ببریم یا نه اما در موقعیتی 
هستیم که می توانیم هر حریفی را شکست دهیم. خیرونا در دیدار بعدی 
باید در خانه به دیدار آلاوس برود و در ادامه در زمین رئال بتیس بازی 
خواهد کرد که این هفته توانست رئال مادرید را متوقف کند. حالا بعد از 
۱۶ بازی، خیرونا دو امتیاز با رئال مادرید فاصله دارد و ۷ امتیاز از بارسا بالاتر 
است که به طور مشترک با اتلتیکو مادرید در رده سوم قرار دارد. میشل در 
بخش بعدی صحبت هایش گفت: خیرونا را با تیمی مقایسه نمی کنم اما 
فوتبال بسیار خوبی بازی می کنیم. من پیام هایی از مردم در بازی دریافت 
می کنم که می گویند چقدر دوست دارند بازی ما را تماشا کنند. ما با روح و 
اشتیاق بازی می کنیم؛ چیزی که هواداران می خواهند. خیرونا بهترین خط 
حمله را در لالیگا دار و صعود آنها به صدر جدول، تنها در چهارمین فصل 
حضور در لالیگا، با قهرمانی غیرمنتظره لسترسیتی در لیگ برتر در سال 
۲۰۱۶ مشابهت دارد. میشل در پاسخ به این سوال که آیا تکرار موفقیت 
لستر امکان پذیر است یا خیر؟ افزود: این سوال را در یک سوم پایانی فصل 
از من بپرسید. بعد از ۲۶ بازی معلوم می شود که می توانیم قهرمان شویم یا 

نه ولی الان نمی شود به این سوال پاسخ داد. 

واکنش هافبک بارسا 
به بحرانی بودن تیمش

هافبک هلندی بارسلونا باوجود شکست سنگین تیمش برابر ژیرونا گفت که 
آنها در بحران به سر نمی برند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از آس، دیدار برابر ژیرونا بهترین فرصت برای 
آبی اناری ها بود که اختلافشان را با صدر جدول رده بندی کاهش دهند.

اما بارسلونا در این بازی خانگی با نتیجه دور از انتظار ۴ بر ۲ شکست خورد 
تا اختلاف آنها با صدر جدول رده بندی به ۷ امتیاز افزایش پیدا کند. دی 
یانگ باوجود شکست غیر منتظره بارسلونا براین باور است که این تیم در 
بحران به سر نمی برد. هافبک  هلندی آبی اناری ها بعد از بازی گفت: 
شکست امروز نتیجه اشتباه همه بازیکنان بود. وقتی در پیروزی همه نقش 
دارند در شکست نیز همه بازیکنان مقصر هستند. در بازی امشب برابر ژیرونا 
نتوانستیم انتظارات را برآورده کنیم و عملکرد خوبی از خود نشان دهیم. در 
پاس ها و کار باتوپ خوب نبودیم. او درباره اختلاف زیاد با صدر گفت: به 
نظرم ما در بحران نیستیم. درست است که با صدر ۷ امتیاز اختلاف داریم 
اما هنوز بازی های زیادی باقی مانده است. نصف راه را طی کرده ایم و باید 
در بازی های بعدی عملکرد بهتری از خود نشان دهیم. دی یانگ در پایان 
گفت: از این شکست بسیار ناراحت هستیم و احساس ناامیدی زیاد می 
کنیم. باید بهتر ظاهر شویم. بارسلونا می تواند به روند قهرمانی برگردد و در 

نهایت جام را بالای سر برد.

آقای خاص نشست خبری را
 تحریم کرد

سرمربی پرتغالی رم بعد از شب سختی که تیمش تجربه کرد حاضر به 
حضور در نشست خبری نشد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اسپورت، روزهای سخت رم با هدایت ژوزه 
مورینیو ادامه دارد. رم در ادامه نتایج ناامید کننده خود این بار به تساوی 
رسید. جالوروسی یکشنبه شب در چارچوب هفته پانزدهم سری آ به مصاف 
فیورنتینا رفت که در این دیدار خانگی به سختی به تساوی یک، یک رسید.

با این نتیجه، رم با ۲۵ امتیاز در رده چهارم باقی ماند تا اختلاف این تیم 
با صدرنشین به ۱۳ امتیاز افزایش پیدا کند. فیورنتینا هم با ۲۴ امتیاز رتبه 
هفتم را به خودش اختصاص داد. ژوزه مورینیو حاضر نشد که در نشست 
خبری بعد از بازی شرکت کند. پیش بینی می شد که آقای خاص بعد از دو 
کارت قرمز برای تیمش و مصدومیت دیبالا و آزمون نشست خبری خاصی 
داشته باشد اما او تصمیم گرفت که نشست خبری را تحریم کند.مورینیو 
تا تابستان سال بعد با رم قرارداد دارد. پیش بینی می شود که قرارداد این 
سرمربی پرتغالی تمدید نشود. تیم او در فصل جاری نوسان زیادی داشته 
است و گمانه زنی ها حاکی از این است که آقای خاص در تابستان راهی 
لیگ عربستان می شود تا هدایت یک تیم بزرگ سعودی را برعهده بگیرد.

در تیم منتخب بنزما نام مسی و 
رونالدو نیست!

باوجود آنکه سال ها در رئال مادرید با کریستیانو رونالدو همبازی بود اما نام 
این بازیکن در تیم منتخب و رویایی کریم بنزما به چشم نمی آید.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اسپورت، کریم بنزما یکی از بهترین 
مهاجمان فوتبال جهان در دو دهه اخیر بوده است. این بازیکن فرانسوی 
سال ها در رئال مادرید در کنار بازیکنان بزرگی مثل کریستیانو رونالدو 
درخشید و افتخارات زیادی به دست  آورد. کریم بنزما از تیم منتخب و 
رویایی خود سخن به میان آورد. پیش بینی می شد که حداقل در تیم 
منتخب این ستاره فرانسوی نام بازیکنی مثل کریستیانو رونالدو به چشم 
آید اما او ترجیح داد که نام خودش و رونالدو برزیلی را به جای مسی و 

کریستیانو رونالدو قرار دهد.

ژاوی به این بارسلونا امیدوار است!
سرمربی آبی اناری ها با وجود شکست سنگین برابر ژیرونا و نتایج ناامید 
کننده ای که تیمش در فصل جاری به دست آورده امیدوار به کسب جام 

در پایان فصل است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از آس، بارسلونا در یکی از حساس ترین بازی 
های هفته شانزدهم رقابت های لالیگا به مصاف تیم شگفتی ساز ژیرونا 
رفت. آبی  اناری ها نتیجه ای ناامید کننده ای را برابر هواداران خودی به 
دست  آوردند و با نتیجه باور نکردنی ۴ بر ۲ شکست خوردند. با این نتیجه 
ژیرونا با ۴۱ امتیاز به صدر جدول رده بندی صعود کرد این درحالی است 
که بارسلونا با ۳۴ امتیاز در رده چهارم قرار گرفت. سرمربی آبی اناری ها 
در نشست خبری بعد از بازی گفت: قبل از هر چیزی باید بگویم که ژیرونا 
شایسته این پیروزی بود. آنها توانایی های ویژه ای دارند. ژیرونا صدرنشین 
است و با ما ۷ امتیاز اختلاف دارد و با شایستگی  هم توانسته این اختلاف 

را به وجود آورد. بازی خوب و پایاپای بود.

نکتهاخبار کوتاه

ترامادول ممنوع شد
هشدار به ورزشکاران درمورد 

دارویی که »عادت« شده
قائم مقام دبیرکل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ با یادآوری اینکه »ترامادول« 
وارد فهرست داروهای ممنوعه شده است در مورد این دارو و عوارض 

استفاده از آن برای ورزشکاران هشدار داد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، فرزاد شارکی با یادآوری اینکه از 
ابتدای سال میلادی جدید فهرست جدید و به روز شده داروهای ممنوعه 
ملاک عمل برای کنترل دوپینگ ورزشکاران در تمام جهان است، گفت: 
اضافه شدن داروی »ترامادول« مهمترین تغییری است که در فهرست 

مواد ممنوعه برای سال ۲۰۲۴ میلادی اعمال شده است.
وی ادامه داد: ممنوع بودن استفاده از این دارو برای ورزشکاران سال 
گذشته اعلام شد اما اضافه شدن رسمی آن به فهرست مواد ممنوعه 
و غیرمجاز یک سال عقب افتاد. بدین ترتیب از ابتدای سال میلادی 
جدید استفاده از این دارو منجر به تخلف ورزشکاران و دوپینگی شدن 

آنها می شود.
قائم مقام دبیرکل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ با تاکید بر اینکه استفاده از 
ترامادول »در زمان مسابقه« ممنوع اعلام شده است، تصریح کرد: به لحاظ 
زمان مصرف، داروهای ممنوعه به دو گروه تقسیم می شوند که شامل 
»همیشه ممنوع« و »در زمان مسابقه« می شود. داروهای همیشه ممنوع 
همان طور که از نامشان پیداست استفاده از آنها بدون استثنا و در طول 
سال ممنوع است. در زمان مسابقه اما دربرگیرنده بازه زمانی شب قبل از 

مسابقه تا پایان مسابقه است.
وی تاکید کرد که ترامادول چون جزو مخدرهاست استفاده از آن در زمان 

مسابقه ممنوع اعلام شده است.
شارکی همچنین با بیان اینکه داروهای غیرمجاز و ممنوعه برای ورزشکاران 
در چند گروه طبقه بندی می شوند، یادآور شد: برای تست های خارج از 
مسابقه صرفاً مواد گروه S صفر تا S پنج آنالیز می شوند. برای آنالیز 
تست های داخل مسابقه اما مواد ممنوعه در همه گروه ها در نظر گرفته 
می شوند. همین مسئله حساسیت تست داخل مسابقه را بیشتر می کند.

قائم مقام دبیرکل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ در مورد ترامادول و استفاده 
از آن هشدار داد و گفت: ترامادول شبه مخدر به حساب می آید و برای 
تسکین درد از آن استفاده می شود ضمن اینکه نعشه آور هم است. در 
جامعه ما اعتیاد به ترامادول خیلی زیاد است در حالیکه این دارو عوارض 

جانبی هم دارد.
وی با طرح این موضوع که وارد شدن یک دارو به فهرست مواد ممنوعه 
دو دلیل عمده می تواند داشته باشد، گفت: یا ماده مورد نظر به طور واضح 
روی عملکرد ورزشی تأثیر می گذارد یا اینکه عوارض جانبی و تأثیر منفی 
آن روی سلامت بالا تشخیص داده می شود. ترامادول عوارض بالایی دارد 

و به همین دلیل ممنوع اعلام شده است.
شارکی تاکید کرد: موارد مصرف ترامادول بعضاً جنبه غیردرمانی دارد. 
بازهم تأیید می کنم که مصرف این دارو در جامعه ما بسیار بالا است اما 
ورزشکاران باید نسبت به آن هشیار باشند چراکه از ابتدای ژانویه ۲۰۲۴ 
در صورت تشخیص این دارو در نمونه گیری های اخذ شده، منجر به 

دوپینگی شدن ورزشکار می شود.
قائم مقام دبیرکل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ گفت: فهرست جدید 
داروهای ممنوعه که از طرف آژانس جهانی مبارزه با دوپینگ )وادا( اعلام 
رسمی شده است، ترجمه شده و علاوه بر بارگذاری روی سایت نادو در 

اختیار همه فدراسیون ها هم گذاشته شده است.

اخبار

گزینه نهایی داور داربی مشخص شد
گزینه نهایی قضاوت داربی ۱۰۲ بیژن حیدری خواهد بود.

به گزارش پیام آشنا، دیدار دو تیم پرسپولیس و استقلال در دیدار 
معوقه هفته پنجم لیگ برتر روز پنجشنبه ۲۳ آذر ماه در ورزشگاه آزادی 

برگزار خواهد شد.
هنوز از سوی کمیته داوران داور داربی به صورت رسمی اعلام نشده است 
اما طبق پیگیری های خبرنگار ایسنا بیژن حیدری به احتمال فراوان 

قضاوت این دیدار را بر عهده خواهد داشت.
البته حیدری در گذشته دیدار دو تیم را قضاوت کرده است.

مراسم معارفه مدیر جدید فدراسیون 
فوتبال برگزار شد

مدیر جدید توسعه و پیشرفت فدراسیون فوتبال دیروز در مرکز ملی 
معرفی شد.

به گزارش پیام آشنا، مراسم معارفه مجید جلالی به عنوان مدیر 
تکنیکال دایرکتور )مدیر توسعه و پیشرفت فدراسیون فوتبال( فدراسیون 
فوتبال یکشنبه ۱۹ آذر با حضور هدایت مهدی تاج رئیس فدراسیون، 
ممبینی دبیرکل فدراسیون فوتبال، داوود پرهیزکاری مدیر مرکز ملی 
فوتبال، ابراهیم شکوری سرپرست کمیته آموزش فدراسیون فوتبال و 
علی تار قلی زاده مدیر فنی و رئیس دپارتمان فوتسال کنفدراسیون 

فوتبال آسیا در مرکز ملی فوتبال برگزار شد.
ممبینی در این مراسم گفت: در چند سال اخیر فیفا و AFC بخش 
مهم پیشرفت در فوتبال را به قسمت تکنیکال دایرکتور واگذار کرده 

است.
او ادامه داد: کشورهای دنیا در حال توسعه فوتبال خود هستند، همچنین 
در آسیا نیز کشورهایی از جمله قطر، عربستان، کره جنوبی و.... سرمایه 

گذاری های خوبی را در این بخش داشته اند.
ممبینی افزود: کشور ما پتانسیل زیادی در بخش نیروی انسانی دارد و 
ما می توانیم از عناصر داخلی خود برای پیشرفت فوتبال استفاده کنیم. 
فدراسیون فوتبال در بخش مربیان تیم های تیم ملی در همه بخش ها از 
مربیان داخلی استفاده کرده است. بخش تکنیکال دایرکتور بخش بسیار 
مهمی در فوتبال است و می تواند در تمام بخش ها به فوتبال کمک کند.
او خاطر نشان کرد: از مجید جلالی درخواست کردیم تا این وظیفه 
سنگین را بر عهده بگیرد تا این مسیر را هموار کند تا در آینده نزدیک 
بتوانیم از این بخش سرمایه های خوبی را به فوتبال ایران معرفی کنیم. 
جلالی سال ها در فوتبال ایران کار کرده است و تجربه زیادی دارد و 
امیدوارم در این مسیر بتواند بهترین عملکرد را داشته باشد تا فوتبال 

کشور با سرعت خوبی رو به جلو حرکت کند.
در ادامه مراسم علی تار قلی زاده مدیر فنی و رئیس دپارتمان فوتسال 
کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: به فدراسیون فوتبال بابت انتخاب مجید 
جلالی به این سمت تبریک می گویم.این پست بسیار با اهمیت است و 

افراد با دانش در فدراسیون ها به این سمت منصوب می شوند.
او ادامه داد: تکنیکال دایرکتور قلب فدراسیون فوتبال است و نقش به 
سزایی در بخش استعدادیابی دارد. در کشور ژاپن بسیار به این موضوع 
پرداخته می شود و مدیران فوتبال این کشور برای سال ۲۰۵۰ قهرمانی 

در جهان را مد نظر دارند.
تارقلی زاده گفت: یک سرمربی تیم ملی نمی تواند تکنیکال دایرکتور 
باشد، این سمت نیاز به فردی دارد که بتواند فوتبال را توسعه دهد. من 
کشورهای زیادی را دیدم کرده ام اما هیچ کجا مانند ایران افراد توانمند 

ندارد.

فدراسیون فوتبال در حال گرفتن تائیدیه فیفا برای 
استفاده از VAR در دیدار تیم های پرسپولیس و 

استقلال است.

به گزارش پیام آشنا، داربی پایتخت بین تیم های 
فوتبال استقلال و پرسپولیس ساعت ۱۵ پنجشنبه 

هفته جاری در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد.
با توجه به حساسیت این بازی فدراسیون فوتبال در 
تلاش است از سیستم VAR در این بازی استفاده 
کند اما هنوز نتوانسته تائیدیه فیفا را بگیرد زیرا 
سیستم  VAR تنها برای برگزاری مسابقات لیگ 
قهرمانان آسیا به ایران داده شده است و برای استفاده 

از آن برای مسابقات داخلی نیازمند مجوز و تأیید 
فیفاست.

موعود  باشد،   VAR از  استفاده  بر  تصمیم  اگر 
بنیادی فر تنها داور ایرانی است که می تواند این بازی 
را قضاوت کند اما با توجه به اینکه این داور امروز در 
AFC کاپ در کشور عراق قضاوت خواهد کرد و 
امروز به همراه سعید قاسمی و علیرضا ایلدروم به 
ایران باز خواهد گشت از لحاظ ریکاوری و استراحت، 
سپردن قضاوت داربی به فاصله ۴۸ ساعت تا این 

بازی حساس به این داور منطقی به نظر نمی رسد.
قرار است امروز درباره این موضوع تصمیم گیری 

شود.

اولین اردوی آمادگی تیم ملی والیبال نشسته مردان 
برای شرکت در بازی های پارالمپیک پاریس بعد از 
۲ ماه وقفه از ۱۵ دی در محل فدراسیون جانبازان و 

توانیابان برگزار می شود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، علی کشفیا 
درباره زمان برگزاری اولین اردوی آمادگی تیم ملی 
والیبال نشسته مردان بعد از بازی های پاراآسیایی 
هانگژو چین، اظهار کرد: اولین اردوی آمادگی مردان 
والیبال نشسته برای شرکت در بازی های پارالمپیک 
پاریس از ۱۵ دی با حضور ۱۸ ورزشکار در محل 
کمپ تیم های ملی فدراسیون جانبازان و توانیابان 
برگزار می شود که طبق برنامه ریزی صورت گرفته 
تا زمان اعزام به پارالمپیک پاریس هر ماه یک اردو 
خواهیم داشت تا بهترین ها را برای اعزام شناسایی 

کنیم.
وی در پاسخ به این پرسش با توجه به این که هادی 
رضایی تا زمان بازی های پاراآسیایی هانگژو چین به 
عنوان سرمربی تیم ملی والیبال نشسته مردان بود 

آیا او همچنان هدایت تیم را برعهده دارد یا خیر؟ 
خاطرنشان کرد: هیچ مشکلی در این زمینه وجود 
ندارد و او کماکان هدایت تیم ملی والیبال نشسته را 
تا بازی های پارالمپیک پاریس برعهده خواهد داشت.

رئیس انجمن والیبال نشسته همچنین از آغاز لیگ 

برتر والیبال نشسته از ۳۰ آذر و عدم حضور تیم های 
پایتخت در لیگ اشاره کرد و افزود: در این دوره ۵ 
تیم مس شهر بابک، ذوب آهن اصفهان، نفت آبادان، 
شهرداری گنبد و مهر مولانا چالوس برای شرکت در 
لیگ برتر اعلام آمادگی کردند و همچون سال های 

گذشته شاهد حضور هیچ تیمی از پایتخت در این 
دوره از رقابت های لیگ برتر نیستیم.

وی در پاسخ به این پرسش که پیش بینی شما در 
این دوره از رقابت های لیگ حضور چند تیم بوده 
است؟ خاطرنشان کرد: با توجه به نبود اسپانسر 
پیش بینی ما حضور همین ۵ تیم بود. سال گذشته 
نیز لیگ برتر والیبال نشسته را با حضور ۵ تیم برگزار 
کردیم امسال نیز با توجه به شرایط بد اقتصادی 
امیدوار بودیم که همین ۵ تیم در لیگ برتر والیبال 
نشسته تیمداری کنند و تعداد تیم ها کاهش پیدا 
نکند. کشفیا در پایان در پاسخ به این سوال که آیا 
برگزاری همزمان رقابت های لیگ برتر با اردوی تیم 
ملی تداخلی در اجرای برنامه ها ایجاد نخواهد کرد، 
گفت: برنامه ریزی به گونه ای است که هیچ تداخلی 
بین برگزاری رقابت های لیگ برتر و اردوی تیم ملی 
والیبال نشسته ایجاد نمی شود. البته چون شهریور 
سال آینده بازی های پارالمپیک پاریس را پیش رو 
داریم در رقابت های لیگ نیز تمرکزمان معطوف تیم 
ملی خواهد بود تا بهترین تیم را راهی پاریس کنیم.

با گذشت بیش از یک ماه از بازی های پاراآسیایی 
هانگژو چین هنوز خبری از پاداش پای سکوی 

مدال آوران نیست.

با وجود این که بیش  به گزارش پیام آشنا، 
از یک ماه از بازی های پاراآسیایی هانگژو چین 
سپری می شود و تنها پاداش مدال آوران طلایی 
پرداخت شده است هنوز خبری از پاداش پای 

سکوی سایر مدال آوران هانگژو نیست.
هر چند هر از گاهی عنوان می شود که پاداش 
پای سکوی مدال آوران تامین اعتبار شده و به 
زودی پرداخت می شود اما با گذشت بیش از یک 
ماه از بازی ها هنوز خبری از پرداخت پاداش ها 
اسبقیان  شروین  محمد  دیگر  از سوی  نیست. 
رئیس فدراسیون جانبازان و توانیابان و مشاور و 
مدیر کل حوزه وزارتی وزارت ورزش و جوانان نیز 

در آخرین اظهارنظر خود عنوان کرده که »پاداش 
پای سکو« مدال آوران بازی های پاراآسیایی تامین 
اعتبار شده که به زودی پرداخت می شود. هر چند 
این وعده  از سوی مسئولان داده شده و اجرایی 

نشده است.
حال این سوال مطرح است که پاداش هایی که 
قرار بود به عنوان پای سکو به مدال آوران و مربیان 
داده شود چرا تا امروز برای آن تامین اعتبار نشده 

چیست؟  پاداش ها  پرداخت  در  تعلل  علت  و 
اکنون که به گفته اسبقیان اعتبارات لازم برای 
پرداخت پاداش ها از سوی کمیته ملی پارالمپیک 
تامین شده است این امیدواری وجود دارد که 
پاداش ها هر چه سریع تر به مدال آوران بازی های 
پاراآسیایی هانگژو پرداخت شود تا ورزشکاران با 
انگیزه بیشتری خود را برای پارالمپیک پاریس 

آماده کنند.

فیفااجازهاستفادهازVARرادرداربیمیدهد؟

بعد از 2 ماه وقفه اردوی آمادگی مردان والیبال نشسته برگزار می شود

پاداش پای سکو مدال آوران پاراآسیایی کی پرداخت می شود؟

آگهی ابلاغ رأی :
در اجرای ماده ۷۳ قانون آیین دادرسی مدنی بدینوسیله به خانم  گلاره ناصری   فرزند علی - 

صادره ار  تهران  ابلاغ می گردد.
نظر به اینکه پرونده شما در هیأت بدوی رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان دانشگاه علوم 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی البرز مورد بررسی قرار گرفته است و طی رأی قابل پژوهش 
شماره۴۴۰۲۰۱۴۷۱ مورخ ۱۴۰۲/۰۶/۱۱   به "  اخراج از دستگاه متبوع  "محکوم شده اید 
لازم است ظرف مدت یک ماه از تاریخ انتشار این آگهی به نشانی: کرج – بلوار طالقانی شمالی 
بالاتر از میدان طالقانی شهرک اداری - هیأت بدوی رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان جهت 
رویت رأی مذکور مراجعه نمایید. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر هیچگونه اعتراضی 

قابل قبول نخواهد بود و برابر صدور حکم مربوطه اقدام خواهد شد.  
شناسه آگهی: ۱۶۲۰۹۳۰

ریس هیأت

ابلاغ اتهام 
آقای سید مهران برقعی-فرزند سید سعید –شاغل در بیمارستان  شریعتی  شهرستان 

کرج
نظر به اینکه پرونده شما در هیات بدوی رسیدگی به تخلفات اداری دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشتی درمانی البرز به علت غیبت غیر موجه در دست بررسی میباشد و به علت عدم دسترسی به 
آدرس محل سکونت ، بدینوسیله به شما ابلاغ میگردد که از تاریخ نشرآگهی حداکثر به مدت ۱۰روز 
فرصت داده خواهد شد تا دفاعیه کتبی خودرا به همراه مدارک مورد استناد به دفتر هیات واقع در 
کرج - بلوار طالقانی شمالی بالاتر از میدان طالقانی شهرک اداری – دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشتی درمانی البرز -دفتر هیات رسیدگی به  تخلفات اداری کارمندان تسلیم نمائید . بدیهی است 
پس از انقضای مهلت تعیین شده و عدم مراجعه جهت تسلیم دفاعیه و مدارک مربوطه بر طبق ماده 

۱۸ آئین نامه قانون رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان اقدام خواهد شد .   
شناسه آگهی:۱۶۲۰۹۴۲

رییس هیات
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غزلانه امروز با حافظ

بتُا چون غَمزه ات نـاوَک فشِاند
دلِ مجروحِ من پیشش سپر باد

رینتَ بوسه بخشد چو لعل شِکَّ
مَـذاقِ جـانِ من زو پرُشِکر باد

غزل 104

اذان صبح   طلوع آفتاب   اذان ظهر   غروب آفتاب     اذان مغرب 

اوقات شرعی فردا افق کرج

  17:13          16:53       12:00      07:07       05:37

برگه

به  بکنندم  مخیــر  گر 
قیامت که چه خواهی

دوست ما را و همه نعمت 
فردوس شما را

سعدی

بســیاری از کارهای بزرگ در جهان توســط 
افرادی انجام شده که به تلاش خود ادامه دادند، 

زمانی که به نظر می رسید هیچ امیدی نیست...
دیل کارنگی

اشاره

تاثیــرات منفــی جنگ غزه بــر جایــگاه بایدن 
درافکارعمومی آمریکا همچنان ادامــه دارد و روند 
نزولی محبوبیت او سرعت بیشتری به خود گرفته 
است. درچنین شرایطی برخی موسسه ها تلاش دارند 
با انجام نظرســنجی های هدفمند و سانسور برخی 
مؤلفه ها، شــرایط وارونه ای ازعرصه سیاسی آمریکا 

ترسیم کنند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از جام جم، نظرسنجی 
 ـایپسوس که طی سه روز انجام شده، نشان  رویترز ـ
می دهد که ۴۰ درصد از پاسخ دهندگان عملکرد جو 
بایدن به عنوان رئیس جمهور را تایید کردند که نسبت 
به ۳۹درصد در ماه نوامبر افزایش ناچیزی داشت. این 

نظرسنجی حدود ۳ درصد حاشیه خطا ثبت کرد.
مطابق تفاســیر صورت گرفته از این نظرســنجی، 
آمریکایی ها اقتصاد، جــرم و جنایت و مهاجرت را 
بزرگ ترین مشکلات پیش روی کشورشان می دانند؛ 
همان مســائلی که ترامپ و سایر جمهوریخواهان 
درباره آنهــا از بایدن انتقاد کرده انــد. ۱۹درصد از 
پاسخ دهندگان به نظرســنجی، اقتصاد را به عنوان 
موضوع اصلی ارزیابی کردند، درحالی که ۱۱درصد 
به مهاجــرت و ۱۰درصد به جرم و جنایت اشــاره 
داشتند. متعاقبا، رویترز نتیجه گرفته است که بایدن 
باید نسبت به موضوعات اقتصادی و مهاجرتی توجه 
بیشتری داشته باشد تا بتواند بار دیگر سبد رای خود 

را در میان رای دهندگان مستقل فربه سازد.
 اما این نظرســنجی، کاملا مهندسی شده است! در 
تعیین پارامترها و مؤلفه هایی که در نظرسنجی رویترز 
مورد پرســش قرار گرفته، اساسا جنگ غزه و تاثیر 
عمیق آن بر کاهش محبوبیت رئیس جمهور آمریکا 

)به صورت عامدانه( مورد توجه قرار نگرفته است. 
استراتژیســت های انتخاباتی و تحلیلگران مسائل 

داخلــی آمریکا جملگی بر این باور هســتند که از 
زمــان وقوع جنگ غزه، به واســطه حمایت مطلق 
بایدن از نسل کشی علیه فلسطینیان، جوامع مسلمان 
واقلیت های نژادی و بسیاری از رای دهندگان مستقل 
حمایت قبلی خود را از وی برداشــته اند. به عبارت 
بهتر، الگوی رای دهی این جوامع هدف و مهم، دیگر 
مانند ســال ۲۰۲۰ میلادی نخواهد بود. در تمامی 
نظرسنجی هایی که پس از جنگ غزه به صورت ایالتی 
و عمومی صورت گرفته، کاهش محسوس محبوبیت 

بایدن قابل مشاهده است.
   

هزینه های نسل کشی 
در ایالاتی مانند پنسیلوانیا، میشیگان و ویسکانسین 
که به ایالات غرب  میانه در آمریکا معروف هستند و 
نقش مهمی در پیروزی یا شکست بایدن در انتخابات 
ریاست جمهوری سال آینده ایفا می کنند، وی طی 
حدود دو ماه اخیر نظرسنجی ها را به ترامپ باخته 
است. مهم ترین دلیل این شکست، خشم مسلمانان 
و اقلیت های نژادی این ایالات از بایدن و دموکرات ها 
بابت حمایت از جنایات رژیم اشغالگر قدس در نوار 

غزه است.
از ســوی دیگر، مطابق نظرســنجی های عمومی 
صورت گرفته، اکثر جوانان آمریکایی مخالف ماهیت 
و جنایات رژیم اشغالگر قدس بوده و بازی مستقیم 
کاخ سفید در زمین تل آویو را غیرقابل تحمل می دانند. 
به عبارت بهتر، بایدن هزینه بســیار سنگینی بابت 
حمایت از نسل کشی در غزه پرداخت کرده و خواهد 

کرد. 
اما جای این مؤلفه های تعیین کننده و اساســی در 
تفسیر نظرســنجی های رویترز و دیگر موسساتی 
که اساســا کارویژه آنها نظرسازی به سود لابی های 
پنهان قدرت در غرب اســت، خالی اســت. یکی از 

اصلی تریــن ماموریت هایی کــه جریانات قدرت بر 
عهده رویترز و دیگر رســانه های ساخته و پرداخته 
دست خود گذاشته اند، تمرکززدایی از جایگاه ویژه 
جنگ غزه در نظرسنجی های انتخاباتی، عمومی و 
ایالتی است. بااین حال سانسور این واقعیت و هدایت 
نظرسنجی های انتخابات سال ۲۰۲۴ به سود اهداف 
خاص و تعیین شده دشمنان، مانع از درک واقعیات 

جاری توسط افکارعمومی نخواهد شد. 
   

بازی دوسر باخت برای کاخ سفید 
اخیرا هاآرتص با انتشار یادداشتی به قلم سرکنسول 
سابق رژیم صهیونیستی در نیویورک، نوشت که دولت 
آمریکا دریافته نتانیاهو در حال استفاده از جنگ برای 
اهداف شخصی است و می خواهد همه ناکامی های 
خود را به گردن بایدن بیندازد. »نتانیاهو به دنبال ایجاد 
بحران با دولت آمریکا برای رهایی از بحران های خود 
است. صبر رئیس جمهور آمریکا رو به اتمام است.« این 
را آلون پینکاس، مفسر سیاسی و سرکنسول پیشین 

رژیم صهیونیستی در نیویورک می گوید.
وی در یادداشــتی که در روزنامه هاآرتص منتشر 
شد، نوشت اطرافیان رئیس جمهور آمریکا جو بایدن 
شاهدند که چگونه نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
تلاش دارد تا سرنوشت خود را با سرنوشت »اسرائیل« 
گره بزند و چگونه با اســتفاده از دولت آمریکا برای 
خلاصی از شر بحران های خود یک بحران عمومی 
ایجاد کند. وی نوشت: »صبر رئیس جمهور آمریکا رو 
به اتمام اســت« و ایالات متحده بر این باور است که 
این جنگ قطعا به یک تغییر استراتژیک منجر خواهد 
شد، لذا به دنبال متقاعد کردن »اسرائیل« به این امر 
است که دو ماه دیگر جنگ در جنوب غزه معادله را 
تغییر نخواهد داد و کنترل بر حماس در نوار غزه با 

ابزارهای سیاسی و نه نظامی میسر می شود.
پینکاس تصریح کرد: »ســطح اعتماد واشــنگتن 
به نتانیاهو صفر اســت زیــرا او دیگر اعتباری ندارد 
و به عنــوان متحدی که بتوان بــه آن اعتماد کرد، 
تلقی نمی شود. از نظر بایدن، نتانیاهو، اسرائیل را از 
دنیای ارزش های مشترکی که اساس روابط ویژه با 

ایالات متحده است، خارج کرده و می کند.«
   

شکست همزمان بایدن و نتانیاهو 
سرکنسول پیشین رژیم صهیونیستی در نیویورک 
افزود که درحال حاضر، این موضع در دولت آمریکا 
متبلور شده که نتانیاهو، مردی در مضیقه سیاسی 

است که به دنبال رویارویی با بایدن است تا این چنین 
القا کند که این رئیس جمهور آمریکاســت که وی 
را از پیروزی قاطــع و تغییردهنده واقعیت موجود 
بازمی دارد. نتانیاهو پیشــتر، مســئولیت شکست 
سنگین رژیم صهیونیســتی در عملیات غافلگیرانه 
طوفان الاقصی را به گردن دستگاه های اطلاعاتی این 
رژیم انداخته بود وحاضر به پذیرش این امرنشده و 
درپاسخ به این سؤال که چقدر مسئولیت شکست 
۷ اکتبر را می پذیرد، گفته بود: »چندبار گفته ام، پس 

ازجنگ به همه این سؤال ها پاسخ خواهم داد!«

جنگ غزه، پاشنه آشیل بایدن
یک نظرسنجی جدید از مؤسسه سیاست در مدرسه 
کندی هاروارد نشان می دهد تمایل جوانان آمریکایی 
به رأی دادن در انتخابات سال ۲۰۲۴ بسیار کمتر 
از همین بازه زمانی قبل از انتخابات ۲۰۲۰ اســت 
و بایــدن بازنده اصلی این ماجــرا خواهد بود. این 
گزارش حاکی از آن اســت کــه جو بایدن، رئیس 
جمهور آمریکا، نتوانسته حمایت جوانان این کشور 
را آن طور که برای پیروزی در انتخابات لازم اســت 

به دست آورد.
در نظرســنجی مؤسسه سیاســت مدرسه کندی 
هاروارد که از ۲۳ اکتبر تا ۶ نوامبر انجام شــد، فقط 
۴۹ درصد جوانان ۱۸ تا ۲۹ ساله در همه طیف های 
سیاسی گفتند که قطعا قصد دارند سال آینده رأی 
دهند. این آمار کاهش قابل توجهی نسبت به پاییز 
۲۰۱۹ دارد کــه ۵۷درصد جوانان گفته بودند قطعا 
برای رأی دادن برنامه ریزی کرده اند. این کاهش در 
میان جمهوریخواهان )که از ۶۶ درصد به ۵۶ درصد 
کاهش یافته( بسیار بیشتر از دموکرات ها )که از ۶۸ 
درصد به ۶۶ درصد کاهش یافته اند( آشکار است. اما 
بیشتر جوانان ۱۸تا ۲۹ساله مستقل هستند وتعهد 
آنها بــه قطعــا راأی دادن از۴۱درصد به ۳۱درصد 

کاهش یافته است.
این به احتمال زیاد به دموکرات ها آسیب می رساند، 
چراکه جوانان مستقل تمایل بیشتری به دموکرات ها 
دارند. این روند به ویژه در میان گروه های اقلیت نژادی 
که به دموکرات ها نزدیک تر هستند، مشهودتر بود: 
تمایل سیاهپوستان جوان آمریکایی برای رأی دادن 
از ۵۰ درصد به ۳۸درصد از ســال ۲۰۱۹ تا ۲۰۲۳ 
کاهــش یافته و احتمال مشــارکت قطعی جوانان 
اسپانیایی تبار آمریکایی در این بازه زمانی از ۵۶درصد 

به ۴۰درصد رسیده است.

حجم ویرانی های غزه درنتیجــه ۲  ماه بمباران 
شبانه روزی آنقدر زیاد است که برخی کارشناسان 
وضعیت این شهر را با شهرهای آلمان پس از جنگ 
جهانی دوم مقایسه می کنند. با وجود آنکه براساس 
آمار اعلام شده از سوی مقامات فلسطینی تقریبا 
۹۰ درصد ساختمان ها در این باریکه بر اثر بمباران 
آسیب دیده و حدود ۵۰درصد از ساختمان ها نیز 
به طور کامل تخریب یا غیرقابل سکونت شده اند، 
اما رژیم صهیونیستی هنوز نتوانسته قدرت نظامی 

حماس را مهار کند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از همشهری، با 
وجود ادعای صهیونیست ها درباره کنترل شمال 
غزه و ادامه جنگ در جنوب، اما نیروهای قســام 
وابســته به حماس همچنان شهرهای اشغالی را 
هدف حملات راکتی و موشکی خود قرار می دهند.

در عین حال، دســتگاه تبلیغاتــی ارتش رژیم 
صهیونیســتی از ابتدای جنــگ در غزه، با تهیه 
تصاویر و گزارش   هایی تلاش داشــته تا جنگ و 
تهاجم غیرانسانی در غزه را توجیه و به نفع خود 
مصادره کند؛ گزارش هایی که خیلی زود نادرستی 

و ساختگی بودن آنها اثبات شد.

جنگ با در و دیوار
ارتش رژیم صهیونیســتی به تازگی برای اینکه 
نبرد در غزه را هدف دار نشــان دهد، تصاویری از 
تیراندازی نیروهایش در محلات ویران شده غزه 
را نشان داد، اما در این تصاویر هیچ هدفی مقابل 
نظامیان اشغالگر دیده نمی شود و بسیاری از کاربران 
با دیدن این ویدئو گفته اند که ارتش اسرائیل با در 
و دیوار خانه های خالی و نیمه ویران در شمال غزه 
می جنگد! ارتش اسرائیل به این ترتیب، کوشید تا 
از حماس تقلید کرده و ویدئویی از نبرد خیابانی 

را نشان دهد، اما به فضاحت مضاعف تبدیل شد.

صحنه سازی  ناشیانه
دســتگاه تبلیغاتی رژیم صهیونیستی در جریان 
نبرد در غزه، تلاش زیادی برای صحنه سازی  کرده 
است. یکی از این صحنه سازی ها که سروصدای 
زیادی به پا کرده، صحنه ای از یک پیرمرد اســیر 
و اســلحه به دست اســت که در حالت تسلیم و 
بدون لباس حرکت می کند. ارتش صهیونیستی با 
انتشار این تصاویر تلاش داشته نشان دهد که افراد 
نظامی را به اسارت گرفته است، اما از آنجا که این 
اسرا قبلا بازرسی شده  و حتی لباس های آنان نیز 
بیرون آمده است، جای سؤال است که اسلحه در 
دست اسیری که لباس بر تن ندارد، چه می کند؟ 

بررسی های دقیق تر نشان می دهد که اساساً این 
سلاح، خالی بوده و تصاویر تهیه شده نیز حاکی 
از آن است که سلاح پیرمرد در یک مسافت بسیار 
کوتاه تا زمان تحویل دادن به نیروهای اشغالگر، 
یک بار در دست راست و یک بار در دست چپ او 

قرار داده شده است.

جا زدن پزشک و روزنامه نگار به جای رزمنده 
حماس

هفته گذشته درحالی که ارتش رژیم صهیونیستی 
ده هــا نفر از مردان فلســطینی را در بیت لاهیا 
دســتگیر و آنها را عریان کرد، مدعی شد که این 
افراد اعضای حماس و از شبه نظامیان بوده اند، اما 
دروغ بودن این ادعا خیلی زود برملا و مشخص شد 
که افراد دستگیرشده شامل پزشک، روزنامه نگاران 
و حتی شهروندان عادی ساکن غزه بوده اند. روزنامه 
عبری زبان یدیعوت آحارانوت در گزارشی تأیید کرد 
تصاویری که ارتش اسرائیل از فلسطینیان بدون 
لباس در شمال نوار غزه منتشر کرده، غیرنظامیان 
بوده اند. روزنامه عبری زبان هاآرتص نیز تأکید کرد 
که ارتش رژیم صهیونیستی خود نیز به این نتیجه 
رسیده که انتشار تصاویر غیرنظامیان فلسطینی در 
بیت لاهیا در شمال نوار غزه بدون لباس و عریان، 

اقدامی غیرضروری و توهین آمیز بوده است.

پرستار اتوکشیده در میدان جنگ!
در ۱۱نوامبر یعنی حدود یک ماه پیش، حســاب 
عربی زبــان وزارت خارجــه اســرائیل در فضای 
مجازی، با انتشار ویدئویی ادعا کرد که یک پرستار 
بیمارستان شفا از ساکنان غزه می خواهد که به 
توصیه های ارتش اسرائیل توجه کنند. نکته قابل 
توجه در این ویدئو آن بود که لباس پرستاری که 
ادعا می کرد از بیمارستان شفاست، کاملا سفید و 
بدون هیچ گونه لک و کثیفی بود؛ در صورتی که 
تصاویر منتشر شده از بیمارستان شفا، پرستاران 
را با لباس های خونین به دلیل حجم تلفات بیماران 
نشان می داد. مسئله دیگر آن بود که پرستار با زبان 
انگلیسی که فاقد لهجه عربی بود، ادعاهای ارتش 
اسرائیل را درباره وجود مرکز فرماندهی حماس در 
بیمارستان تأیید می کرد. این فیلم خیلی زود مورد 
تمسخر کاربران عرب زبان به دلیل لهجه انگلیسی 
پرستار قرار گرفت و وزارت خارجه اسرائیل هم آن 
را حذف کرد. مارک اوون جونز، استادیار مطالعات 
خاورمیانه و کارشناس رسانه های دیجیتال درباره 
این فیلم معتقد است: »همه چیز مثل یک تئاتر 
دبیرســتانی بود؛ از لهجه ناقص آن پرستار برای 
تأیید ارتش اســرائیل تا روپوش سفید به شدت 

تمیزی که به نظر می رســید تازه از خشکشویی 
برگشته است«.

صهیونیســتی کــه اســرائیل را رژیم 
صهیونیستی نامید!

مقامات و چهره های نظامی رژیم صهیونیستی نیز 
دارای گاف هــای زیادی بوده اند؛ ازجمله »حنانیا 
نفتالی« از اعضای ارتش رژیم صهیونیستی که به 
زبان فارسی مسلط است و بسیاری او را بلندگوی 
فارســی زبان اســرائیل می دانند،  ماه گذشته در 
یکــی از توییت هایش از عبــارت »ارتش رژیم 
صهیونیستی« اســتفاده کرد و نوشت: »آفرین! 
ارتش رژیم صهیونیستی بنای یادبود یاسر عرفات 
را در شهر طولکرم فلسطین تخریب کرد.« برخی 
کاربران به شوخی به نفتالی گفته اند که لازم بود 

یک عبارت اشغالگر هم به رژیم اضافه می کردی!

نقشه های خیالی
بزرگ ترین گاف ارتش اســرائیل در ادعاها علیه 
بیمارستان شفا در غزه صورت گرفت. در جریان 
یورش زمینی به غزه، ارتش رژیم صهیونیستی یک 
نقشه مفصل از تونل ها به همراه تصاویر سه بعدی 
مجازی از اتاق هایی را منتشــر کرد و مدعی شد 
این تصاویر کارتونی مربوط به مقر اصلی و بزرگ 
فرماندهی حماس زیر بیمارستان شفای غزه است. 
روز بعد سربازان رژیم صهیونیستی کل محوطه 
بیمارستان شفا را به محاصره خود درآوردند، اما 
هیچ نشــانی از اتاق بزرگ فرماندهی حماس یا 
شبکه بزرگ تونل ها زیر این بیمارستان نبود. بدتر 
آنکه وقتی ارتش اسرائیل هیچ نشانی از تونل و 
ســالن زیرزمینی فرماندهی حماس پیدا نکرد، 
مدعی شد چون حماس می دانست که ما داریم 
می آییم، مقر فرماندهی خود را جابه جا کرد، اما 
این ادعای اسرائیل نیز با تمسخر کاربرانی مواجه 
شد که از سخنگوی ارتش اسرائیل پرسیدند: »آیا 
می توان تونل های زیرزمینــی را جابه جا کرد؟« 
حســاب کاربری ارتش رژیم صهیونیستی هم 
فیلمی را که ادعا می کرد حاوی اطلاعاتی درباره 
اســتفاده حماس از زیر زمین این بیمارســتان 
به عنوان پایگاه تسلیحاتی و فرماندهی است، حذف 

کرد.

گاف شیشه شیربچه و تقویم دیواری!
گزارش دیگری که گاف ارتش رژیم صهیونیستی 
را آشــکار کرد، گزارشــی بود که در آن »دانیال 
هاگاری« سخنگوی ارتش رژیم صهیونیستی به 
برخی اشــیای معمولی در بیمارستان شفا اشاره 

و ادعا می کرد که اینها شــواهد وجود هسته های 
تروریستی در بیمارستان شفاست. بخش مضحک 
این گزارش آنجا بود که هاگاری به یک شیشه شیر 
بچه اشاره کرد و درباره آن نتوانست بهانه ای بیاورد 
و فقط گفت: »این یک شیشه شیر است.« هاگاری 
همچنین به تقویم دیواری اشــاره کرد و مدعی 
شد: »این لیست نگهبانان است که هر تروریست 
شــیفت خود را در آن نوشته است«، اما کاربران 
عرب زبان نوشتند که این کاغذ دیواری یک تقویم 
معمولی بوده و ارتش اسرائیل در واکنش مدعی 

شد که این یک خطای ترجمه بوده است.

بازخورد گاف ها
گاف هــای متعدد ارتش اســرائیل در انتشــار 
گزارش هایی که دروغ بودن آنها ثابت شده، باعث 
افول جایگاه اسرائیل در افکارعمومی شهروندان 
غربی و آمریکایی شده است. بر مبنای نظرسنجی 
که مجله آمریکایی »نیشن« منتشر کرده، تنها 
۳۲ درصــد از آمریکایی ها از اســرائیل حمایت 
می کنند. آمار حامیان جنگ غزه در  ماه گذشته 
۴۱ درصد بود. همین نظرسنجی حاکی از حمایت 

۶۸درصدی از آتش بس در غزه است.
 حسین ایبیش، کارشناس اندیشکده مطالعات 
کشــورهای عربی در واشــنگتن معتقد است: 
»تبلیغات اسرائیل همیشه مضحک و بچگانه بوده 
است، اما در طول جنگ فعلی غزه، این تبلیغات 
به طرز وحشــتناکی تمســخرآمیز بود و باعث 
بی اعتباری جهانی اســرائیل شد. در این شرایط 
بازگرداندن اعتبار اسرائیل در میان مردم آمریکا و 

اروپا بسیار دشوار است«.
 عدنان ابوعامر، کارشناس سیاسی در این رابطه 
گفت: »جنگ غزه، توانایی های معمول اسرائیل 
در زمینه تبلیغات را تغییر داد. اسرائیلی ها اعتراف 
می کنند که مقاومــت در توانایی های گفتمانی 
رســانه ای و بیانیه های رهبران خود و همچنین 
مدیریت جنگ روانی برتری زیادی از خود نشان 
داده و دســت برتر در جنگ روانی غزه، در دست 

مقاومت فلسطین است«.
عمر ســیویم، روزنامه نگار نیز گفت: »تبلیغات 
اسرائیل با مغالطه ها و پارادوکس های آشکار گرفتار 
شده است؛ به عنوان مثال، سازمان بهداشت جهانی 
)WHO( ادعای اسرائیل مبنی بر اینکه دستور 
تخلیه بیمارستان الاهلی را قبل از بمباران داده بود، 
رد کرد. عامل اصلی که باعث شکست تبلیغاتی 
اسرائیل شده این اســت که اسرائیل سعی دارد 
داستانی در مورد زندگی روزمره غزه ارائه دهد که 

با آنچه از غزه می بینیم، متفاوت است«.

آوارغزهبرآرایبایدن

همه گاف های اسرائیل

گزارش روز

مکث

رسانه چه خبر

جهان، کافه صهیونیست ها را
 به هم زد!

جنگ غزه که یک نوزایش فکری و فرهنگی عمیق در جهان به 
ثمر نشــانده است، بســیار فراتر از آن باریکه است و مردمانی در 
ضخامت کل جهان با تحریم کالاهای اسرائیلی، جنگ خاموش 
خود را آغاز کرده اند. اگر تصاویر مانع شدن مردم استرالیا با قایق های 
کوچکشان از کناره گیری کشتی های تجاری اسرائیل فقط به عنوان 
یک »ســناریوی محتمل« چندماه پیش از این مطرح می شد، 
حتی خوشبین ترین اذهان نیز حاضر نبودند به تماشای این فیلم 
بنشینند، اما حالا »استارباکس« بزرگ ترین کافی شاپ زنجیره ای 
جهان از زیان ۱۱ میلیارددلاری به خاطر تحریم ملت های جهان از 

نوشیدن قهوه حامی اسرائیلی خبر می دهد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از جوان، در سرزمین های عربی 
مک دونالد وضع خوبی ندارد و کسی همبرگر حامی اسرائیلی ها را 
میل نمی کند. در اروپا وضع بدتر اســت و غیر از این تحریم های 
بسیار بااهمیت، مردم تظاهرات خیابانی را ترک نمی کنند. در آلمان 
که صدراعظمش هر روز یک نمایش حمایت از صهیونیست ها به 
روی صحنه می برد، مردم در خیابان علیه نسل کشی اسرائیل شعار 
می دهند. بین مردم غرب و حکام شرور آن ها افتراق جدی افتاده 
اســت و البته بین مردم و هر کالایی که به صهیونیست ها سود 

برساند و این بدترین سناریو برای اسرائیل است.
شرکت کافی شاپ های زنجیره ای استارباکس امریکا که از سوی 
مردم جهان در پویش تحریم حامیان رژیم صهیونیستی قرار داشت، 
در یک ماه گذشته حدود ۱۱ میلیارد دلار از ارزش بازار خود را از 
دست داد و نشان داد که افکارعمومی تا چه حد می تواند در ضربه 

زدن به منافع حامیان صهیونیست ها تأثیرگذار باشد. 
شاید مردم در سراسر جهان به لحاظ سیاسی نتوانند امریکا را به 
کاهش حمایت ها از رژیم صهیونیســتی وادار کنند، اما در عرصه 
اقتصادی می توانند ضربه جبران ناپذیری را به دولتمردان امریکایی 
بزنند که تا عمر دارند فراموششان نشود که حمایت از جنایتکاران 
غزه چه تاوان سنگینی دارد. هنوز دو ماه از جنگ اخیر نگذشته 
اســت که برخی شرکت های امریکایی همسو با تل آویو، آثار این 

جنگ را علیه خود به خوبی احساس می کنند. 
در این میان، شرکت کافی شــاپ های زنجیره ای استارباکس در 
طول ماه گذشــته حدود ۱۱ میلیارد دلار از ارزش بازار خود را از 
دســت داد چرا که این شرکت حامی رژیم صهیونیستی پس از 
جنایات این رژیم در غزه از ســوی بسیاری از مردم جهان هدف 
تحریم قرار گرفت. شبکه خبری بلومبرگ با استناد به داده های 
فروش این شرکت که از سوی تحلیلگران بانک جی پی مورگان 
مطرح شــد، اعلام کرد که سهام استارباکس در ماه نوامبر شاهد 
سقوط شدیدی بوده است. در ساعات اولیه معاملات بورس در روز 
پنج شنبه گذشته، قیمت سهام این شرکت مستقر در سیاتل تقریباً 
۶/۵ درصد نســبت به ماه قبل کاهش یافت و بــه ۹۶ دلار و ۹۰ 

سنت رسید. 
این شــبکه مدعی شــد که بحران هزینه هــای زندگی نیز در 
کاهش ارزش ســهام استارباکس مؤثر بوده است و تأکید کرد که 
سرمایه گذاران نسبت به مصرف یک لیوان قهوه گران قیمت در 
طول فصل تعطیلات که در آن بودجه ها محدودتر شده است، نگران 
هستند. بر اساس این گزارش، هنگامی که بازارها در روز دوشنبه 
گذشته باز شدند، سهام استارباکس برای یازدهمین جلسه متوالی 
شاهد سقوط بود و کاهش ۱/۶ درصدی در این روز طولانی ترین 
روند نزولی از زمان عرضه عمومی اســتارباکس در سال ۱۹۹۲ را 
رقم زد. این روند نزولی طی ماه نوامبــر ۹/۴ درصد از ارزش بازار 
استارباکس را از بین برد که نزدیک به ۱۱ میلیارد دلار ضرر برای 
این شــرکت به همراه داشت. زمانی که قیمت سهام این شرکت 
کافی شاپ های زنجیره ای شــروع به کاهش کرد، سالگرد »جام 
ســرخ« را برگزار می کــرد. در این رویداد تبلیغاتی که ۱۶ نوامبر 
برگزار شد، کافی شاپ های استارباکس به مشتریان خود، لیوان های 
قهوه سرخ رنگ با قابلیت استفاده مجدد و با تم تعطیلات را هدیه 
دادند، هرچند که این جشن تحت الشعاع یک اعتصاب همگانی 
قرار گرفت. صدها کارگر این شرکت که از سوی اتحادیه کارگری 
»یونایتد« نمایندگی می شدند، در این روز دست از کار کشیدند و 
خواستار بهبود شرایط کار شدند و این در حالی بود که کارگران غیر 
اتحادیه در این شرکت یکی از »بدترین روزها« را به دلیل کمبود 

نیرو تجربه کردند. 
ماه گذشــته میلادی، استارباکس پس از انتشار مطلبی از سوی 
یونایتد مبنی بر »همبستگی با فلسطین«، شکایتی را علیه این 

اتحادیه کارگری تنظیم کرد. 
استارباکس در آن زمان در بیانیه ای نوشت: »ما به صراحت اقدامات 
تروریســتی، نفرت و خشونت را محکوم می کنیم و با اظهارات و 
دیدگاه های ابراز شــده در اتحادیه کارگری یونایتد و اعضای آن 
مخالفیم. سخنان و اقدامات کارگران یونایتد متعلق به آن ها و تنها 

به آنهاست«.
 در پی این بیانیه و حمایت اســتارباکس از اســرائیل، فراخوان 
گســترده ای برای تحریم این شــرکت صورت گرفــت. با وجود 
تلاش های استارباکس برای سرکوب فراخوان های تحریم، هشتگ 
تحریم استارباکس همچنان در رسانه های اجتماعی پرطرفدار است. 
یکی از کاربران شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »من به دلیل تحریم ها 
به استارباکس نرفته ام و بسیار خوشحالم که می بینیم افراد کمتری 
به آنجا می روند«. تعداد زیادی از کاربران این شبکه اجتماعی نیز 
می گویند که استارباکس »مستحق« این ضرر بود و یکی دیگر از 

کاربران این شبکه اجتماعی نوشت که »ما برنده شدیم«.
امریکا با حمایت گسترده از حملات اسرائیل در غزه و با وتو کردن 
قطعنامه ها در شورای امنیت در جامعه جهانی به شدت منفور شده 
است و از آنجا که موج مخالفت های جهانی علیه دولت امریکا روبه 
رشد است و ملت ها، واشینگتن را فرمانده اصلی کشتار فلسطینیان 
می دانند، تبعات اقتصادی آن برای امریکا در آینده بیشتر خواهد 
شد. پیشتر برخی رســانه ها از کاهش درآمدهای رستوران های 
زنجیره ای امریکا از جمله مک دونالد خبر داده بودند و شعب آن در 

کشورهای عربی به شدت دچار بحران شده اند.

عوارض داروهای هورمونی
 در بدن سازی

مهر: مدیرکل دفتر نظارت و پایش مصرف فرآورده های سلامت محور سازمان غذا و 
دارو، نسبت به عوارض استفاده خودسرانه از فرآورده های قاچاق و بدون مجوز بدن سازی 
و پرورش اندام هشــدار داد. زهرا جهانگرد گفت: سوءمصرف استروئیدهای آنابولیک 
در جوانان موجب پرخاشگری و بروز رفتارهای ضداجتماعی می شود. وی اظهار کرد: 
مصرف انواع داروهای هورمونی با هدف بدن سازی در جوانان می تواند سبب بروز عوارض 
وخیمی مانند عقیمی، نارسایی قلبی و کبدی، کوتاهی قد و بزرگ شدن سینه در مردان 
و پرمویی و خشــونت صدا در خانم ها شود. جهانگرد تاکید کرد: استفاده خودسرانه از 
فرآورده های قاچاق و بدون مجوز جهت بدن سازی و پرورش اندام در جوانان، خطر ابتلاء 
به انواع اختلالات جسمی و روانی را برای مصرف کننده در بردارد. مدیرکل دفتر نظارت 
و پایش مصرف فرآورده های ســلامت محور سازمان غذا و دارو افزود: مصرف نابجای 
استروییدهای آنابولیک در جوانان جهت بدن سازی و رقابت های ورزشی با خطر بروز 
عوارض قلبی و عروقی مانند بالا رفتن فشارخون و نارسایی قلبی همراه است و همچنین 
موارد متعددی از مرگ های ناگهانی در اثر ســوءمصرف داروهای نیروزا در ورزشکاران 

حرفه ای در جهان گزارش شده است.

برخی داروهای دیابت در کاهش 
ریسک سرطان روده بزرگ موثرند

مدیســن نت: طبق گــزارش محققان، همــه داروهــای دیابت که بــه عنوان 
آگونیست های گیرنده پپتید۱- شبه گلوکاگون )GLP-۱ RA( شناخته می شوند، 
می توانند در پیشگیری از سرطان روده موثر باشند. مطالعه جدید که توسط محققان 
دانشکده پزشکی Case Western Reserve در کلیولند انجام شد، نشان داد 
که افراد مبتلا به دیابت که یکی از این داروها را مصرف می کنند، نسبت به افرادی که 
داروهای دیابت مانند متفورمین یا انسولین مصرف می کنند، با احتمال کمتر ابتلاء به 
سرطان روده روبه رو هستند. »رونگ زو«، سرپرست تیم تحقیق، می گوید: »طبق دانش 
ما، این اولین نشانه ای است که این دسته از داروهای محبوب کاهش وزن و ضد دیابت، 
 GLP-۱ ».بروز سرطان روده را نسبت به ســایر عوامل ضد دیابت کاهش می دهد
 Ozempic( ها معمولاً از طریق تزریق تجویز می شوند و شامل سماگلوتایدRA
در درمان دیابــت، Wegovy برای کاهش وزن(، تیرزپاتید )Mounjaro برای 
دیابت، Zepbound برای کاهش وزن( و سایر داروهای دیابت مانند دولاگلوتاید 
)Trulicity(، لیراگلوتید )Saxenda( و اگزناتید )Byetta( هستند. در مطالعه 
جدید، محققان نتایج ۱.۲ میلیون آمریکایی مبتلا به دیابت را که سوابق پزشکی آنها 
در یک پایگاه داده ملی ذخیره شده بود، ردیابی کردند. همه آنها بین سالهای ۲۰۰۵ تا 
۲۰۱۹ با نوعی داروی دیابت درمان شده بودند. این تیم گزارش داد بیمارانی که برای 
کنترل دیابت به آنها GLP-۱ RA داده شد، در مقایسه با افرادی که انسولین دریافت 
کردند، ۴۴ درصد احتمال کمتری برای ابتلاء به ســرطان روده بزرگ در طول دوره 
مطالعه داشــتند. به عنوان مثال، از میان حدود ۲۲۶۰۰ نفری که از انسولین استفاده 
می کردند، ۱۶۷ مورد سرطان روده بزرگ گزارش شد. اما در بین همان تعداد افرادی که 
یک داروی GLP-۱ RA دریافت کردند، این تعداد به ۹۴ مورد کاهش یافت. این تیم 
همچنین دریافت که در مقایسه با بیمارانی که از متفورمین استفاده می کردند، احتمال 
ابتلاء به ســرطان کولون در آن هایی کــه GLP-۱ RA مصرف کردند، ۲۵ درصد 
کاهش داشت. زو گفت: »نتایج ما به وضوح نشان می دهد که RA GLP-۱ ها به طور 
قابل توجهی مؤثرتر از داروهای رایج ضد دیابت، مانند متفورمین یا انسولین، در جلوگیری 

از پیشرفت سرطان روده هستند«.

ورزش موجب کیفیت بهتر زندگی 
زنان مبتلابه سرطان سینه پیشرفته 

می شود
هلث دی نیوز: یک مطالعه جدید نشان داده است که ورزش می تواند کیفیت زندگی 
زنانی را که با سرطان پیشرفته سینه دست و پنجه نرم می کنند، افزایش دهد. بر اساس 
نتایج بدست آمده، زنانی که در یک برنامه ورزشی ساختاریافته ۹ ماهه شرکت کردند، 
خستگی کمتر و کیفیت کلی زندگی بهتری را گزارش کردند. »آن می«، محقق ارشد 
و استاد مرکز پزشکی دانشگاه اوترخت در هلند، گفت: »بهینه سازی کیفیت زندگی، 
به ویژه برای بیماران مبتلا به سرطان سینه متاستاتیک که تحت درمان مداوم هستند، 
مهم است.« می در بیانیه خبری افزود: »با بهبود کیفیت زندگی از طریق بهبود مدیریت 
علائم، می توانیم به بیماران کمک کنیم از زندگی شخصی، اجتماعی و در صورت لزوم 
از زندگی کاری خود لذت ببرند.« می خاطرنشان کرد: »مطالعات قبلی نشان داده اند 
که ورزش می تواند به افراد مبتلا به سرطان های کمتر پیشرفته کمک کند، اما اینکه 
آیا این مزایا برای بیمارانی که سرطان هایشان گسترش یافته است نیز مؤثر است به طور 
دقیق مورد آزمایش قرار نگرفته است.« برای این مطالعه، محققان ۳۵۷ فرد مبتلا به 
سرطان سینه پیشرفته را با همکاری مؤسساتی در آلمان، لهستان، اسپانیا، سوئد، هلند 
و استرالیا ثبت نام کردند. همه شرکت کنندگان یک ردیاب فعالیت بدنی و توصیه های 
ورزشــی عمومی دریافت کردند. ۱۷۸ بیمار نیز به طور تصادفی برای دریافت تمارین 
بیشتر انتخاب شدند. جلسات تمرینی تحت نظارت، دو بار در هفته به مدت ۹ ماه که 
شامل تعادل، مقاومت و فعالیت های هوازی بود. نتایج نشان داد بیمارانی که به گروه 
تمرین ورزشی اختصاص داده شده بودند میانگین نمرات کیفیت زندگی شأن بالاتر 
از سایر شرکت کنندگان بود. این موارد شامل افزایش عملکرد اجتماعی و کاهش درد، 
تنگی نفس و خستگی بود. بیمارانی که تمرینات بدنی منظم انجام می دادند نیز در یک 
»آزمایش شیب دار« که روی دوچرخه های ورزشی انجام می شد، بهتر عمل کردند. بر 
اساس این یافته ها، می پیشنهاد می کند که متخصصان بهداشت به طور معمول ورزش 
تحت نظارت را به بیماران مبتلا به سرطان سینه پیشرفته توصیه کنند. به گفته محققان، 
برنامه های طولانی تر به احتمال زیاد مزایای بیشــتری را به همراه دارد، زیرا رژیم های 

درمانی آنها طولانی تر است.


